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µης Εταιρείας µε την επωνυµία «?Αεροπορία Αιγαίου
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Αθήνα, σήµερα στις 11 Ιανουαρίου 2024, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 10.20’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΓΕΩΡ-
ΓΑΝΤΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επίκαιρων
ερωτήσεων της Παρασκευής 12 Ιανουαρίου 2024:

Α. Επίκαιρες Ερωτήσεις Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 536/8-1-2024 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Κοζάνης της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία» κ. Καλλιόπης Βέττα προς τον Υπουργό Περιβάλλον-
τος και Ενέργειας, µε θέµα: «Αναπάντητα ερωτήµατα για το µέλ-
λον, τη βιωσιµότητα και το κόστος της τηλεθέρµανσης στην
Περιφερειακή Ενότητα (ΠΕ) Κοζάνης».

2. Η µε αριθµό 517/8-1-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δράµας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-
λαγής» κ. Αναστάσιου Νικολαΐδη, προς τον Υπουργό Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Προβλήµατα από τις εργασίες
για το φυσικό αέριο στη Δράµα».

3. Η µε αριθµό 524/8-1-2024 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Λάρισας της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας «Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας» κ. Γεωργίου
Λαµπρούλη προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης, µε θέµα: «Να ανακληθούν οι απολύσεις στην εταιρεία
«ΑΡΜΟΣ» Προκάτ».

4. Η µε αριθµό 520/8-1-2024 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «Νέας
Αριστεράς» κ. Θεανώς Φωτίου προς τον Υπουργό Υποδοµών και
Μεταφορών µε θέµα: «Η Κυβέρνηση παραβιάζει κατάφωρα τα
δικαιώµατα των αναπήρων µε το νέο κανονισµό επιβατών στα δη-
µόσια µέσα µαζικής µεταφοράς».

5. Η µε αριθµό 519/8-1-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «Νίκης» κ. Σπυρίδωνα Τσι-
ρώνη, προς τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων και Αθλητι-
σµού µε θέµα: «Έλλειψη εκπαιδευτικού προσωπικού σε τµήµατα
Ελληνικής γλώσσας της οµογένειας στη Γερµανία».

6. Η µε αριθµό 535/8-1-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β3’ Νοτίου Τοµέα Αθηνών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «Πλεύ-
σης Ελευθερίας» κ. Σπυρίδωνα Μπιµπίλα, προς την Υπουργό Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, µε θέµα: «Συµβάσεις
εργαζοµένων µε ειδικότητα γενικών καθηκόντων στα σχολεία της
πρωτοβάθµιας εκπαίδευσης».

Β. Επίκαιρες Ερωτήσεις Δεύτερου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 538/8-1-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λάρισας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία» κ. Βασιλείου Κόκκαλη, προς τον Υπουργό Υποδοµών
και Μεταφορών µε θέµα: «Δέσµευση χωρίς αντίκρισµα η κατα-
σκευή του δρόµου Λάρισας - Φαρσάλων από την Κυβέρνηση».

2.Η µε αριθµό 523/8-1-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ροδόπης της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής» κ. Ιλχάν Αχµέτ προς τον Υπουργό Υποδοµών και Με-
ταφορών µε θέµα: «Απαράδεκτες συνθήκες στην αίθουσα ανα-
µονής του κρατικού αερολιµένα Αλεξανδρούπολης
«ΔΗΜΟΚΡΙΤΟΣ»».

3. Η µε αριθµό 527/8-1-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Θεσσαλονίκης της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας» κ. Λεωνίδα Στολτίδη, προς την Υπουργό
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης µε θέµα: «Να εισπράξουν
τα ποσά που νόµιµα κατάσχεσαν οι πρώην εργαζόµενοι της εται-
ρείας «Αφοί Καρυπίδη Ανώνυµη Εµπορική Και Εξαγωγική Εται-
ρεία».

4. Η µε αριθµό 542/8-1-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Επικρατείας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «Πλεύσης Ελευθε-
ρίας» κ. Αλέξανδρου Καζαµία, προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος
και Ενέργειας µε θέµα: «Ο απολογισµός της ελληνικής συµµετο-
χής στην πρόσφατη παγκόσµια διάσκεψη του ΟΗΕ για το κλίµα
(COP 28) στο Ντουµπάι».

5. Η µε αριθµό 526/8-1-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δωδεκανήσου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΠΑΣΟΚ - Κινήµα-
τος Αλλαγής» κ. Γεωργίου Νικητιάδη, προς τον Υπουργό Υποδο-
µών και Μεταφορών µε θέµα: «Ως πότε οι νησιώτες µας θα
χάνουν τη ζωή τους εξ αιτίας της απουσίας και αδιαφορίας του
κράτους εξηντατριάχρονος συµπολίτης µας στην Κάρπαθο πέ-
θανε αναµένοντας να ανάψουν τα φώτα του αεροδροµίου για την
αεροδιακοµιδή του στη Ρόδο».

6. Η µε αριθµό 532/8-1-2024 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Β1’Βορείου Τοµέα Αθηνών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
«ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής» κ. Ελένης - Μαρίας Αποστολάκη
προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης µε θέµα: «Σύνθεση της οµάδας
εργασίας για την επεξεργασία των διατάξεων του Ποινικού Κώ-
δικα και του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας».

Αναφορές - ερωτήσεις (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κανο-
νισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1488/1-11-2023 ερώτηση του Βουλευτή Κιλκίς
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής» κ.
Στέφανου Παραστατίδη προς τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευ-
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µάτων και Αθλητισµού, µε θέµα: «Δυσλειτουργίες και καθυστε-
ρήσεις σχετικά µε την ολοκλήρωση της διαδικασίας και ερωτή-
µατα σχετικά µε την εφαρµογή του πολλαπλού βιβλίου».

Επίσης, υπάρχει επιστολή προς τον Πρόεδρο της Βουλής για
άδεια απουσίας στο εξωτερικό από 19-1-2024 έως 20-1-2024 από
τον κ. Σαράκη Παύλο.

Το Σώµα εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Επίσης, υπάρχει επιστολή προς τον Πρόεδρο της Βουλής για

άδεια απουσίας στο εξωτερικό από 15-1-2024 έως 16-1-2024 από
τον κ. Χριστοδουλάκη Εµµανουήλ.

Το Σώµα εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.

8616 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής και των άρθρων του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας και Οικονο-
µικών: «Α. Κύρωση της από 7-12-2023 τροποποίησης της από 31-
7-1995 Σύµβασης Ανάπτυξης Αεροδροµίου µεταξύ του
Ελληνικού Δηµοσίου και της ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυ-
µία «Διεθνής Αερολιµένας Αθηνών Α.Ε.» και Β. Κύρωση του από
4-1-2024 ιδιωτικού συµφωνητικού µεταξύ του Ελληνικού Δηµο-
σίου και της ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία «Αεροπορία
Αιγαίου Ανώνυµη Αεροπορική Εταιρεία»».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλειοψη-
φία. Κατά τη σηµερινή συζήτηση στην Ολοµέλεια προτείνω να
λάβουν τον λόγο οι εισηγητές και οι ειδικοί αγορητές για πέντε
λεπτά µε σχετική ανοχή, επειδή είναι και δύο οι συµβάσεις, αρ-
χίζοντας µε τους συναδέλφους που καταψήφισαν ή εξέφρασαν
επιφύλαξη στη Διαρκή Επιτροπή, καθώς και οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι επίσης για πέντε λεπτά. Η ψηφοφορία θα γίνει µετά
το τέλος της συζήτησης.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Το Σώµα συνεφώ-

νησε. 
Πριν ξεκινήσω και δώσω τον λόγο στους ειδικούς αγορητές,

έχει ζητήσει τον λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ, ο κ. Κατρίνης.

Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Να ευχηθώ και εγώ καλή χρονιά στους συναδέλφους.
Θα ήθελα πριν ξεκινήσει η συζήτηση να εγείρω ένα ζήτηµα σε

σχέση µε τη διαδικασία που έχει υιοθετήσει η Διάσκεψη για το
νοµοσχέδιο και να ξεκαθαρίσουµε κάποια πράγµατα. 

Βάσει ποιου άρθρου του Κανονισµού γίνεται η σηµερινή συζή-
τηση; Είναι µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος; Αυτό δεν έχει
εξαρχής διασαφηνιστεί στη Διάσκεψη όπως προβλέπει ο Κανο-
νισµός. Είναι µε τη διαδικασία των άρθρων 108-112; Το λέω γιατί
υπάρχει µια συζήτηση στην οποία δεν επιτρέπεται να µιλήσουν
Βουλευτές. Είναι µε τη διαδικασία των άρθρων 108-112 που µι-
λάει για διεθνείς συνθήκες και διεθνείς συµβάσεις; Εδώ δεν
έχουµε διεθνή συνθήκη και διεθνή σύµβαση, έχουµε σύµβαση
µεταξύ του δηµοσίου και της ανώνυµης εταιρείας «Διεθνής Αε-
ρολιµένας Αθηνών» από τη µία και σύµβαση πάλι του ελληνικού
δηµοσίου µε µία άλλη ανώνυµη εταιρεία.

Πείτε µας, λοιπόν, βάσει ποιου άρθρου και µε ποιο σκεπτικό
περιορίζεται η δυνατότητα των Βουλευτών να λάβουν τον λόγο
για δύο σηµαντικές συµβάσεις. Μάλιστα όσον αφορά τη δεύτερη
σύµβαση να πω ότι έχει γίνει ήδη εκταµίευση του ποσού και έρ-
χεται η Βουλή εκ των υστέρων να επικυρώσει τα 86 εκατοµµύρια.
Αφού έχει ήδη εκταµιευθεί το ποσό έρχεται η Βουλή να µην πω
µε ποια διαδικασία να το νοµιµοποιήσει και να το επικυρώσει.

Κύριε Πρόεδρε, έχω και εδώ το Πρακτικό της συνεδρίασης της
14ης Φεβρουαρίου του 2019. Η ανάλογη τροποποίηση της σύµβα-
σης του 1995 έγινε µε µόνη συζήτηση µεν, σε µία ηµέρα, αλλά
χωρίς να υπάρχει κανένας περιορισµός όσον αφορά το δικαίωµα
των Βουλευτών να λάβουν τον λόγο. Δεν καταλαβαίνω γιατί σε
αυτή την τροποποίηση της σύµβασης σήµερα επιλέγεται -µε έψι-
λον ή µε άλφα γιώτα, όπως θέλετε πείτε το- να γίνει αυτό το
πράγµα. 

Δεν θέλατε, λοιπόν, να γίνει συζήτηση -αυτό είναι το ζητού-
µενο- και θέλατε να φέρετε µια διαδικασία fast track χωρίς να
υπάρχει διάλογος, παρά το γεγονός ότι εσείς µιλάτε -το διαβάζω
όπως το λέτε στην αιτιολογική έκθεση- για πλήρη διαφάνεια, ενη-
µέρωση κοινοβουλευτικού σώµατος και λήψη έγκρισης για τις
ενέργειες που έχουν γίνει. Ποια είναι, όµως, η έγκριση χωρίς
καµµία συζήτηση;

Νοµίζω, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, ότι ακολουθώντας αυτό ακρι-
βώς που έγινε το 2019 στην ανάλογη τροποποίηση σύµβασης
του ελληνικού δηµοσίου µε τον Διεθνή Αερολιµένα Αθηνών και

επειδή είναι επίσης σύµβαση του δηµοσίου µε µια ανώνυµη εται-
ρεία και δεν είναι ούτε διεθνής σύµβαση ούτε διεθνής συνθήκη,
ότι θα πρέπει να επιτραπεί στους Βουλευτές να λάβουν τον λόγο
χωρίς να υπάρχει κανένας περιορισµός. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Μια οφειλόµενη

απάντηση στον κ. Κατρίνη για τους προβληµατισµούς τους οποί-
ους έθεσε.

Η σύµβαση η οποία έγινε το 1995 προέβλεπε ότι η τροποποι-
ητική συµφωνία µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου και της εταιρείας
«Διεθνής Αερολιµένας Αθηνών Α.Ε.» κυρώνεται µε προεδρικό διά-
ταγµα, που εκδίδεται κατόπιν πρότασης του Υπουργείου Εθνικής
Οικονοµίας και Οικονοµικών, δηλαδή θα µπορούσε η συγκεκρι-
µένη τροποποίηση να µην έρθει και στη Βουλή. Επιλέχθηκε αυτό
από το Υπουργείο Οικονοµικών και ήρθε στη Βουλή η συγκεκρι-
µένη τροποποίηση ακριβώς για να έχουµε καλύτερες συνθήκες
διαφάνειας και να µπορεί κάποιος όταν θέλει να δει τις σχετικές
συµβάσεις και τις τροποποιήσεις να µπορεί να τις βλέπει γιατί
αφού µε νόµο έγινε η σύµβαση µε νόµο να είναι και η όποια τρο-
ποποίηση. 

Ακριβώς όµως επειδή δεν υπάρχει η δυνατότητα παρεµβά-
σεων επί του περιεχοµένου, όπως έχει γίνει και άλλες φορές σε
συνδυασµό των άρθρων 112 και 108 γίνεται αυτή η «περιορι-
σµένη» συζήτηση. Θα υπάρχει άνεση του χρόνου και για τους
αγορητές και για τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους όπως
άλλωστε είπα και εισαγωγικά, να εκφράσουν τις θέσεις τους
αλλά η επιλογή αυτή έγινε ακριβώς για να υπάρχει µια συνέχεια
και µια σειρά στον τρόπο µε τον οποίον υπογράφτηκε η συγκε-
κριµένη σύµβαση και έρχεται τώρα η τροποποίηση ενώπιόν σας.

Θα παρακαλέσω τον ειδικό αγορητή του ΣΥΡΙΖΑ, τον κ. Γιαν-
νούλη, να πάρει τον λόγο για πέντε λεπτά µε τη σχετική ανοχή
την οποία ανέφερα. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Πέντε λεπτά;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Αυτό προβλέπεται,

αλλά είπα µόνος µου από την αρχή ότι θα υπάρχει σχετική ανοχή,
κύριε Γιαννούλη. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Με απόλυτο σεβασµό στο πρόσωπό σας, πριν αποχωρήσει ο

κ. Κατρίνης, θα του απαντήσω εγώ γιατί συµβαίνει αυτό. Διότι
έτσι θέλετε, διότι µπορείτε. Με την ίδια λογική ο κ. Μητσοτάκης
που εισάγει ένα φορολογικό νοµοσχέδιο - καταπέλτη που δεν το
είχε προαναγγείλει στην προεκλογική του καµπάνια. Με την ίδια
λογική που η ακρίβεια εκτινάσσεται σε µη ανεκτά πλέον όρια για
τους Έλληνες πολίτες και τα νοικοκυριά και παίζουµε επικοινω-
νιακά παιχνίδια µε γραφειοκρατικές διαδικασίες και διάφορες
στρεψοδικίες και λαθροχειρίες µέσα στη γραφειοκρατία, χωρίς
να πέφτουν οι τιµές στα ράφια. Για τον ίδιο λόγο που έχει χρησι-
µοποιηθεί πολλές φορές η κοινοβουλευτική διαδικασία για να ξε-
πλύνει ηθικά και πολιτικά τις ασυνέπειες της Κυβέρνησης
Μητσοτάκη και της Νέας Δηµοκρατίας. 

Αυτή είναι η απάντηση και θέλω να θυµίσω στο Σώµα της Ολο-
µέλειας ότι και ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία δι’ εµού ως ει-
σηγητή στο νοµοσχέδιο, αλλά και κ. Γερουλάνος που βλέπω
µπροστά µου, θέσαµε την ενόχλησή µας για το γεγονός ότι
αυτές οι δύο σηµαντικές συµβάσεις µπήκαν µε τη συγκεκριµένη
διαδικασία fast track σε µία συνεδρίαση της Διαρκούς Οικονοµι-
κής Επιτροπής και στην ουσία λέγοντας στο ελληνικό Κοινοβού-
λιο ότι «κοιτάξτε, και που το συζητάµε αφού όλα έχουν αποφα-
σιστεί και όλα έχουν υπογραφεί και κάποια έχουν εκταµιευθεί,
χάρη σας κάνουµε». Ποια είναι η χάρη που µας κάνετε; Να υπάρ-
χει σε ένα ελεγχόµενο πεδίο ένα είδος διαφάνειας, όπως δεν
υπήρξε για παράδειγµα για το σκανδαλώδες µε τις τράπεζες και
το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας και τη ζηµιά στο ελ-
ληνικό δηµόσιο.

Γιατί, ξέρετε, ο πυρήνας αυτών των δύο συµβάσεων συνδέεται
άµεσα για το πόσο λίγο ή πολύ προστατεύονται τα συµφέροντα
του ελληνικού δηµοσίου και προστατεύετε και τα δηµόσια οικο-
νοµικά αυτής της χώρας. 

Όπως είχε συµβεί λοιπόν µε τις τράπεζες και το δυσθεώρητο
ποσό το οποίο θα υποστεί ως έµµεση-άµεση ζηµία ο ελληνικός
λαός, έτσι και τώρα απεµπολούµε έσοδα από το µεγαλύτερο αε-
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ροδρόµιο της χώρας το «Ελευθέριος Βενιζέλος» που ιδιωτικο-
ποιείται πλήρως, αλλά αναιτιολόγητα, τουλάχιστον και µε τα
φτωχά οικονοµικά ή µε τη λογική που µπορεί να έχει ο καθένας,
εκφέροντας δηµόσιο λόγο. 

Για το θέµα της «AEGEAN» τι να συζητάµε τώρα; Όπως είπε
και ο κ. Κατρίνης, τα λεφτά εκταµιεύτηκαν και στη στρογγυλή
σφαίρα του κ. Χατζηδάκη έχει κλειδώσει η τιµή της συγκεκριµέ-
νης εταιρείας, έτσι ώστε να µην τίθεται ζήτηµα αναµονής, λογι-
κής αναµονής από τα 120 εκατοµµύρια επιδότησης ή επιχο-
ρήγησης προς τη συγκεκριµένη εταιρεία να επιστρέψουν προς
το συµφέρον των Ελλήνων πολιτών και τα 120 εκατοµµύρια και
όχι τα 85 που βιάζεται η Κυβέρνηση να εισπράξει, λέγοντας ότι
δεν µπορούµε να κάνουµε χρηµατιστηριακές προβλέψεις. Κά-
νετε όµως όταν είναι επί τα χείρω, δηλαδή όταν έχετε τη βεβαι-
ότητα ότι µπορεί να προκύψει και συµφέρον για τον αντισυµβαλ-
λόµενο. 

Όπως είπα και νωρίτερα, κύριε Πρόεδρε -τώρα στα πέντε
λεπτά µας, εν πάση περιπτώσει, ή στην ανοχή που θα δείξετε-
είναι µια fast track διαδικασία, µία συνεδρίαση στην αρµόδια επι-
τροπή. Εδώ ισχύουν άλλα µέτρα και σταθµά από αυτά που ειση-
γήθηκε ο κ. Μητσοτάκης, απ’ ό,τι κατάλαβα στη χθεσινή του
συνέντευξη για το ζήτηµα της µεταρρύθµισης των οµόφυλων
ζευγαριών, και αναρωτιέµαι πώς να µην ακολουθήσεις αυτή τη
διαδικασία, όταν ο Πρωθυπουργός της χώρας κλείνει το µάτι σε
µια κουτοπόνηρη κοινοβουλευτική διαδικασία και προτρέπει επι-
σήµως τους Βουλευτές του, για να µην πληγεί το κύρος της Κυ-
βέρνησης και η απώλεια της εµπιστοσύνης και της πλειοψηφίας,
«Ξέρετε υπάρχει και το κολπάκι της αποχής. Δεν συµφωνείτε να
ψηφίσετε τη µεταρρύθµιση που εγώ προτείνω, αλλά αν θέλετε,
πάτε στο καφενείο να φανεί ότι απέχετε από τη διαδικασία, να
πέσει ο απαιτούµενος αριθµός των παρόντων Βουλευτών για την
ψήφιση του νοµοσχεδίου και όλα καλά». Κατά τα άλλα, είστε µε-
ταρρυθµιστές και πολιτικά πρόσωπα που προσπαθείτε να απο-
φύγετε την τοξικότητα.

Σε ό,τι αφορά το «Ελευθέριος Βενιζέλος», δεν θα χρειαστεί να
εξαντλήσω ή να υπερβώ πολύ τα πέντε λεπτά, τα πράγµατα είναι
απλά. Είναι µια ιδιωτικοποίηση που πλήττει σοβαρά τα συµφέ-
ροντα και των Ελλήνων πολιτών σε δηµοσιονοµικό επίπεδο.
Υπάρχει µια αδικαιολόγητη απώλεια σταθερών εσόδων από ένα
αεροδρόµιο που συνεχώς αναπτύσσεται και προσφέρει ένα
ικανό εισόδηµα στον προϋπολογισµό και στα δηµόσια οικονοµικά
και ταυτόχρονα, µπαίνουν και πραγµατικές συνθήκες αποικιο-
κρατικής αντίληψης. Αυτές οι «Μπανανίες» που προσπαθεί να
αποδοµήσει ο κ. Μητσοτάκης δυστυχώς λειτουργούν σε τέτοιες
περιπτώσεις.

Διότι πλέον το «Ελευθέριος Βενιζέλος» θα διοικείται από τους
συνταξιούχους του Καναδά. Ο γενικός διευθυντής, διευθύνων
σύµβουλος, εκτελεστικός διευθυντής για κάθε παρέµβαση στη
µεγαλύτερη αεροπορική υποδοµή της χώρας, που δεν έχει µόνο
ταξιδιωτικό ή τουριστικό χαρακτήρα, έχει και εθνικό χαρακτήρα,
χαρακτήρα ασφάλειας και χαρακτήρα εθνικού συµφέροντος, θα
είναι παραδοµένος στη συγκεκριµένη µετοχική πλειοψηφία, όπου
το δηµόσιο θα παίζει τον παρατηρητή και όχι τη δοµή εκείνη που
θα έπρεπε να παρέµβει άµεσα -και αυτό δεν αποτελεί κανενός
είδους τροµοκράτηση ή εκφοβισµό- και σε ζητήµατα ασφαλείας
και οµαλής λειτουργίας του αεροδροµίου. 

Ένα αεροδρόµιο που, όπως σας είπαµε και στην επιτροπή,
έχει πάρα πολλά προβλήµατα σε σχέση µε την επίγεια εξυπηρέ-
τηση, τις συνθήκες εργασίας, τις σχέσεις εργασίας των ανθρώ-
πων που στην ουσία είναι εξαρτηµένοι και όµηροι υπερεργο-
λαβικών εταιρειών. Δεν είναι µια δοµή η οποία µόνο αποφέρει
έσοδα στο ελληνικό δηµόσιο µέσω της συµµετοχής και του πο-
σοστού που είχε διασφαλιστεί για το ελληνικό δηµόσιο, αλλά
είναι και ένα εθνικό ζήτηµα και ένα κοινωνικό, εργασιακό ζήτηµα
για χιλιάδες ανθρώπους που εξυπηρετούν ελληνικές και ξένες
αεροπορικές εταιρείες. 

Είναι λάθος αυτό που κάνετε. Το έχετε κάνει και µε το λιµάνι
της Ηγουµενίτσας, το έχετε κάνει µε τον ΟΣΕ που είχατε υπο-
βαθµίσει το µέγεθος της επενδυτικής υποχρέωσης των Ιταλών
κατά 450 εκατοµµύρια, αν θυµάµαι καλά, αλλά τώρα σε ό,τι έχει
συµβεί επί υπουργίας Κώστα Αχιλλέως Καραµανλή έχει µπει µια

µαύρη κουρτίνα, δεν το αγγίζουµε, δεν απαντούµε δεν θέλετε να
τα θυµάστε, για ό,τι έχει συµβεί στο παρελθόν.

Σε ό,τι αφορά την «AEGEAN», απορώ γιατί υπάρχει αυτή η µε-
γαθυµία, αυτό το κιµπαριλίκι των 35 εκατοµµυρίων, ενώ είναι µα-
χητός στόχος η επιστροφή  πλήρως του ποσού των 120
εκατοµµυρίων. Φαίνεται είστε χουβαρντάδες µε τα χρήµατα των
Ελλήνων πολιτών, αλλά δεν είστε καθόλου χουβαρντάδες µε νο-
µοθετικές πρωτοβουλίες, ρυθµίσεις για να προστατεύσετε τον
Έλληνα καταναλωτή από άλλα ζητήµατα που έχετε αποκλειστικά
την ευθύνη, όπως η ακρίβεια, η αισχροκέρδεια, ο πληθωρισµός,
όχι µόνο απληστίας, αισχροκέρδειας, βουλιµίας και αµετροέ-
πειας προς τους Έλληνες πολίτες.

Θα κλείσω µε δύο παραδείγµατα. Τι να απαντήσεις και τι να
εξηγήσεις και µετά τη χθεσινή συνέντευξη του Πρωθυπουργού
ή µετά τις παρεµβάσεις του κ. Σκρέκα ή τις παρεµβάσεις του
Υπουργού Υγείας κ. Γεωργιάδη, όταν έρχεται ένας άνθρωπος το
πρωί και σου λέει -και κλείνω µε αυτό- «ένα µπουκαλάκι ταχίνι 6,5
ευρώ στα σουπερµάρκετ, δύο κουτιά βρεφικού γάλακτος και ένα
πατατάκι 48 ευρώ για έναν εργαζόµενο που παίρνει 800 ευρώ»;

Εάν εσείς τώρα πιστεύετε µε όλον αυτό τον κυκεώνα των στρε-
βλώσεων της αγοράς που θα σταθµίσετε, που λέει ο κ. Σκρέκας,
θα χαρτογραφήσετε την αγορά µετά από πέντε χρόνια κυβερνη-
τικής θητείας και θα γνωρίσετε την αγορά και θα αντιληφθείτε
γιατί εδώ και δυόµισι χρόνια η Αντιπολίτευση σχεδόν µε αγωνία,
όχι µε ικανοποίηση γιατί εκτίθεστε πολιτικά, διατυπώνει την
ανάγκη να αντιµετωπίσετε το πρόβληµα στη ρίζα, εάν εσείς πι-
στεύετε ότι υπάρχει Έλληνας πολίτης ακόµα και στο 41% που
σας επέλεξε που βγάζει άκρη µε αυτές τις εξηγήσεις, τι να σας
πω; Έτσι είναι, αν έτσι νοµίζετε. 

Καταψηφίζουµε, κύριε Πρόεδρε. Ευχόµαστε κάποια στιγµή και
η πολιτική και η κοινοβουλευτική και η δεοντολογική κατρακύλα
της Νέας Δηµοκρατίας και οι µισές αλήθειες που είναι ολόκληρα
ψέµατα και ο τρόπος µε τον οποίο αντιµετωπίζουν τη δηµόσια
συζήτηση, τη δηµόσια σφαίρα, τους πολίτες και τις πολιτικές δυ-
νάµεις αυτού του τόπου να γίνονται µέρα µε τη ηµέρα όλο και
περισσότερο κατανοητές από τους Έλληνες πολίτες. 

Πάντως, καταψηφίζουµε όχι µόνο τη λογική των δύο συγκεκρι-
µένων συµβάσεων, καταψηφίζουµε τη λογική ότι όταν πρόκειται
να υπερασπιστούµε το δηµόσιο συµφέρον και τα δηµόσια οικο-
νοµικά, µας πιάνει αναφυλαξία και δυσανεξία, αλλά όταν πρόκει-
ται να νοµιµοποιήσουµε τα εκατοντάδες εκατοµµύρια κέρδη των
επιχειρήσεων και των ολιγοπωλίων, είναι µια χαρά και λέγεται µε-
ταρρύθµιση, εκσυγχρονισµός, πρόοδος και αναπτυξιακή πορεία. 

Δυστυχώς δεν είναι έτσι και κάποια στιγµή αργά ή γρήγορα ο
λαός θα το εκδηλώσει και στην πρώτη ευκαιρία που θα βρει να
αναµετρηθεί µαζί σας σε κάλπη.

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική

Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τον λόγο τώρα έχει

από το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής ο κ. Παύλος Γερουλάνος.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ελπίζω να µην προσµετρηθεί στον χρόνο µου, αλλά οφείλουµε

ένα ευχαριστώ και ένα συγγνώµη στην Κυβέρνηση, ένα πολύ µε-
γάλο ευχαριστώ που µας αφήνει να µιλήσουµε και ένα συγγνώµη
που την κουράζουµε. Επειδή όµως η Κυβέρνηση δεν έχει χιού-
µορ, να εξηγήσω ότι το λέω ειρωνικά αυτό. Μίλησα για την Κυ-
βέρνηση γενικότερα και όχι για τον κ. Πετραλιά. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ, κύριοι

συνάδελφοι.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ: Αγαπητές συναδέλφισσες και αγα-

πητοί συνάδελφοι, τα πράγµατα στο παρόν νοµοσχέδιο είναι
εξαιρετικά απλά. 

Μπορεί η Κυβέρνηση να κερδίσει περισσότερα κρατώντας τα
warrants της «AEGEAN» και τις µετοχές του αεροδροµίου για ένα
µεγαλύτερο χρονικό διάστηµα; Όλα αυτό δείχνουν. Δύο εται-
ρείες που όχι µόνο κερδίζουν από την ανάπτυξη του τουρισµού,
αλλά την οδηγούν σε µεγάλο βαθµό, µόνο θετικά µπορούν να
κοιτάνε το µέλλον. Και αν έτσι λοιπόν, η Κυβέρνηση γιατί βιάζεται
να πουλήσει; 
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Προχθές µίλησα για τέσσερα σενάρια. Σενάριο πρώτο: κάνει
εξυπηρέτηση στους παρόντες µετόχους.

Σενάριο δεύτερο: Ξέρει ότι το αεροδρόµιο κι η «AEGEAN»
πάνε φούντο και θέλει να ξεφορτωθεί γρήγορα τα χαρτιά τους.

Σενάριο τρίτο: Η Κυβέρνηση χρειάζεται ρευστότητα για να
υλοποιήσει τις προεκλογικές της υποχρεώσεις, υποσχέσεις –
όπως θέλετε πείτε το- πράγµατα τα οποία µας είχε πει προεκλο-
γικά ότι τα είχε κοστολογήσει στο κάθε ευρώ και σήµερα δεν έχει
πού να τα βρει.

Και σενάριο τέταρτο: Η ελληνική οικονοµία δεν είναι σε όσο
καλές βάσεις µάς λέει η Κυβέρνηση και άρα αργά η γρήγορα θα
χρειαστεί χρήµατα για να καλύψει τις ανάγκες της στο άµεσο
µέλλον.

Το πρώτο σενάριο είπα ότι δεν θέλω να το σκέφτοµαι και βε-
βαίως δεν γνωρίζουµε την αλήθεια µέχρι να ξέρουµε πόσο θα
εκτιµήσουν τη συνολική αξία του αεροδροµίου. Για εµάς πάντως
κάθε αξιολόγηση κάτω από τα 6,8 δισεκατοµµύρια θα πρέπει να
συζητηθεί πολύ σοβαρά όταν θα έρθει η ώρα και αυτό το λέω
γιατί όταν έχεις µια εταιρεία που βρέξει-χιονίσει σού δίνει 680
εκατοµµύρια ρευστότητα τον χρόνο, ε δεν χρειάζεσαι πολλούς
εξειδικευµένους και εκπαιδευµένους τραπεζίτες για να τους
πουν περίπου ποια είναι η αξία της εταιρείας. 

Τώρα για το δεύτερο σενάριο, ότι πάει φούντο η µετοχή της
«AEGEAN» ή του αεροδροµίου, δεν έχουµε καµµία ένδειξη. Ο
τουρισµός µοιάζει να πηγαίνει καλά και οι δύο αυτές εταιρείες
είναι καλά πλασαρισµένες για να κερδίσουν από αυτό. 

Άρα για την ώρα τα πιθανότερα σενάρια είναι το τρίτο και το
τέταρτο ή κάποιος συνδυασµός των δύο. Δηλαδή η Κυβέρνηση
έχει εθιστεί σε έξοδα και η κατάσταση της ελληνικής οικονοµίας
δεν της επιτρέπει πλέον να τα κάνει όπως τα έκανε παλιά. Και αν
δεν ξεπουλήσει τώρα, θα βρεθεί αργά ή γρήγορα µε την πλάτη
στον τοίχο. 

Η αλήθεια είναι ότι η ελληνική οικονοµία -και το λέµε πολύ
συχνά εµείς στο ΠΑΣΟΚ- χρειάζεται άµεσα αλλαγή πορείας και
η Κυβέρνηση δεν µπορεί, δείχνει να µην µπορεί ή να µην θέλει
να κάνει τις απαραίτητες αλλαγές. Οι υποσχέσεις της την πιέζουν
και χρειάζεται ρευστότητα. 

Έχουµε άλλες ενδείξεις που να επιβεβαιώνουν αυτό το σενά-
ριο; Έχουµε. Το 2032, σε µόλις οκτώ χρόνια από τώρα, σε δύο
κυβερνήσεις, εξαιρετικά µικρό χρονικό διάστηµα για καµµία αλ-
λαγή της πορείας της οικονοµίας, η Ελλάδα θα κληθεί να καλύ-
ψει αυξηµένες απαιτήσεις των δανειστών. Το παράθυρο
ευκαιρίας στην εξυπηρέτηση του χρέους, που άνοιξε η κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ µε τεράστιες θυσίες του ελληνικού λαού, κλεί-
νει γρήγορα και ασφυκτικά. 

Την ίδια ώρα η Ευρώπη, χωρίς καµµία αντίδραση της Κυβέρ-
νησης, µας λέει ότι οι ισχυρές οικονοµίες µπορούν να συνεχί-
σουν την επεκτατική τους πολιτική, αλλά οι αδύναµες οικονοµίες
πρέπει να µαζέψουν τα ελλείµµατά τους. 

Τα διπλά ελλείµµατα της ελληνικής οικονοµίας αλλά και το µε-
γάλο της χρέος την καθιστούν αδύναµη οικονοµία, και άρα η Κυ-
βέρνηση πρέπει να αλλάξει πορεία γρήγορα. Πώς όµως να
αλλάξει πορεία µια κυβέρνηση που έχει εθιστεί να κάνει δώρα
στους πλούσιους µείωση φόρου κληρονοµιάς, µείωση φόρου
συγκέντρωσης κεφαλαίου, µείωση φόρου µερισµάτων, µείωση
φόρου συναλλαγών, και την ίδια ώρα, τάχα µου, κάνει κοινωνική
πολιτική δίνοντας pass στα πιο αδύναµα νοικοκυριά; Πώς να αλ-
λάξει πορεία µια κυβέρνηση που ούτε θέλει να φορολογήσει πα-
ραπάνω αυτούς που µπορούν να πληρώσουν ούτε θέλει να
σταµατήσει τα έξοδα; 

Για να γίνει αυτό η οικονοµία χρειάζεται τώρα αλλαγή του πα-
ραγωγικού µοντέλου, χρειάζεται διεύρυνση της παραγωγικής
βάσης, χρειάζεται να µπουν περισσότερες Ελληνίδες και περισ-
σότεροι Έλληνες στο παιχνίδι της ανάπτυξής της και για να γίνει
αυτό χρειάζεται αλλαγή του διοικητικού µοντέλου της χώρας και
αποσυγκέντρωση της εξουσίας. 

Η αποσυγκέντρωση εξουσίας όµως είναι εντελώς έξω από τη
λογική της σηµερινής Κυβέρνησης. Ούτε ξέρει ούτε θέλει να
κάνει κάτι τέτοιο. Κι αυτό διότι η δική της εξουσία σήµερα δεν
πηγάζει από την πειθώ της, αλλά από την ίδια της την εξουσία,
και άρα εκεί βασίζεται και η επιβίωσή της. Αυτό όµως οδηγεί σε

αδιέξοδο την ελληνική οικονοµία και την ελληνική Κυβέρνηση µε
την πλάτη στον τοίχο. 

Γι’ αυτό η Κυβέρνηση επιλέγει να θυσιάσει προοπτική εποµέ-
νων ετών, επόµενων κυβερνήσεων, επόµενων γενεών αν θέλετε
για το άµεσο, µικρότερο και δικό της όφελος σήµερα, πουλώντας
για παράδειγµα τα warrants και τις µετοχές που αύριο θα έχουν
µεγαλύτερη αξία. 

Τέτοιες επιλογές όµως θα αποδειχθούν καταστροφικές, γιατί
όταν ξεπουλάς το µέλλον της χώρας για δικό σου όφελος σή-
µερα υποθηκεύεις την προοπτική της, το µέλλον της και το µέλ-
λον των παιδιών µας. Και σε αυτή την επιλογή εµείς όχι µόνο δεν
θα ακολουθήσουµε, αλλά θα µας βρείτε σκληρά απέναντι. Διότι
άλλη µια κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας έκανε τέτοιες επιλο-
γές, η κυβέρνηση του Κώστα Καραµανλή και τις ζηµίες από
αυτές τις επιλογές τις πληρώνουµε ακόµη και σήµερα, δέκα χρό-
νια µετά. 

Γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, εµείς θα καταψη-
φίσουµε αυτό το νοµοσχέδιο. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ-Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Τον λόγο τώρα έχει η ειδική αγορήτρια από το Κοµµουνιστικό

Κόµµα Ελλάδας κ. Διαµάντω Μανωλάκου. 
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Χαιρετίζουµε τα συλλαλητήρια

που οργανώνουν σήµερα οι φοιτητικοί σύλλογοι και σωµατεία
των εργαζοµένων σε πολλές πόλεις της Ελλάδας ενάντια στα
ιδιωτικά πανεπιστήµια. Ξέρουµε τα αποτελέσµατα σε βάρος του
λαού και από άλλους κλάδους, όπως η εµπορευµατοποίηση στην
υγεία έφερε το ξεχαρβάλωµα των δηµόσιων νοσοκοµείων, η
ιδιωτικοποίηση των αεροδροµίων τα τσουχτερά εισιτήρια και
ούτω καθ’ εξής. 

Τις δύο αυτές κυρώσεις του νοµοσχεδίου δεν µπορεί κανείς
να τις δει αποσπασµατικά από τις πολιτικές απελευθέρωσης,
ιδιωτικοποίησης των αεροµεταφορών, που προώθησαν η Ευρω-
παϊκή Ένωση και οι κυβερνήσεις, κεντροδεξιές και κεντροαρι-
στερές, και ας καταψηφίζουν σήµερα. Είναι υποκρισία. 

Με επιπτώσεις βέβαια στα λαϊκά στρώµατα, από τις µεγάλες
αυξήσεις σε εισιτήρια και υπηρεσίες των αεροδροµίων, αλλά και
στους εργαζοµένους, µε χειροτέρευση εργασιακών συνθηκών
γαλέρας και µισθών στον χώρο των αεροµεταφορών. Κερδισµέ-
νοι αποκλειστικά οι όµιλοι των αεροµεταφορών. 

Τους ίδιους στόχους εξυπηρετούν και αυτές οι κυρώσεις σή-
µερα. Ολοκληρώνεται η ιδιωτικοποίηση του αερολιµένα «Ελευ-
θέριος Βενιζέλος», αφού για να εισαχθεί στο χρηµατιστήριο
µειώνει τη συµµετοχή του από το 55%, που είχε σήµερα το δη-
µόσιο, στο 25%, εκχωρώντας το 30% σε µεγαλοεπενδυτές, µά-
λιστα σε µια περίοδο που έκλεισε µε ρεκόρ που ξεπερνάει τα
είκοσι οκτώ εκατοµµύρια σε επιβάτες και ταυτόχρονα είχε έσοδα
εκατοµµυρίων αυξηµένα κατά 29%. 

Έτσι, πρώτον, στη σηµερινή µετοχική σύνθεση καταργείται ο
περιορισµός στο µετοχικό κεφάλαιο του αερολιµένα, που έθετε
η αρχική σύµβαση. Η συµµετοχή του ελληνικού δηµοσίου γίνεται
από 55% στο 25%. 

Δεύτερον, µε το σηµερινό καθεστώς ο γενικός διευθυντής των
ιδιωτών δεν είναι µέλος σήµερα του ΔΣ. Όµως µετά την ψήφιση
και εισαγωγή στο χρηµατιστήριο ο γενικός διευθυντής αναλαµ-
βάνει καθήκοντα διευθύνοντος συµβούλου και βεβαίως είναι
µέλος του διοικητικού συµβουλίου. 

Τρίτον, τώρα η εταιρεία συνάπτει διαφόρων ειδών συµβάσεις
µεγάλης διάρκειας, µε ηµεροµηνία λήξης µεταγενέστερη από τη
λήξη της σύµβασης ανάπτυξης του αεροδροµίου. Δηλαδή µέτρα
και αλλαγές κοµµένα και ραµµένα υπέρ των οµίλων. 

Να θυµίσουµε ότι στα χρόνια πανδηµίας το «Ελευθέριος Βενι-
ζέλος» αλλά και άλλες εταιρείες επιδοτήθηκαν µε ζεστό κρατικό
χρήµα και αντεργατικά νοµοθετήµατα από Κυβέρνηση και Ευρω-
παϊκή Ένωση, που συµπίεζαν ακόµα περισσότερο τα δικαιώµατα
των εργαζοµένων, µε απολύσεις, µη ανανέωση συµβάσεων, εν-
τατικοποίηση στο προσωπικό και άλλα. 

Γι’ αυτό οι απεργίες που ξεσπάνε και σήµερα στον κλάδο, σε

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ OZ’ - 11 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2024 8619



µια σειρά από χώρες, αναδεικνύουν τη µεγάλη εκµετάλλευση και
τα δίκαια αιτήµατα των εργαζοµένων, µε κυριότερα τις ουσιαστι-
κές αυξήσεις σε µισθούς και προσλήψεις µόνιµου προσωπικού,
όροι αναγκαίοι για την ασφάλεια των πτήσεων, που όµως υπο-
νοµεύει το κυνήγι του κέρδους. 

Είναι, λοιπόν, µια σύµβαση που ολοκληρώνει την αποκρατικο-
ποίηση. Εξάλλου από αυτά τα τεράστια κέρδη οι εργαζόµενοι όχι
µόνο δεν έχουν δει οφέλη, αυξήσεις, δικαιώµατα, αλλά αντίθετα
βλέπουν νέες απώλειες, µε εργασιακές σχέσεις λάστιχο, ανα-
στολή και εκ περιτροπής δουλειά, εργασιακές συνθήκες γαλέ-
ρας. Οι µισθοί και τα µεροκάµατα πείνας οδηγούν αρκετούς
εργαζόµενους µακριά από τον χώρο των αεροµεταφορών, ενώ
η προσπάθεια των εταιρειών για προσλήψεις, όχι µόνο δεν κα-
λύπτει τις αποχωρήσεις έµπειρου και ειδικευµένου προσωπικού,
αλλά σε αρκετές περιπτώσεις υπολείπεται των αναγκαίων για την
ασφαλή και οµαλή λειτουργία τους, που αυτή είναι η ουσία.

Η δεύτερη κύρωση είναι συµφωνία µεταξύ Υπουργείου Εθνι-
κής Οικονοµίας και Αεροπορικής Εταιρείας «AEGEAN», αυτή που
απορρόφησε την κρατική «Ολυµπιακή», αφού πρώτα την απαξιώ-
σατε. Σύµφωνα µε τη σηµερινή κύρωση, η εταιρεία αγόρασε από
το δηµόσιο το 11,5% των µετοχών της που είχε πάρει το 2021 το
δηµόσιο για στήριξη της εταιρείας κατά την πανδηµία. 

Δόθηκαν 120 εκατοµµύρια ζεστό χρήµα στην «AEGEAN» για
τις απώλειες στην πανδηµία, δήθεν για την εξασφάλιση χιλιάδων
θέσεων εργασίας. Βέβαια απολύσεις έκανε. Και τώρα επιστρέφει
85 εκατοµµύρια ευρώ. Επιδοτήθηκε δηλαδή, αδρά µε 35 εκατοµ-
µύρια. 

Βέβαια δεν ήταν τα µόνα δώρα της κυβέρνησης τότε. Προστέ-
θηκαν και άλλα για τη θωράκιση της κερδοφορίας της, µε άξονα
µειώσεις µισθών και την απογείωση της εκµετάλλευσης των ερ-
γαζοµένων, όπως επέκταση της δυνατότητας των επιχειρήσεων
να προχωρήσουν σε αναστολή συµβάσεων εργασίας, µείωση µι-
σθού ως και 20%, λήψη επιπλέον µέτρων µείωσης µισθολογικού
κόστους µέσω αλλαγής στο φορολογικό καθεστώς του πτητικού
προσωπικού µε την επιβολή ειδικού συντελεστή 15% για τον υπο-
λογισµό του φόρου µισθωτών υπηρεσιών αντί της φορολόγησης
βάσει κλίµακας εισοδήµατος. Και τα αναφέρω όλα αυτά γιατί
ποτέ δεν αναπληρώθηκαν. 

Παράλληλα η Κυβέρνηση έσπευσε να προσθέσει δώρα πάνω
στα δώρα στις αεροµεταφορές, επεκτείνοντας τη µείωση 40%
για ενοίκια των επιχειρήσεων και πρόσθετη επιδότηση 20 ευρώ
ανά προσφερόµενη θέση για τις πτήσεις της λεγόµενης άγονης
γραµµής, ενώ σηµείωνε πως οι εταιρείες θα επωφεληθούν από
τη γενικότερη µείωση του ΦΠΑ στις µεταφορές από το 24% στο
13%, που βεβαίως αυτό µονιµοποιήθηκε. Τα προνόµια αυτά συ-
νεχίζονται. Ωστόσο τον ΦΠΑ ξέρετε να τον ανεβάζετε µόνο στα
αναψυκτικά που δίνονται στην καφετέρια. Να, γιατί οι προτάσεις
σας και τα µέτρα σας είναι προκλητικά, ταξικά και άδικα. 

Αυτές, λοιπόν, οι πολλαπλές επιχορηγήσεις όχι µόνο διασφά-
λισαν την επιχειρηµατική δράση της «AEGEAN», σε βάρος των
αυτοαπασχολουµένων και άλλων λαϊκών στρωµάτων που κατα-
χρεώθηκαν και σήµερα αδυνατούν να επιβιώσουν, αλλά σήµερα
αυτή η εταιρεία κατέχει την πρωτιά στην εκτίναξη της επιβατικής
κίνησης στον διεθνή αερολιµένα, παρουσιάζοντας επιβατική κί-
νηση ρεκόρ το 2023. Γι’ αυτό επεκτάθηκε δίνοντας δεκαοχτώ νέα
δροµολόγια σε δεκατέσσερις χώρες και επεκτείνει το δίκτυο της
σε προορισµούς µε τσουχτερά εισιτήρια και µεγάλα κέρδη. 

Και πώς να µην αναπτυχθεί τόσο γρήγορα αφού από τα 120
εκατοµµύρια επιστρέφει στα 85; Δηλαδή επιδοτήθηκε και δανει-
οδοτήθηκε απλόχερα. Δεν συµβαίνει όµως το ίδιο µε αυτούς που
είχαν στεγαστικό δάνειο και βρέθηκαν στη δίνη των απολύσεων
ή µειώσεων στους µισθούς και σήµερα η ακρίβεια καλπάζει σε
βαθµό που λαϊκές οικογένειες κόβουν και από το καθηµερινό φα-
γητό. 

Αυτά είναι τα αποτελέσµατα της αντιλαϊκής πολιτικής και των
απελευθερώσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των ελληνικών
κυβερνήσεων που στήριξαν την απελευθέρωση των αεροµετα-
φορών, που επιβαρύνουν ακόµα περισσότερο τη δυνατότητα ικα-
νοποίησης των λαϊκών αναγκών. 

Για εµάς λύση φιλολαϊκή είναι τα δηµόσια αεροδρόµια, ενταγ-
µένα σε έναν ενιαίο φορέα αεροµεταφορών που θα ικανοποιούν

τις λαϊκές ανάγκες κι όχι την κερδοφορία των επιχειρηµατικών
οµίλων και των µονοπωλίων. 

Καταψηφίζουµε, λοιπόν και τις δύο κυρώσεις γιατί είναι υπέρ
των επιχειρηµατικών οµίλων και ενάντια στα συµφέροντα της ερ-
γατικής τάξης και των λαϊκών στρωµάτων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε. 

Τον λόγο τώρα έχει από την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Ελ-
ληνικής Λύσης ο ειδικός αγορητής, κ. Βασίλειος Βιλιάρδος. 

Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ (Η’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-

χαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Επειδή αναφερόµαστε στο αεροδρόµιο, θα αναφέρω µια δια-

µαρτυρία που είχαµε από τον Σύλλογο Περιβάλλον Αρµονία από
την περιοχή της Αρτέµιδας, περιοχή του αεροδροµίου, σύµφωνα
µε τον οποίο σύλλογο δεν τηρούνται οι κανονισµοί για τις πτή-
σεις, µε αποτέλεσµα να υπάρχει µεγάλη όχληση, ρύπανση του
περιβάλλοντος στην περιοχή και µεγάλες δονήσεις. 

Νοµίζουµε ότι η Κυβέρνηση οφείλει να ασχοληθεί άµεσα µε το
θέµα, ειδικά, επειδή αναφέρει ότι δεν τηρούνται οι κανονισµοί. 

Τώρα το νοµοσχέδιο που έχουµε εύλογα καταψηφίσει, αποτε-
λείται από δύο άρθρα, που το καθένα περιλαµβάνει την επικύ-
ρωση µιας σύµβασης µε προειληµµένες αποφάσεις, αφ’ ενός
ξεπουλήµατος δηµόσιας περιουσίας αφ’ ετέρου δώρων στην
«AEGEAN», που έχουν ήδη υπογραφεί. 

Συγκεκριµένα αφορά στα εξής: Πρώτον στην τροποποίηση της
σύµβασης ανάπτυξης του αεροδροµίου Αθηνών, µε την οποία
καθίσταται δυνατή η εισαγωγή µετοχών του στο Χρηµατιστήριο,
µε σκοπό την διάθεση του 20%, από το 30%, του ποσοστού που
κατέχει το ΤΑΙΠΕΔ στο ευρύ επενδυτικό κοινό, ενώ το υπόλοιπο
10% θα αποκτηθεί µέσω ιδιωτικής τοποθέτησης από τους Κανα-
δούς, που κατέχουν σήµερα το 40% συν εξήντα µετοχές. 

Όµως, σύµφωνα µε πρόσφατα δηµοσιεύµατα θα περιοριστεί
στο 19%, επειδή η οικογένεια Κοπελούζου, που κατέχει ήδη το
5% µείον εξήντα µετοχές ενδιαφέρεται για το 1% µε ιδιωτική το-
ποθέτηση. Εδώ ρωτήσαµε τον Υφυπουργό, εάν ισχύουν τα δη-
µοσιεύµατα χωρίς να πάρουµε απάντηση. Καθώς επίσης γιατί
δεν αναφέρονται οι τιµές πώλησης, τουλάχιστον όσον αφορά
στο 10% ή 11% των ιδιωτικών τοποθετήσεων. Μας είπε πως οι
τιµές θα εξαρτηθούν από τη διαδικασία του ανοίγµατος του βι-
βλίου προσφορών, χωρίς να αναφέρει έστω µια ελάχιστη τιµή,
κάτι που σηµαίνει ότι θα έπρεπε να υπογράψουµε µια λευκή επι-
ταγή που προφανώς µας είναι αδύνατο. 

Δεύτερον, την πώληση των δικαιωµάτων κτήσης κοινών µετο-
χών στην «AEGEAN» στην ίδια εταιρεία έναντι 85,4 εκατοµµυ-
ρίων, κάτι που έχει ήδη συµβεί αφού η κοινοποίηση της
επιστολής για την αγορά από το δηµόσιο προς την «AEGEAN»,
έγινε στις 3 Νοεµβρίου του 2023 και η καταβολή του τιµήµατος
των 85,4 εκατοµµυρίων στις 4 Δεκεµβρίου του 2023. Έχουν γίνει,
δηλαδή, ήδη και τα δύο κι έχει πληρωθεί. 

Το γεγονός αυτό σηµαίνει πως ο υποβιβασµός του ρόλου της
Βουλής από την Κυβέρνηση σε ένα απλό επικυρωτικό όργανο
των αποφάσεων που λαµβάνονται από έναν στενό κυβερνητικό
κύκλο µε πλήρη αδιαφορία για τους πολίτες συνεχίζεται, αφού
καλούµαστε, εκ των υστέρων, να ψηφίσουµε µια σύµβαση που
έχει ήδη υπογραφεί και πληρωθεί. 

Από την αρχή, πάντως, φαινόταν πως το δηµόσιο δεν θα ανα-
κτήσει τα χρήµατα που έδωσε και γι’ αυτό είχαµε καταψηφίσει
τότε τη συµφωνία, σηµειώνοντας, πως δεν πρόκειται µόνο για 35
εκατοµµύρια ζηµιά του κράτους µας, αλλά για πολύ περισσό-
τερα, αφού τα 85 εκατοµµύρια έχουν µειωθεί σηµαντικά σε
όρους αγοραστικής αξίας, λόγω του πληθωρισµού. 

Στην ουσία θα είναι δηλαδή, περί τα 20 εκατοµµύρια λιγότερα,
οπότε η ζηµία του κράτους µας θα ανέλθει στα 55 εκατοµµύρια
περίπου. Δεν υπάρχει πάντως κανένας λόγος να γίνει αυτή η πώ-
ληση, την στιγµή που η «AEGEAN» έχει φτάσει και ξεπεράσει τον
τζίρο του 2019, είναι κερδοφόρα µε 3,1 δισεκατοµµύρια κύκλο
εργασιών και 170 εκατοµµύρια κέρδη στο ενιάµηνο του 2023,
ενώ λειτουργεί σχεδόν µονοπωλιακά. Επιπλέον, ωφελείται λόγω
των προβληµάτων στη σιδηροδροµική γραµµή Αθηνών - Θεσσα-
λονίκης. 
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Όσον αφορά στις δικαιολογίες του Υφυπουργού, σχετικά µε
την στήριξη στην «AEGEAN», θα αναφέρουµε, πως έχει λάβει επι-
πλέον µέτρα ενίσχυσης χωρίς αντάλλαγµα από το συνολικό πα-
κέτο για τις αεροµεταφορές των 115 εκατοµµυρίων που πήρε τα
περισσότερα, καθώς επίσης, 150 εκατοµµύρια δάνεια από τις
τράπεζες µε 80% εγγύηση του δηµοσίου. 

Εποµένως δεν στηρίχθηκε µόνο µε τα 120 εκατοµµύρια, αλλά
επίσης, µε το µεγαλύτερο µέρος των 115 εκατοµµυρίων και µε
την εγγύηση για τα 150 εκατοµµύρια τραπεζικά δάνεια. 

Σε ποια άλλη επιχείρηση έχουν δοθεί, αλήθεια, τόσα χρήµατα,
πόσω µάλλον, όταν επιχορηγούνταν τα εισιτήριά της, όπως και
οι άγονες γραµµές από το κράτος, ενώ δεν εξυπηρετεί αεροδια-
κοµιδές, όπως παλαιότερα η «Ολυµπιακή», αλλά επιβαρύνεται η
Πολεµική µας Αεροπορία;

Η στήριξή της τώρα µε τα 120 εκατοµµύρια δεν είναι συγκρί-
σιµη µε αυτή της «TAP AIRLINES», όπως είπε τότε ο Υπουργός,
ούτε της «AUSTRIAN», αφού η τελευταία, η «AUSTRIAN», πήρε
τελικά 150 εκατοµµύρια ευρώ, αλλά ως δάνειο. Γιατί δεν δώσατε
ως δάνειο τα χρήµατα στην «AEGEAN»; Δεν θα ήταν καλύτερα;

Η «TAP» δε, είχε αρνητική καθαρή θέση 580 εκατοµµύρια και
η Πορτογαλία την επανακρατικοποίησε, µε ποσοστό 72,5% και
µε ένα συνολικό πρόγραµµα διάσωσης 2,55 δισεκατοµµυρίων,
που ενέκρινε η Ευρωπαϊκή Ένωση, ενώ η βοήθεια για την παν-
δηµία ήταν µόλις 71,4 εκατοµµύρια.

Σε ό,τι αφορά, πάντως, στα οικονοµικά µεγέθη των τριών εται-
ρειών, που είχαν αναφερθεί τότε από τον Υπουργό, είναι εντελώς
διαφορετικά µεταξύ τους. Η «TAP» είχε υπερδιπλάσιο τζίρο το
2019 από την «AEGEAN», ενώ η «AUSTRIAN» σχεδόν διπλάσιο.
Εποµένως, οι συγκρίσεις δεν έχουν καµµία σχέση µε την πραγ-
µατικότητα.

Σε κάθε περίπτωση, δεν ήταν σωστό να επιχορηγηθεί µια εται-
ρεία που τότε επένδυσε εκτός Ελλάδος εις βάρος µας στη Ρου-
µανία, καθώς επίσης στη «LAMDA DEVELOPMENT» 24
εκατοµµύρια ευρώ.

Θα θέλαµε να προσθέσουµε στο θέµα της «AEGEAN» πως µε
µια απλή εκτίµηση τότε, µε 120 εκατοµµύρια θα έπρεπε το δη-
µόσιο να είχε πάρει πολύ περισσότερα warrants και όχι το 11,5%,
σηµειώνοντας επίσης, πως είναι απαράδεκτο να µην έχει προβεί
τότε σε εκτίµηση το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους.

Συµπερασµατικά, λοιπόν, η πώληση των δικαιωµάτων µετοχών
στην «AEGEAN» είναι καθαρά µια σκανδαλώδης εξυπηρέτηση
ιδιωτικών συµφερόντων µονοπωλιακού χαρακτήρα, µε την κοι-
νωνικοποίηση των ζηµιών της πανδηµίας και µε την ιδιωτικοποί-
ηση των κερδών στη συνέχεια, θυµίζοντας ότι πήρε ως προίκα
το αεροπορικό έργο της «Ολυµπιακής».

Συνεχίζοντας µε το θέµα του αεροδροµίου και χωρίς να επα-
ναλάβουµε όλα όσα είπαµε στην επιτροπή, τα οποία ήταν εξαι-
ρετικά αναλυτικά, ουσιαστικά, προωθείται η πλήρης
ιδιωτικοποίηση µιας πολύ κερδοφόρας επιχείρησης, ενώ στην
αρχική σύµβαση προβλεπόταν σωστά ότι κανένας µέτοχος εκτός
του δηµοσίου δεν µπορούσε να υπερβεί το 50%.

Ως προς την πώληση του 30% του ΤΑΙΠΕΔ, υπενθυµίζουµε το
σκάνδαλο διπλασιασµού του τιµήµατος παραχώρησης από την
Ευρωπαϊκή Ένωση σε 1,1 δισεκατοµµύριο από 484 εκατοµµύρια,
δηλαδή, το ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση µας απαγόρευσε τότε την
πώληση που σχεδιαζόταν για µόλις 484 εκατοµµύρια -αν θυµάµαι
καλά- σε ένα fund. Αν είναι δυνατόν!

Η πρώτη ερώτησή µας τώρα, στην επιτροπή, ήταν τι εξασφα-
λίσεις ελέγχου διατηρεί το δηµόσιο και γιατί δεν είχε εγγραφεί η
πώληση στον προϋπολογισµό του 2023 ή του 2024, όπου ο Υφυ-
πουργός απάντησε πως η απόφαση λήφθηκε µετά τον Οκτώβριο,
εποµένως δροµολογείται µε επείγουσες διαδικασίες, οπότε λο-
γικά υποθέτουµε ότι κάτι συµβαίνει.

Η δεύτερη ήταν τι εγγυήσεις υπάρχουν για την παραχώρηση
του ελέγχου του 50% στην εταιρεία του καναδικού ασφαλιστικού
ταµείου PSP, που αποτελεί παθητικό και όχι στρατηγικό επεν-
δυτή, καθώς επίσης, τι εµπειρία έχει το συγκεκριµένο ταµείο.
Ούτε εδώ πήραµε απάντηση.

Ρωτήσαµε, επίσης, µήπως επιταχύνεται η πώληση για να κα-
λύψει άλλες τρύπες, όπως από την Εγνατία, που δεν πληρώθηκε
από την «ΤΕΡΝΑ» το 2023, ως όφειλε, ενώ αναφερόταν επιπλέον

µια χαµηλότερη τιµή στα 1,35 δισεκατοµµύριο στον προϋπολο-
γισµό, αντί 1,492 δισεκατοµµύριο. Η διαφορά δεν είναι καθόλου
µικρή. Δεν πήραµε ούτε εδώ απάντηση.

Ως προς την διαδικασία της πώλησης, έχει γίνει ήδη ρύθµιση,
έτσι ώστε να περιοριστεί ο ρόλος του Ελεγκτικού Συνεδρίου -
άλλο παράδοξο!- µε τον έλεγχο να πρέπει να ολοκληρωθεί σε
σαράντα οκτώ ώρες, µε την διαδικασία προφανώς του κατεπεί-
γοντος. Αν είναι δυνατόν!

Τέλος, αναφέραµε, πως θα πρέπει να ανακτηθεί η αποζηµίωση
των 130 εκατοµµυρίων, που δόθηκε στο αεροδρόµιο το 2021,
χωρίς αντάλλαγµα και την οποία εµείς τότε φυσικά καταψηφί-
σαµε, ενώ µε βάση τις οικονοµικές καταστάσεις του 2020, το αε-
ροδρόµιο είχε ευνοηθεί επιπλέον από το πρόγραµµα
«ΣΥΝ-ΕΡΓΑΣΙΑ» µε ένα σηµαντικό ποσό, που θα έπρεπε επίσης
να ανακτηθεί.

Με δεδοµένο, δε ότι, αυτή τη στιγµή, η κίνηση στο αεροδρόµιο
έχει φτάσει στο 90% του 2019, ενώ τα έσοδά του ήταν 477 εκα-
τοµµύρια και τα κέρδη µετά φόρων 168 εκατοµµύρια το 2022,
δεν βλέπουµε γιατί θα έπρεπε να τα χαρίσουµε στους Καναδούς
και στον Όµιλο Κοπελούζου.

Κλείνοντας, εάν θέλουµε να βάλουµε έναν τίτλο στις δύο ση-
µερινές Συµβάσεις, θα ήταν ο εξής: «Η Κυβέρνηση χαρίζει δεκά-
δες εκατοµµύρια στην «AEGEAN» από τα χρήµατα που
εισπράττει από την υπερφορολόγησή µας και ξεπουλάει το εξαι-
ρετικά κερδοφόρο αεροδρόµιο της Αθήνας, παρέχοντας την
πλειοψηφία του στους Καναδούς συνταξιούχους, ενώ στους Έλ-
ληνες συνταξιούχους δίνει ψίχουλα και στους µισθωτούς ένα
µικρό µόνο µέρος από τα χρήµατα που τους υφαρπάζει, διατη-
ρώντας τους ίδιους φορολογικούς συντελεστές, όπως τον ΦΠΑ,
στις πολύ υψηλότερες τιµές».

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι οκτώ
µέλη από το 3ο ΚΑΠΗ του Δήµου Αιγάλεω.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού συµµετείχαν στο εκ-
παιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας», που
οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, δεκαπέντε µαθήτριες και µα-
θητές και µία συνοδός εκπαιδευτικός από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο
Μάνδρας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ορίστε, κυρία Πρό-
εδρε, έχετε τον λόγο.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο για το ζήτηµα της διαδι-
κασίας που ακολουθείται και θα ήθελα να είµαι σαφής. Διότι
προσκάλεσα χθες τον Πρωθυπουργό να αλλάξει τις κακές του
συνήθειες, όπως κάνουµε όλοι στην έναρξη µιας χρονιάς. Απο-
φασίζουµε ότι τις κακές µας συνήθειες τις αφήνουµε πίσω και
πάµε για τις καλές µας συνήθειες και γι’ αυτό και τον έχω καλέσει
κιόλας αύριο να έρθει να απαντήσει στις δύο επίκαιρες ερωτή-
σεις που του έχω κάνει, για τη γυναικοκτονία και για το ζήτηµα
των αποκαλύψεων που έκανε ο πρώην Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, ο
κ. Βενιζέλος, σε σχέση µε τη διαπραγµάτευση µε τον Σόιµπλε
κατά την περίοδο των µνηµονίων, αποκαλύψεις οι οποίες, κατά
την άποψή µου -την πολιτική αλλά και τη νοµική- στοιχειοθετούν
και συγκροτούν πολύ σοβαρά επιχειρήµατα αποκήρυξης του δη-
µοσίου χρέους, αφού περιγράφει εκβιασµούς και απειλές και
διαπραγµάτευση χωρίς νοµιµοποίηση δηµοκρατική, αφού περι-
γράφει ότι, ουσιαστικά, διαπραγµατευόταν χωρίς να µπορεί να
πιει ούτε έναν καφέ σε εξωτερικό χώρο στην Ελλάδα.

Κύριε Πρόεδρε, πώς συγκλήθηκε σήµερα η Ολοµέλεια; Γνω-
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ρίζετε; Διότι τη Δευτέρα το βράδυ που ταξιδέψαµε µαζί και εσείς,
ως Αντιπρόεδρος της Βουλής -ταξιδέψαµε από Θεσσαλονίκη -
Αθήνα, εσείς από την έδρα σας, στο Κιλκίς και εγώ, έχοντας πάει
να εκπληρώσω τα δικηγορικά µου καθήκοντα στη Θεσσαλονίκη-
όχι απλώς δεν γνωρίζατε ότι υπάρχει σήµερα νοµοθετικό έργο,
αλλά και αναλάβατε να το ελέγξετε και µε πληροφορήσατε ότι
δεν υπάρχει σήµερα νοµοθετικό έργο.

Και πράγµατι, δεν θα µπορούσε να υπάρχει σήµερα νοµοθε-
τικό έργο, διότι δεν έχει γίνει Διάσκεψη των Προέδρων που να
καθορίζει ότι σήµερα θα συζητηθεί οποιοδήποτε νοµοσχέδιο. Η
τελευταία Διάσκεψη των Προέδρων που έγινε, ήταν στις 19 Δε-
κεµβρίου. Εκεί, ο κ. Τασούλας είπε ότι, αν υπάρξει νοµοθετικό
έργο, θα φέρουµε κάποιες συµβάσεις που θα είναι ήσσονος ση-
µασίας διεθνείς συµβάσεις. Δεν πρόκειται περί διεθνούς συµβά-
σεως η σύµβαση η οποία συζητείται σήµερα. Είναι σύµβαση µε
εταιρεία και είναι και ιδιωτικό συµφωνητικό µε άλλη εταιρεία.

Δεν πληρούνται, λοιπόν, οι όροι, πρώτον, σύγκλησης της Ολο-
µέλειας. Και επειδή χθες ενδιαφέρθηκα πώς συγκαλείται η Ολο-
µέλεια της Βουλής, βλέπω ότι είµαστε δέκα Βουλευτές, δώδεκα,
δεκατρείς. Η Κοινοβουλευτική µας Εκπρόσωπος, η κ. Καραγε-
ωργοπούλου, είναι στην επιτροπή για τα Τέµπη, όπου είναι και ο
αρµόδιος Υπουργός, ο κ. Χατζηδάκης, καταθέτοντας ως µάρτυ-
ρας, αφού τον εξυπηρέτησε ο κ. Μαρκόπουλος προχθές και τον
άφησε να µην καταθέσει. Ο Βουλευτής µας κ. Καραναστάσης
είναι στην Επιτροπή Οδικής Ασφάλειας. Η Βουλευτής µας κ. Κε-
φαλά είναι στην Επιτροπή για τα Δικαιώµατα του Παιδιού. Οι
υπόλοιποι είµαστε εδώ.

Εσείς δεν ξέρω πού είστε, πού είναι η Νέα Δηµοκρατία, γιατί
βλέπω µία Βουλευτή από τους εκατόν πενήντα οκτώ και εσείς
άλλος ένας, µας κάνουν δύο. Εκατόν πενήντα οκτώ, εκατόν πε-
νήντα επτά! Δεν θα βάλει τώρα κοµµατική πειθαρχία ο κ. Μητσο-
τάκης, για να µην καταγράφεται πόσοι είστε.

Καλώς τον κ. Μπαγιώκο!
Ενηµερώθηκα, λοιπόν, χθες ότι συγκαλείται σήµερα η Ολοµέ-

λεια µε εντολή του κ. Μπακαγιώκου. Ο κ. Μπαγιώκος είναι Ειδι-
κός Γραµµατέας της Βουλής. Είναι, δηλαδή, εκτελεστικό
στέλεχος υπαγόµενο στον Πρόεδρο της Βουλής. Δεν έχει ούτε
τη δηµοκρατική νοµιµοποίηση των Βουλευτών ούτε τη θεσµική
νοµιµοποίηση της Διάσκεψης των Προέδρων. Δεν έχει υπάρξει
Διάσκεψη των Προέδρων. Το θέµα το οποίο συζητάµε δεν είναι
µία ήσσονος σηµασίας διεθνής σύµβαση που δεν έχει αντιδικία
και δεν έχει αντιµωλία. Είναι µείζον το θέµα του κορυφαίου αε-
ροδροµίου της χώρας, του «Ελευθέριος Βενιζέλος». Είναι µείζον
το θέµα τού αν έχουµε ή δεν έχουµε κρατικό αεροµεταφορέα.
Γιατί τα κατάφερε ο κ. Χατζηδάκης, που δεν είναι τώρα εδώ, να
µην έχουµε κρατικό αεροµεταφορέα. Έτσι δεν είναι; Και είναι
µείζον το θέµα ότι η Κυβέρνηση, ενώ αποκτά µετοχές της
«AEGEAN», του µοναδικού ελληνικού µη κρατικού αεροµεταφο-
ρέα, στη συνέχεια τις δίνει πίσω. 

Αυτά δεν είναι ήσσονα ζητήµατα. Ούτε είναι ήσσον το θέµα
των αεροµεταφορών, κύριε Πρόεδρε, όταν µάλιστα στην Επι-
τροπή για τα Τέµπη διαπιστώνεται πού οδήγησε η στρατηγική
της ιδιωτικοποίησης και του ξεπουλήµατος. Διαπιστώνεται και
ακούµε τον κ. Τσίτουρα, τότε στον ΟΣΕ, σήµερα µε τις ευλογίες
σας στην Διεύθυνση Πολιτικής Αεροπορίας, ότι «δεν πρέπει να
έχουµε Τέµπη του αέρα». Διαπιστώνουµε από τον Σεπτέµβρη
µέχρι τον Δεκέµβρη ότι δεν υπήρχε καν διοίκηση στην Υπηρεσία
Πολιτικής Αεροπορίας και την έφερε ο κ. Τσεκούρας τον Δεκέµ-
βρη. Ακόµα και χθες ακούσαµε µάρτυρα στην Εξεταστική Επι-
τροπή των Τεµπών να συγκρίνει τη διαδικασία των slots στον
αέρα, του πώς δηλαδή αποφεύγεται η σύγκρουση αεροπλάνων,
µε τη διαδικασία επίσης της κίνησης των τρένων. Δεν συζητάµε
κάτι ήσσον.

Εγώ προσωπικά δεν θα ήθελα να συµβεί κάτι, από αυτά που
δεν είναι απρόβλεπτα, που είναι απολύτως προβλέψιµα, και να
ανατρέχουµε στη σηµερινή συνεδρίαση της Βουλής και να ανα-
τρέχει ο κόσµος, όπως έβλεπε τον κ. Καραµανλή να κουνάει το
δάχτυλο και να λέει «ντροπή σας που λέτε ότι δεν είναι ασφαλείς
οι σιδηρόδροµοι». Δεν θα ήθελα να βλέπει τη σηµερινή συνε-
δρίαση µε την άδεια Βουλή, µε την απούσα Νέα Δηµοκρατία, µε
το απόν Υπουργικό Συµβούλιο, µόνον ο κύριος Υφυπουργός και

µε εσάς που µέχρι και τη Δευτέρα νοµίζατε ότι δεν υπάρχει σή-
µερα συνεδρίαση, και να λέει «να, έτσι γίνανε αυτά».  

Εµείς θέτουµε ένσταση αντισυνταγµατικότητας της διαδικα-
σίας, ένσταση απαραδέκτου της συγκλήσεως της Ολοµέλειας
της Βουλής µε αυτές τις συνθήκες. Εγώ δεν δέχοµαι ούτε σκιώδη
πρόσωπα ούτε σκιώδεις διαδικασίες. Του είπα «Καλή Χρονιά»
του κ. Μπαγιώκου που πέρασε πριν από λίγο, αλλά δεν δέχοµαι
αυτή τη δράση τη σκιώδη, πίσω από τα παρασκήνια. Διάσκεψη
των Προέδρων συγκλήθηκε; Δεν συγκλήθηκε. Αποφασίσαµε
ποτέ ότι θα γίνει η σηµερινή συνεδρίαση; Όχι. Τότε πώς γίνεται;
Εγώ απόρρησα ακούγοντας τον κ. Μπούρα χθες να κλείνει τη
συνεδρίαση και να λέει «θα διακόψουµε τη συνεδρίαση για αύριο
ηµέρα Πέµπτη µε αντικείµενο εργασίας νοµοθετικό έργο», χωρίς
να πει ποιο νοµοθετικό έργο. Και αµέσως ενδιαφέρθηκα, τι νο-
µοθετικό έργο; Σοβαρά µιλάµε; Έτσι λειτουργεί το Κοινοβούλιο
της χώρας;

Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ να µην αφήσετε να γίνει αυτό ούτε
να γίνει υπό την προεδρία σας. Ξέρετε πολύ καλά τα γεγονότα.
Ξέρετε ότι είναι εντελώς άκυρο. Λυπάµαι που και η Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση δεν είναι παρούσα. Λυπάµαι γενικά γι’ αυτή την κατά-
ληξη της κοινοβουλευτικής λειτουργίας, αλλά τουλάχιστον µε την
παρουσία µας, µε την παρουσία µου και όσο η Πλεύση Ελευθερίας
είναι στη Βουλή, µε την εµπιστοσύνη των ανθρώπων που µας
έχουν δώσει την εντολή να τους εκπροσωπούµε, αυτά τα πράγ-
µατα δεν θα περνάνε ούτε αδιαµαρτύρητα ούτε στη ζούλα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρία Πρόεδρε, δια-
βάζω από τα Πρακτικά της Διάσκεψης των Προέδρων της Τρίτης
19 Δεκεµβρίου 2023 κατά λέξη τι έχει πει ο Πρόεδρος κ. Κων-
σταντίνος Τασούλας: «Όσον αφορά το νοµοθετικό έργο από την
Τρίτη 9 Ιανουαρίου -την Τρίτη θα αρχίσουµε στην ουσία- θα ξε-
κινήσουν να συνεδριάζουν οι Διαρκείς Επιτροπές για την προ-
ετοιµασία των σχεδίων νόµων που θα εισαχθούν εν συνεχεία
στην Ολοµέλεια. Την πρώτη εβδοµάδα που θα γυρίσουµε µετά
την Τρίτη 9 Ιανουαρίου, αν έχουµε Ολοµέλεια, θα έχουµε για µία
κύρωση σύµβασης. Δεν θα έχουµε νοµοσχέδιο βαρύ. Τι περιµέ-
νουµε για το νέο έτος; Ένα σχέδιο νόµου για κύρωση συµβά-
σεων που σας είπα και ένα σχέδιο νόµου του Υπουργείου
Δικαιοσύνης που είναι ήδη αναρτηµένο». Κύρωση συµβάσεων,
που αν µπει στην Ολοµέλεια την πρώτη εβδοµάδα κάτι, θα είναι
κύρωση συµβάσεως. 

Η κύρωση συµβάσεως η οποία συζητείται σήµερα αναφέρθηκε
από τον Πρόεδρο, τον κ. Τασούλα, κατά λέξη στη Διάσκεψη των
Προέδρων η οποία έγινε στις 19 Δεκεµβρίου. Σωστά είπατε νω-
ρίτερα ότι τη Δευτέρα το απόγευµα, που είχαµε εκείνη την τυχαία
συνάντηση, η εικόνα µου είναι ότι δεν θα είχαµε αυτή την κύρωση
σύµβασης που είχε προαναγγελθεί. Δεν υπήρχε εκείνη τη στιγµή
αυτός ο προγραµµατισµός, αλλά όπως είδατε, ούτως η άλλως,
όλα αυτά προγραµµατίστηκαν από την Τρίτη 9, από την εποµένη.
Τη στιγµή που σας ανέφερα αυτό που σας ανέφερα, πράγµατι
σωστά το λέτε, και αυτή την εικόνα είχα, αλλά αυτή η εικόνα προ-
φανώς υπήρχε και στους αρµοδίους. Δεν γίνεται, όµως, κάτι το
οποίο δεν ανακοινώθηκε. Δεν γίνεται κάτι το οποίο δεν αποφασί-
στηκε. Ήταν στη Διάσκεψη Προέδρων της 19ης Δεκεµβρίου.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Μπορώ, να έχω τον λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ, κυρία
Πρόεδρε.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κύριε Πρόεδρε, πρώτα απ’ όλα η κύρωση συµβάσεων
κατά τη διαδικασία που επιχειρείτε να ακολουθήσετε δεν αφορά
καθόλου τα κείµενα τα οποία φέρατε προς κύρωση. Διεθνής σύµ-
βαση υπό την έννοια της κύρωσης µε µία συνεδρίαση της επι-
τροπής και µία συνεδρίαση της Ολοµέλειας µε περιορισµένο
λόγο των Βουλευτών είναι συµβάσεις όπως ας πούµε η σύµβαση
πολιτιστικών ανταλλαγών, εκπαιδευτικών ανταλλαγών, πράγµατα
που δεν έχουν αντιδικία, ξαναλέω, πράγµατα τα οποία έχουν µία
άλλου είδους διεθνή υπόσταση. Εδώ δεν υπογράφει ο κ. Χατζη-
δάκης µε τον οµόλογό του της Ινδίας ότι θα κάνουµε πολιτιστικές
ανταλλαγές. Εδώ υπογράφει µε τον εκπρόσωπό της «Ελευθέριος
Βενιζέλος» και µε τον εκπρόσωπο της «AEGEAN». Και µας λέτε
ότι αυτά έρχονται µε ποια διαδικασία ακριβώς; Ή µας λέτε ότι ο

8622 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Πρόεδρος της Βουλής που λέει ότι θα έρθει ένα ήσσονος σηµα-
σίας νοµοσχέδιο εννοεί το νοµοσχέδιο ιδιωτικοποίησης του αε-
ροδροµίου και επαναπαραδόσεως µε ζηµία του ελληνικού
δηµοσίου των µετοχών της «AEGEAN»; Όταν λέει «µην ανησυ-
χείτε, δεν θα είναι τίποτα βαρύ», εννοούσε το νοµοσχέδιο για το
«Ελευθέριος Βενιζέλος» και την «AEGEAΝ» και το ζήτηµα των αε-
ροµεταφορών, του αεροµεταφορέα και του διεθνούς αεροδρο-
µίου της χώρας; Ή εξαπάτησε ο Πρόεδρος της Βουλής; Γιατί
κοιτάξτε, εγώ δεν θα τα αφήσω αυτά τα θέµατα έτσι. Κάποιοι κά-
ποτε κουνούσαν το δάχτυλο όταν ξεπουλούσαν τον ΟΣΕ και εί-
χαµε πενήντα επτά νεκρούς. Εννοούσε, λοιπόν, ο κ. Τασούλας
ότι ήξερε στις 19 Δεκεµβρίου ότι στις 4 Γενάρη ο κ. Χατζηδάκης
θα υπογράφει σύµβαση µε τον κ. Βασιλάκη της «AEGEAN» και
ότι αυτό θα το φέρετε ηµέρα Παρασκευή, παραµονή των Φώτων,
έξι το απόγευµα, µε κανέναν στη Βουλή -γιατί µόνο οι δικοί µας
συνεργάτες ήταν στη Βουλή και ξέρουµε ότι ήταν άδεια η Βουλή-
ενώ το άρθρο 85 του Κανονισµού της Βουλής λέει ότι τα νοµο-
σχέδια κατατίθενται µέχρι το απόγευµα της Πέµπτης; Διότι είναι
και εκπρόθεσµη η κατάθεση του νοµοσχεδίου. 

Δεύτερον. Μου λέτε ότι «αποφασίστηκε από τους αρµόδιους».
Ποιος είναι ο αρµόδιος; Είναι ο κ. Μπαγιώκος αρµόδιος; Δεν
είναι. Υπάρχει Κανονισµός της Βουλής. Ο Κανονισµός της Βου-
λής δεν δίνει στον Ειδικό Γραµµατέα την υπερεξουσία να συγ-
καλεί την Ολοµέλεια. Αλίµονο µας! Τι είναι η Ολοµέλεια,
περίπτερο; Πάρε τα κλειδιά, άνοιξέ την και νοµοθέτησε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Συγγνώµη, κυρία
Πρόεδρε.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Τελειώνω. Ξέρετε ότι δεν
είναι έτσι και λυπάµαι γιατί σας φέρνουν κι εσάς σε µία θέση έκ-
θεσης γιατί γνωρίζετε ότι αναλάβατε να το διαπιστώσετε αν
έχουµε ή αν θα έχουµε Διάσκεψη και Ολοµέλεια. Χωρίς Διά-
σκεψη δεν µπορεί να γίνει Ολοµέλεια και Διάσκεψη δεν έγινε.
Πώς να το κάνουµε;

Είναι εντελώς άκυρη η διαδικασία και ανεξαρτήτως τού τι πι-
στεύετε και τι µου απαντάτε, σας λέω ξεκάθαρα ότι εµείς θεω-
ρούµε ότι είναι και αντισυνταγµατική η διαδικασία και το θέτουµε
ως ένσταση αντισυνταγµατικότητας. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Για να το επανα-

λάβω λίγο για να γίνει κατανοητό. Έγινε και µια συζήτηση προ-
ηγούµενα µε την παρατήρηση του κ. Κατρίνη. Το λέω απόλυτα
ξεκάθαρα γιατί δεν µπορεί να ακούγεται στην Ολοµέλεια ότι ο
Πρόεδρος της Βουλής εξαπάτησε το Σώµα. 

Ο Πρόεδρος της Βουλής µε απόλυτα ξεκάθαρο τρόπο στις 19
Δεκεµβρίου είπε: «Όσον αφορά το νοµοθετικό έργο από την
Τρίτη 9 Ιανουαρίου -την Τρίτη θα αρχίσουµε στην ουσία- θα ξε-
κινήσουν να συνεδριάζουν οι Διαρκείς Επιτροπές για την προ-
ετοιµασία των σχεδίων νόµων που θα εισαχθούν εν συνεχεία
στην Ολοµέλεια. Την πρώτη εβδοµάδα που θα γυρίσουµε µετά
την Tρίτη 9 Ιανουαρίου, αν έχουµε Ολοµέλεια, θα έχουµε για µία
κύρωση σύµβασης, δεν θα έχουµε νοµοσχέδιο». 

Πόσο πιο ξεκάθαρα πρέπει να διαβαστεί για να γίνει κατα-
νοητό ότι η συγκεκριµένη κύρωση σύµβασης είχε αναφερθεί,
είχε συζητηθεί, είχε αποφασιστεί στις 19 Δεκεµβρίου; Και ακρι-
βώς µε εκείνη την απόφαση, από τη στιγµή που υπήρχε η ωρι-
µότητα, έρχεται σήµερα στη συζήτηση στην Ολοµέλεια. 

Επίσης, κυρία Πρόεδρε, για να µην δηµιουργούνται και οι εν-
τυπώσεις, θέλω να πω και το εξής, όπως το απάντησα και πριν
στον κ. Κατρίνη: Η αρχική σύµβαση για το αεροδρόµιο του 1995
έγινε µε νόµο. Αυτή τη στιγµή υπήρχε η δυνατότητα και η επι-
λογή από το Υπουργείο Οικονοµικών να γίνει η τροποποίηση
αυτή, όπως το προέβλεπε η αρχική σύµβαση, µε προεδρικό διά-
ταγµα. Αυτό καταλαβαίνετε ότι και περιορίζει τη διαφάνεια που
πρέπει να υπάρχει σε µια τέτοια διαδικασία και βεβαίως τη σειρά
και τη συνέχεια που πρέπει να έχει µια τόσο σοβαρή σύµβαση
µαζί µε την τροποποίησή της, στην ευχέρεια του καθενός να µπο-
ρεί να δει τη σειρά των νόµων, της αρχικής σύµβασης και της
τροποποίησης που ακολούθησε. Γι’ αυτόν τον λόγο επέλεξε η
Κυβέρνηση να εισαγάγει στην Ολοµέλεια τη συγκεκριµένη τρο-
ποποίηση. Νοµίζω, λοιπόν, ότι είναι απολύτως ξεκάθαρο ότι απο-

φασίστηκε στη Διάσκεψη των Προέδρων µε τη διαδικασία η
οποία προβλεπόταν.

Και να πω και κάτι τελευταίο για να µη µείνει αναπάντητο σε
σχέση µε τη διαδικασία των άρθρων 112 και 108. Σωστά αναφέ-
ρετε ότι η διαδικασία του 112 αναφέρεται κυρίως στις διεθνείς
συµβάσεις. Όµως σε περιπτώσεις στις οποίες δεν επιτρέπεται
παρέµβαση επί του κειµένου και δεν υπάρχουν και άλλες διατά-
ξεις και υπάρχει ουσιαστικά µόνο η έγκριση επί του κειµένου της
σύµβασης, σε συνδυασµό των διατάξεων 112 και 108 του Κανο-
νισµού της Βουλής, και πολλές άλλες φορές, όταν, επαναλαµ-
βάνω, και δεν υπάρχει συζήτηση επί του περιεχοµένου και
δυνατότητα παρέµβασης επί του περιεχοµένου, αλλά δεν υπάρ-
χουν και άλλες διατάξεις για να συζητηθούν, επιλέγεται η συγ-
κεκριµένη περιορισµένη συζήτηση που γίνεται µε τον τρόπο ο
οποίος προβλέπεται και η οποία έχει γίνει και άλλες φορές στη
Βουλή. 

Ο κ. Τσακαλώτος έχει ζητήσει τον λόγο.
Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Δεν µου άρεσε το τελευταίο επι-

χείρηµα. Δεν θα ήταν αυτό που θα έλεγα εγώ, γιατί και στον προ-
ϋπολογισµό δεν µπορούµε να κάνουµε παρέµβαση. Άρα έτσι
όπως το θέσατε, θα µπορούσατε και τον προϋπολογισµό να το
φέρετε µε µια τέτοια περιορισµένη συζήτηση.

Εγώ, όµως, θέλω να βάλω ένα άλλο θέµα. Το θέµα είναι αν ο
κ. Τασούλας άφησε να εννοηθεί ότι την πρώτη εβδοµάδα δεν θα
έρθει κάποιο σοβαρό θέµα στη Βουλή. Εγώ καταλαβαίνω από τα
λεγόµενα της κυρίας Προέδρου αλλά και από την κ. Πέρκα που
ήταν στη Διάσκεψη, ότι όταν ρωτήθηκε τι είναι αυτό που θα
έρθει, απάντησε, άφησε να εννοηθεί ότι δεν είναι κάτι σοβαρό,
ότι είναι από αυτές τις συµβάσεις, όπως ειπώθηκε, για ανταλ-
λαγή πολιτιστικών δραστηριοτήτων κ.λπ.. Άρα ο κ. Τασούλας επι-
βεβαίωσε, έδωσε την εντύπωση ότι δεν έχει σηµαντικό
νοµοσχέδιο. Άρα για να γίνει η διαδικασία όπως έγινε, το Προ-
εδρείο πρέπει να υιοθετήσει την άποψη ότι αυτό που συζητάµε
δεν είναι σηµαντικό και αυτό είναι ολίσθηµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Θυµίζω ότι η γραµ-
µατική αποτύπωση του περιεχοµένου τής τοποθέτησης του Προ-
έδρου της 19ης Δεκεµβρίου είναι απολύτως ξεκάθαρη. Κάνει έναν
διαχωρισµό: σύµβαση και νοµοσχέδιο. «Δεν θα έρθει κάποιο
βαρύ νοµοσχέδιο» είπε. Δεν έδωσε τη βαρύτητα σε συνδυασµό
µε την κύρωση της σύµβασης, την οποία διαχώρισε. Το επανα-
λαµβάνω για τρίτη φορά για να γίνει κατανοητό και να µην υπάρ-
χει καµµία σκιά. Είναι απολύτως ξεκάθαρο: «Όσον αφορά το
νοµοθετικό έργο από την Τρίτη 9 Ιανουαρίου -την Τρίτη θα αρχί-
σουµε στην ουσία- θα ξεκινήσουν να συνεδριάζουν οι Διαρκείς
Επιτροπές για την προετοιµασία των σχεδίων νόµων που θα ει-
σαχθούν εν συνεχεία στην Ολοµέλεια. Την πρώτη εβδοµάδα που
θα γυρίσουµε µετά την Τρίτη 9 Ιανουαρίου εάν έχουµε Ολοµέ-
λεια, θα έχουµε για µία κύρωση σύµβασης». Τελεία.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Δεν θα έχουµε νοµοσχέδιο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Δεν θα έχουµε νο-
µοσχέδιο βαρύ.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Και άλλο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρία Πρόεδρε,
είναι άλλη φράση. Διαχωρίζει, γίνεται ένας ξεκάθαρος διαχωρι-
σµός της κύρωσης συµβάσεως χωρίς συσχέτιση µε τη βαρύτητα
αυτού µε νοµοσχέδιο. Νοµίζω ότι αυτή τη στιγµή επαναλαµβα-
νόµαστε σε κάτι που ο καθένας όπως θέλει µπορεί να το ερµη-
νεύσει µεν, αλλά νοµίζω ότι ένας καλόπιστος παρατηρητής
καταλαβαίνει τον ακριβή τρόπο µε τον οποίο διατυπώθηκε.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τελευταία παρατή-
ρηση, κυρία Πρόεδρε.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κύριε Πρόεδρε, το άρθρο 13 του Κανονισµού της Βου-
λής στο οποίο δίνω µεγάλη σηµασία ορίζει στο άρθρο 14 ποιες
είναι οι αρµοδιότητες της Διάσκεψης των Προέδρων και στο
άρθρο 13 λέει ποιοι συµµετέχουν.
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Αυτοί που συµµετέχουν, κύριε Πρόεδρε, είναι τα κορυφαία
πρόσωπα της κοινοβουλευτικής διαδικασίας. Είναι ο Πρόεδρος
της Βουλής, είναι οι Αντιπρόεδροι της Βουλής από όλα τα κόµ-
µατα, είναι οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, οι Αρ-
χηγοί δηλαδή των κοµµάτων ή οι αναπληρωτές τους, οι
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, και είναι και οι Πρόεδροι των
Διαρκών Επιτροπών και κάποιων Ειδικών Επιτροπών. Είναι η δι-
οίκηση της Βουλής. 

Υπάρχει µία διοικητική, θεσµική νοµιµοποίηση ότι τη Βουλή δεν
την ανοίγει ο κ. Μπαγιώκος. Τη Βουλή δεν την ανοίγει όποιος
θέλει. Δεν συνεδριάζει η Ολοµέλεια και νοµοθετεί επειδή κά-
ποιου του ήρθε. Συγκροτείται η Διάσκεψη των Προέδρων. Και
αυτά τα λέω έχοντας τηρήσει απαρέγκλιτα τις διαδικασίες του
Κανονισµού όταν ήµουν Πρόεδρος της Βουλής και µην έχοντας
ποτέ επιτρέψει να παρεκκλίνει και η Κυβέρνηση τότε που ήθελε
να παρακάµπτει τη Διάσκεψη των Προέδρων. Δεν µπαίνει κάτι
στη Βουλή χωρίς Διάσκεψη. 

Και βεβαίως για να αποφασίσει η Διάσκεψη εξετάζει την ηµε-
ρήσια διάταξη της επόµενης εβδοµάδας ή των επόµενων εβδο-
µάδων µε σκοπό την καλύτερη οργάνωση των εργασιών της
Βουλής. Καθορίζει τη διαδικασία και τη διάρκεια της συζήτησης
των νοµοσχεδίων ή προτάσεων νόµων στην Ολοµέλεια της Βου-
λής και στο τµήµα διακοπής των εργασιών της Βουλής, καθώς
και τη συνολική διάρκεια των γενικών συζητήσεων. Αποφασίζει
για τη διεξαγωγή οργανωµένης συζήτησης. Τα λέω πολύ κωδι-
κοποιηµένα. Επιλέγει µε εισήγηση του Προέδρου της Βουλής µε
πλειοψηφία των τριών πέµπτων της κ.λπ.. Είναι πολύ καθορι-
σµένα αυτά που γίνονται στη Διάσκεψη. 

Η απόφαση για τον τρόπο συζήτησης γίνεται στη Διάσκεψη. Τέ-
τοια διάσκεψη δεν έγινε. Το µόνο που ειπώθηκε από τον κ. Τα-
σούλα είναι αυτό το οποίο διαβάσατε και κόψατε δύο φορές την
επωδό: «Την πρώτη εβδοµάδα που θα γυρίσουµε µετά την Τρίτη,
αν έχουµε Ολοµέλεια, θα έχουµε για µία κύρωση σύµβασης. Δεν
θα έχουµε νοµοσχέδιο βαρύ και αν..». Και µετά λέει: Θα έχουµε
του Παιδείας, θα έχουµε του Δικαιοσύνης, θα έχουµε, θα έχουµε.
Τον ρωτάει ο κ. Χήτας -σωστή ερώτηση, κοινοβουλευτική- που
είναι παρών -θα σας δώσω και τα Πρακτικά, κύριε Χήτα, µετά- το
εξής: «Ξέρουµε από ποιο Υπουργείο είναι η κύρωση;». Ποια ηµε-
ρήσια διάταξη χωρίς Υπουργείο και χωρίς νοµοσχέδιο; Και απαν-
τάει ο κύριος Πρόεδρος -δεν το διαβάσατε, θα µας πείτε γιατί δεν
το διαβάσατε- στο «ξέρουµε από ποιο Υπουργείο είναι;»: «Όχι, δεν
ξέρουµε». Δεν ξέρει. Τι λέτε ότι καθόρισε, αφού δεν ξέρει; Λέει ότι
αν έχουµε νοµοσχέδιο, θα είναι µια συµβασούλα ανώδυνη και αν».
Τον ρωτάνε «ξέρουµε από ποιο Υπουργείο;» και λέει «όχι».

Ή εξαπάτησε λοιπόν -ήξερε ότι είναι του Υπουργείου Οικονο-
µικών, ότι αφορά το «Ελευθέριος Βενιζέλος», ότι υπογράφονται
συµβάσεις εκείνη την περίοδο και ότι είχατε σκοπό να εκταµιεύ-
σετε χρήµατα προς την «AEGEAN» και να υπογράψατε προπα-
ραµονή των Φώτων ή δεν ήξερε, δεν συγκαλέσατε τη Διάσκεψη
γιατί δεν θα γινόταν δεκτό στη Διάσκεψη ένα τέτοιο νοµοσχέδιο
να έρθει µε αυτή τη διαδικασία σε άδεια Βουλή και επιχειρήθηκε
το πρωί, ουσιαστικά λάθρα -µιας και αρέσει αυτή η λέξη σε πολ-
λούς- να ψηφιστεί και να επικυρωθεί κάτι που δεν µπορεί να γίνει
µε αυτή τη διαδικασία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Μια τελευταία τοπο-

θέτηση από εµένα.
Πρώτον, τα καθήκοντα του Ειδικού Γραµµατέα της Βουλής,

του κ. Μπαγιώκου, είναι απολύτως ξεκάθαρα και νοµίζω ότι απο-
τελεί κοινό κτήµα σε όλους µας ότι τα επιτελεί µε τον καλύτερο
τρόπο.

Οι αποφάσεις είναι της Διάσκεψης των Προέδρων και αυτός
που τα προωθεί είναι ο Πρόεδρος της Βουλής. Ο Πρόεδρος της
Βουλής είναι αυτός που στη συζήτηση που έγινε είκοσι µέρες
πριν από τη σηµερινή συνεδρίαση ανέφερε ότι θα υπάρχει κύ-
ρωση σύµβασης. Εκείνη τη στιγµή δεν µπορούσε να γνωρίζει αν
θα υπάρχει η ωριµότητα για να έρθει αυτή η κύρωση σύµβασης
τελικά εδώ, γιατί έτσι κι αλλιώς στη συνέχεια έγιναν οι διαδικα-
σίες οι οποίες την ωρίµασαν για να µπορεί να είναι σήµερα εδώ.
Και βεβαίως έχει επιλεγεί ο συγκεκριµένος τρόπος, για να µπο-
ρέσουν να υπάρχουν οι συνθήκες και οι προϋποθέσεις τις οποίες

ανέφερα προηγουµένως. 
Νοµίζω λοιπόν ότι είναι απολύτως ξεκάθαρο για τη Διάσκεψη

των Προέδρων στην οποία και αναφέρθηκε η κύρωση της σύµ-
βασης και αναφέρθηκε και ενηµερώθηκαν όλοι από τις 19 Δεκεµ-
βρίου ότι µετά τις 9 Ιανουαρίου θα έρθει κύρωση σύµβασης και
δεν βλέπω τον λόγο για τον οποίο µπορεί να υπάρχει συνέχεια
σε αυτή τη συζήτηση. 

Θα δώσω τώρα τον λόγο, επειδή υπάρχει συναίνεση των ειδι-
κών αγορητών, στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ -
Κινήµατος Αλλαγής, τον κ. Κατρίνη, που έχει ζητήσει προτίµηση
γιατί πρέπει µετά να αποχωρήσει.

Παρακαλώ, κύριε Κατρίνη.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, και

τους εισηγητές για την ανοχή. 
Θέλω, κύριε Πρόεδρε, πριν ξεκινήσω την τοποθέτησή µου να

πω για το θέµα που έχει προκύψει ότι ανεξαρτήτως της διαδικα-
σίας που επελέγη να εισαχθεί το νοµοσχέδιο στην επιτροπή και
να συζητηθεί σήµερα στην Ολοµέλεια, είναι ακατανόητο, γιατί
αναφέρατε για το προεδρικό διάταγµα που ήταν µια δυνητική
επιλογή της Βουλής µε βάση την αρχική σύµβαση. Ναι, αλλά σας
είπα πριν ότι τον Φλεβάρη του 2019 που έγινε η τροποποίηση
της σύµβασης πάλι επελέγη η διαδικασία της Ολοµέλειας µε
ανοικτό κατάλογο οµιλητών. 

Είναι λοιπόν ακατανόητο γιατί αυτή η συζήτηση σήµερα γίνεται
χωρίς να δίνεται η δυνατότητα στους Βουλευτές να λάβουν το
λόγο και δεν νοµίζω ότι αυτό απηχεί στην επιθυµία του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών. Αν υπάρχει τέτοια διάθεση, ας τεθεί υπ’ όψιν
των συναδέλφων. Νοµίζω όµως ότι το βασικό ζήτηµα είναι γιατί
δεν γίνεται η ανοικτή συζήτηση για ένα θέµα, για ένα νοµοσχέδιο
που όσο και αν προσπαθούν τα στελέχη της πλειοψηφίας να το
υπερασπιστούν, η αλήθεια είναι ότι η Κυβέρνηση προχωρά σε
πώληση µετοχών εις βάρος του δηµοσίου συµφέροντος. Εκποιεί
µετοχές που θα µπορούσαν να αποφέρουν πολύ µεγαλύτερο
κέρδος στο µέλλον για το ελληνικό δηµόσιο και µάλιστα το κάνει
κλείνοντας το µάτι στους µετόχους των εταιρειών που φυσικά
ανήκουν στους έχοντες. 

Είναι σαφές -αναφέρθηκε και πριν από τον εισηγητή µας- ότι
η Κυβέρνηση εναγωνίως αναζητά πόρους. Αυτή είναι η επικρα-
τέστερη εκδοχή γιατί οποιαδήποτε άλλη σίγουρα είναι πολύ χει-
ρότερη. Και αναζητά πόρους γιατί πάσχει τόσο το αφήγηµά της
για την πολύ καλή δηµοσιονοµική κατάσταση της χώρας όσο κι
αυτό για την κατάσταση της οικονοµίας. Γιατί οι θριαµβολογίες
για µια οικονοµία που περίπου πετάει από θρίαµβο σε θρίαµβο
δεν συµβαδίζουν µε την πραγµατικότητα. 

Ανεξάρτητη Αρχή Δηµοσίων Εσόδων, στοιχεία: τα ληξιπρόθε-
σµα χρέη στην εφορία αυξάνονται, τους πρώτους έντεκα µήνες
του 2023 πάνω από 6,55 δισεκατοµµύρια επιπλέον ληξιπρόθε-
σµα. Δεν προβληµατίζεται κανένας στην Κυβέρνηση γι’ αυτή την
κατάσταση, που όλες οι ρυθµίσεις οφειλών είναι αναποτελεσµα-
τικές, που ο εξωδικαστικός έχει αποτύχει, που όλες οι ρυθµίσεις
έχουν αποτύχει µέχρι σήµερα; Δεν προβληµατίζει την Κυβέρνηση
ότι παρά το γεγονός ότι έχουµε κατάσχεση, άνοιγµα λογαρια-
σµών, απειλή πλειστηριασµών, τα ληξιπρόθεσµα στην εφορία αυ-
ξάνονται διαρκώς;

Εµείς έχουµε καταθέσει πρόταση για το συγκεκριµένο ζήτηµα,
εκατόν είκοσι δόσεις για χρέη σε εφορία και ΕΦΚΑ µε 30% κού-
ρεµα εφόσον τηρείται η ρύθµιση. Το ΠΑΣΟΚ λοιπόν έχει κατα-
θέσει πρόταση, όπως έχουµε καταθέσει πρόταση και για την
αντιµετώπιση της ακρίβειας και της αισχροκέρδειας που η Κυ-
βέρνηση µέχρι χτες είτε δεν έβλεπε είτε υποβάθµιζε είτε χαρα-
κτήριζε ως εισαγόµενη. 

Ανακάλυψαν λοιπόν η Κυβέρνηση και ο κ. Μητσοτάκης αυτό
που εδώ και µήνες ισχύει, την αδικαιολόγητη αύξηση στις τιµές
του βρεφικού γάλακτος, και τις «ανακάλυψαν» γιατί τα όποια
µέτρα ή πρόστιµα λαµβάνει η Κυβέρνηση έρχονται κατόπιν των
ερευνών της Επιτροπής Ανταγωνισµού, της οποίας όµως η διοί-
κηση αντικαταστάθηκε. Δηλαδή υιοθετείτε τις πολιτικές και τα
αποτελέσµατά της, αλλά δεν υιοθετείτε το πρόσωπο που έκανε
τις έρευνες, βάσει των οποίων επιβάλλατε τώρα τα πρόστιµα,
αλλά αφήσατε για δύο χρόνια κάποιους να αισχροκερδούν και
να βγάζουν εκατοµµύρια. 
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Μέτρα λοιπόν για το βρεφικό γάλα τα οποία είναι σταγόνα
στον ωκεανό και µάλιστα, θα ενεργοποιηθούν από τον Μάρτιο
γιατί έτσι δίνετε χρόνο σε όσους αισχροκερδούν να προετοιµά-
σουν τις άµυνές τους και να ξεπεράσουν το µικρό εµπόδιο κα-
θιέρωσης πλαφόν στο περιθώριο κέρδους. 

Θέλετε πραγµατικά, κύριοι της Κυβέρνησης, να στηρίξετε τα
νέα ζευγάρια, τις νέες οικογένειες σε αυτό το πολύ βασικό προ-
ϊόν διατροφής; Υπάρχει µόνο µία λύση: διατίµηση στο βρεφικό
γάλα, µηδενικός ΦΠΑ στο βρεφικό γάλα, αν θέλετε πραγµατικά
να στηρίξετε τα νέα ζευγάρια. 

Βέβαια η Ελλάδα εδώ και χρόνια είναι πρωταθλήτρια στην
ακρίβεια, στις τιµές βασικών αγαθών, γιατί αυτό επιτρέπει στην
Κυβέρνηση να εισπράττει υπερέσοδα από τον ΦΠΑ και βεβαίως,
να εµφανίζει όλη αυτή τη δηµοσιονοµική εικόνα που µας πλασά-
ρει, αλλά και ταυτόχρονα επιτρέπει και σε κάποιους να βγάζουν
δισεκατοµµύρια ανενόχλητοι. 

Όλα αυτά τα υπαρκτά προβλήµατα η Κυβέρνηση, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, θέλει να τα εξοβελίσει από τον δηµόσιο διά-
λογο, όπως δεν θέλει να υπάρχει και στον δηµόσιο διάλογο και
το τεράστιο πρόβληµα της τυφλής πλέον βίας που παίρνει δια-
στάσεις ανεξέλεγκτες, µε το πρωτοφανές έλλειµµα στην ασφά-
λεια του πολίτη να κυριαρχεί στην καθηµερινότητα. Την
κυβέρνηση που εξελέγη θυµίζω µε το δόγµα «Νόµος και τάξη»
και έχει µετατραπεί σε τροχονόµο της βίας και της ανοµίας και
έχει συσσωρεύσει ένα βαθύ αίσθηµα ανασφάλειας στην ελληνική
κοινωνία. Για όλα αυτά η Κυβέρνηση δεν θέλει απλά να συζη-
τάµε. 

Ακόµη όµως και σε ζητήµατα που η ίδια θίγει, όπως είναι ο
γάµος ατόµων του ιδίου φύλου και η τεκνοθεσία, οι προθέσεις
της Κυβέρνησης χαρακτηρίζονται από µικροκοµµατική και επι-
κοινωνιακή λογική. Αντί να λύνει, δηµιουργεί προβλήµατα και αντί
να ψαρεύει σε θολά νερά, ας θέσει ζήτηµα κοµµατικής πειθαρ-
χίας, όπως πρόσφατα έθεσε ο κ. Μητσοτάκης στους Βουλευτές
του για να υπερψηφιστεί νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνη-
σης. Και δεν πρέπει να ζητάει βέβαια από το ΠΑΣΟΚ ή τα άλλα
κόµµατα να τη διευκολύνουν για να λύσει τα εσωτερικά της προ-
βλήµατα. Γιατί σε ό,τι αφορά τις δοµικές αλλαγές στο Οικογε-
νειακό Δίκαιο, αυτές έχουν τη σφραγίδα των κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ και του Ανδρέα Παπανδρέου. 

Δεν δεχόµαστε λοιπόν µαθήµατα από τον κ. Μητσοτάκη και
την παράταξη που όλοι θυµόµαστε τι έκανε στο σύµφωνο συµ-
βίωσης, από την παράταξη που είχε κάνει σηµαία την αναγραφή
του θρησκεύµατος στις ταυτότητες, υπέγραφε µάλιστα τότε για
δηµοψηφίσµατα και όταν έγινε κυβέρνηση, δεν έγινε απολύτως
τίποτα. Διότι έτσι προσεγγίζει η Νέα Δηµοκρατία τα ζητήµατα
ατοµικών δικαιωµάτων και προσωπικών ελευθεριών, µε καθαρά
ψηφοθηρικά κριτήρια.

Και επιβεβαιώνεται αυτή η γραµµή του ίδιου του κ. Μητσοτάκη
από αυτό που λέει, δίνοντας γραµµή στους Βουλευτές να απέ-
χουν προκειµένου να µην καταψηφίσουν. Είµαστε λοιπόν µπρο-
στά σε µια κυνική, αµοραλιστική και πρωτοφανή αντικοινο-
βουλευτική πρακτική. Ποτέ κανείς Πρωθυπουργός κατά το πα-
ρελθόν δεν προέτρεψε τους Βουλευτές του σε αποχή από ψη-
φοφορία µε αυτόν τον τρόπο, προκειµένου να µην βρεθεί
αντιµέτωπος µε την απώλεια της δεδηλωµένης σε δική του νο-
µοθετική πρωτοβουλία. 

Τα συµπτώµατα µιας γενικευµένης κρίσης και ανασφάλειας,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε όλα τα πεδία είναι ήδη εδώ. Το
χειρότερο όµως είναι ότι η οικονοµική-κοινωνική κρίση προσλαµ-
βάνει πλέον και άλλα χαρακτηριστικά, συνδέεται και µε µια µυ-
στική διπλωµατία που κανείς δεν ξέρει τι εγκυµονεί στις ελληνο-
τουρκικές σχέσεις.

Είπε χθες ο Πρωθυπουργός «Δεν είµαστε τόσο µακριά από τη
Χάγη για τις διαφορές µε την Τουρκία όσο έναν χρόνο πριν». Κι
εµείς δικαιούµαστε να ρωτήσουµε από το Βήµα της Βουλής ποια
ακριβώς θέµατα θα παραπεµφθούν στη Χάγη. Μπορεί κάποιος
υπεύθυνα να µας απαντήσει; 

Διότι µέχρι σήµερα πάγια θέση της εξωτερικής πολιτικής που
χάραξαν, υπηρέτησαν και σεβάστηκαν τόσο ο Ανδρέας Παπαν-
δρέου όσο και ο Κωνσταντίνος Καραµανλής είναι ότι το µοναδικό
θέµα που µπορεί να παραπεµφθεί στη Χάγη ως διαφορά είναι η

οριοθέτηση της υφαλοκρηπίδας και της αποκλειστικής οικονο-
µικής ζώνης. Το µοναδικό και όχι ο πυρήνας της διαφοράς, όπως
είπε χθες ο Πρωθυπουργός που µάλιστα χαρακτήρισε και δύ-
σκολο το θέµα της υφαλοκρηπίδας και ότι η γεωγραφία στο Αι-
γαίο το κάνει ακόµα πιο περίπλοκο. 

Δεν είναι βέβαια ούτε δύσκολο ούτε περίπλοκο όταν ο γνώµο-
νας είναι το Διεθνές Δίκαιο της Θάλασσας που έχει σαφείς προ-
βλέψεις, εκτός αν η ελληνική Κυβέρνηση απεµπολεί τη
δικαιοδοσία του Δικαίου της Θάλασσας στο Αιγαίο. 

Όλα όσα βιώνει αυτή η χώρα συνδέονται πλέον και µε µια
κρίση θεσµών, µε την αµφισβήτηση και την προσπάθεια χειρα-
γώγησης ανεξάρτητων αρχών και της δικαιοσύνης. 

Το ΠΑΣΟΚ στέκεται µε αίσθηµα ευθύνης απέναντι σε αυτές τις
επιλογές, σε αυτές τις πρακτικές και ζητά από τη Βουλή να ανα-
λάβει τις ευθύνες της. Το ΠΑΣΟΚ αποτελεί τον βασικό κορµό
µιας δηµοκρατικής, προοδευτικής πλειοψηφίας, που σίγουρα
αναζητά µια άλλη έκφραση και άλλες πολιτικές επιλογές. 

Η πολιτική έκφραση όµως αυτής της νέας, δηµοκρατικής και
προοδευτικής πλειοψηφίας δεν µπορεί να γίνει µε όρους λαϊκι-
σµού. Θα στηριχθεί στην αξιοπιστία, σε προγραµµατικές προτά-
σεις, σε µια νέα πρόταση διακυβέρνησης, σε ένα νέο σίγουρα
υπόδειγµα ύφους αλλά και ήθους της εξουσίας, που λείπει από
τη χώρα και νοµίζω ότι το απαιτεί η πλειοψηφία των συµπολιτών
µας.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε. 
Τον λόγο τώρα έχει ο ειδικός αγορητής από την Κοινοβουλευ-

τική Οµάδα των Σπαρτιατών κ. Αθανάσιος Χαλκιάς. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΛΚΙΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, η σηµε-

ρινή συζήτηση αποτελεί ένα τέχνασµα της Κυβέρνησης για να
κερδίσει τις εντυπώσεις. Και τα δύο άρθρα του σηµερινού νοµο-
σχεδίου θα µπορούσαν να είχαν περάσει µε προεδρικό διάταγµα.
Ωστόσο προτιµήθηκε να περάσουν ως νόµοι του κράτους, ώστε
να ανοίξει ο δρόµος για µελλοντικά ξεπουλήµατα της δηµόσιας
περιουσίας. 

Μια πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου από την Πρόεδρο της
Δηµοκρατίας θα εξυπηρετούσε τον ίδιο σκοπό, αλλά θα αφο-
ρούσε µόνο την ίδια περίπτωση. Εάν όµως γίνει νόµος του κρά-
τους, από τη µία πλευρά θα υπάρχει νοµικό προηγούµενο και για
άλλες, παρόµοιες περιπτώσεις, ενώ ταυτόχρονα θα φανεί ότι το
Κοινοβούλιο συναινεί, τη στιγµή που γνωρίζουµε ήδη από τη συ-
νεδρίαση της επιτροπής ότι το µόνο κόµµα που είναι υπέρ είναι
το κυβερνών. 

Το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο αποτελείται από δύο µόνο
άρθρα. Το πρώτο αφορά στο ξεπούληµα του Διεθνούς Αερολι-
µένα Αθηνών και το δεύτερο την επιστροφή µέρους του ποσού
που δόθηκε ως ενίσχυση στην «AEGEAN» κατά τα χρόνια της
πανδηµίας. 

Για το δεύτερο άρθρο δεν θα πω πολλά. Η Κυβέρνηση κατά-
φερε να πάρει πίσω περισσότερα από αυτά τα οποία ανέµενε και
πανηγυρίζει γι’ αυτό. Άποψή µας ήταν ότι θα έπρεπε να κρατή-
σουµε το 11,5% των µετοχών, που αφορά µια εταιρεία υγιή και
µε καλές προοπτικές, όπου αυτό σηµαίνει ότι η εκάστοτε ελλη-
νική κυβέρνηση θα µπορούσε να είχε παραπάνω έσοδα από τα
µερίσµατα. 

Το πρώτο άρθρο όµως παρουσιάζει ιδιαίτερο ενδιαφέρον, όχι
µόνο από πλευράς περιεχοµένου αλλά και από νοµοθετικής
πλευράς, ειδικά, µετά τη συζήτηση στην αρµόδια επιτροπή. Με
το άρθρο 1 λοιπόν του νοµοσχεδίου αποφασίζεται η είσοδος του
Διεθνούς Αερολιµένα Αθηνών στο Χρηµατιστήριο και ταυτό-
χρονα ορίζεται ότι το ελληνικό δηµόσιο θα προβεί στην πώληση
του 30% που κατέχει αυτή τη στιγµή µέσω του ΤΑΙΠΕΔ. Θα εξα-
κολουθήσουµε να κατέχουµε προς το παρόν τουλάχιστον το 25%
που κατέχει το Υπερταµείο, ενώ πλέον θα έχουµε ουσιαστικό
λόγο στο διοικητικό συµβούλιο του αεροδροµίου. 

Μέχρι τώρα, για όποιον δεν γνωρίζει, το ελληνικό δηµόσιο δεν
είχε δικαίωµα ψήφου, παρ’ όλο που κατείχε -και κατέχει µέχρι και
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σήµερα που θα αλλάξει- το 55% της πλειοψηφίας. Αυτός που
αποφασίζει τώρα αλλά και µετά την πώληση των µετοχών είναι η
«AVIALLIANCE», θυγατρική της καναδικής ασφαλιστικής «PSP
INVESTMENTS», µέσω της οποίας λαµβάνουν σύνταξη οι δηµό-
σιοι υπάλληλοι του Καναδά. 

Καταλαβαίνετε νοµίζω το οξύµωρο του σχήµατος, οι Έλληνες
συνταξιούχοι  να λαµβάνουν τις συντάξεις τους από τους φό-
ρους του ελληνικού λαού και οι Καναδοί από τα έσοδα του ελ-
ληνικού αεροδροµίου!

Από το 2015 έως και το 2022 το ελληνικό δηµόσιο έχει λάβει
ως µέρισµα από τις µετοχές που κατέχει περίπου 280 εκατοµµύ-
ρια ευρώ, µε τα 152 εξ αυτών να προέρχονται από το 30% του
ΤΑΙΠΕΔ. Το αεροδρόµιο πηγαίνει εξαιρετικά από πλευράς ανά-
πτυξης, οπότε ακόµη και να πιάσουµε το 1 δισεκατοµµύριο ευρώ
από την πώληση, πρόκειται για χρήµατα που θα είχαµε βγάλει
εύκολα µέσα στα επόµενα χρόνια κατέχοντας τις µετοχές. Η αυ-
ξηµένη επιβατική κίνηση µετά την πανδηµία και το καλό επίπεδο
του τουρισµού συντελούν θετικά στην εκτίµηση ότι από το αερο-
δρόµιο τουλάχιστον το ελληνικό δηµόσιο θα εξακολουθεί να λαµ-
βάνει σηµαντικά έσοδα, έσοδα που πάνε προς το παρόν στην
αποπληρωµή του χρέους της χώρας µας, αλλά θα µπορούσαν
να χρησιµοποιηθούν µακροπρόθεσµα, µετά την αποπληρωµή,
για να µειωθεί το βάρος που σηκώνουν οι Έλληνες από την υπέρ-
µετρη φορολογία. 

Τα έσοδα από την πώληση θα πάνε εξ ολοκλήρου στην απο-
πληρωµή του χρέους, ενώ τίποτα δεν θα µείνει από το αεροδρό-
µιο για τις µελλοντικές γενιές Ελλήνων. 

Ακόµα ένα ζήτηµα που πρέπει να θίξουµε αποτελεί και το γε-
γονός ότι ενώ όλα τα κόµµατα της αντιπολίτευσης διαφωνούν µε
την πώληση αυτών των µετοχών, δεν υπάρχει κάποια δικλείδα
ασφαλείας. Γνωρίζουµε από άλλες συνεδριάσεις για νοµοσχέδια
ότι ο ρόλος µας εδώ φαίνεται να είναι διακοσµητικός, αλλά όταν
όλοι διαφωνούν, και µάλιστα µε µια απόφαση που αφορά δηµό-
σια περιουσία, θα έπρεπε να απαιτείται πιο ισχυρή πλειοψηφία
για να περάσει το νοµοσχέδιο. 

Είναι δυνατόν να αποφασίζουµε µε απλή πλειοψηφία για κάτι
τόσο σοβαρό όσο το να περάσει η ελληνική περιουσία σε ιδιώ-
τες, σε άτοµα και σε επιχειρήσεις που λίγο ενδιαφέρονται για το
συµφέρον του Έλληνα; Πώς θα διασφαλίσουµε ότι οι αποφάσεις
θα λαµβάνονται στη βάση του ελληνικού συµφέροντος και όχι
του καναδικού, του κινεζικού και όποιας άλλης χώρας αποφασί-
σει να αγοράσει µετοχές; 

Γιατί να µην µπουν ως µέτοχοι τα δικά µας ασφαλιστικά τα-
µεία, παραδείγµατος χάρη ο ΕΦΚΑ; Γιατί τα µακροχρόνια έσοδα
να χαθούν; Από πού θα έχουµε έσοδα σε τριάντα χρόνια από σή-
µερα; Μόνο από τη φορολογία; Τα ερωτήµατα αυτά έµειναν ανα-
πάντητα κατά τη διάρκεια της συζήτησης στην επιτροπή και
παραµένουν αναπάντητα µέχρι και σήµερα.

Στον κόσµο των επιχειρήσεων είναι κανόνας ότι όταν µια επι-
χείρηση πηγαίνει καλά δεν υπάρχει λόγος να πουλήσεις τις µε-
τοχές, εκτός και αν αδυνατείς να διαχειριστείς αποκλειστικά το
χαρτοφυλάκιο. Μήπως εντέλει είναι εκεί το πρόβληµα; Μήπως
δεν είναι ικανή η Κυβέρνηση να ορίσει ανθρώπους που να µπο-
ρούν να διαχειριστούν αποδοτικά µια τέτοια θέση; Μια επένδυση
τέτοιου µεγέθους µήπως προτιµά να δώσει τα αεροδρόµια όσο-
όσο από το να φανεί αυτή η ανικανότητα τα επόµενα χρόνια; 

ΟΙ Σπαρτιάτες δεν πρόκειται να υπερψηφίσουµε ποτέ µια διά-
ταξη που αφορά στο ξεπούληµα δηµόσιας περιουσίας, ειδικά
όταν πρόκειται για µια επένδυση που αποφέρει κέρδη στο ελλη-
νικό δηµόσιο. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να λάβουν σοβαρά υπ’ όψιν όλοι την
πρότασή µας περί αλλαγής του συστήµατος λήψης αποφάσεων
για ζητήµατα που αφορούν τη δηµόσια περιουσία. Καλώ όλα τα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης να στηρίξουν αυτή την προσπάθεια,
τουλάχιστον για να µην βιώσουµε παρόµοιες καταστάσεις στο
µέλλον. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τον λόγο τώρα έχει
από την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Αριστεράς η ειδική
αγορήτρια κ. Θεοπίστη (Πέτη) Πέρκα.

ΘΕΟΠΙΣΤΗ (ΠΕΤΗ) ΠΕΡΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ξεκινήσω κι εγώ όµως µε τη διαδικασία. Προς επίρρωση

των όσων είπε η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας, στη Διά-
σκεψη των Προέδρων ο Πρόεδρος µάς άφησε να καταλάβουµε
ότι πρόκειται για µια πολύ απλή σύµβαση, αν έρθει, που δεν ξέ-
ρουµε ποια είναι και µάλιστα λέει αν σας ρωτήσουν, δεν ξέρουµε.
Αυτά δεν είναι σοβαρά πράγµατα. Ακούστε λίγο, µπορεί να έχετε
41%, αλλά δεν είναι απάντησε σε όλα τα προβλήµατα και ειδικά
στα θέµατα και λειτουργίας του Κοινοβουλίου.

Το είπε ο κ. Τσακαλώτος ότι θεωρείτε ότι είναι έλασσον αυτό
που σήµερα καλείται το Κοινοβούλιο να αποφασίσει, να κυρώσει
αυτές τις συµβάσεις; Είναι ντροπή. Κρύβεστε, ξέρετε ότι δεν θα
το µάθει ο λαός, γιατί αυτό δεν θα παίξει στα κανάλια, αν και θα
φροντίσουµε να παίξει, λέω εγώ. Θα φροντίσουµε να παίξει και
να µάθει τι έχει γίνει σήµερα στο Κοινοβούλιο. 

Ας µπω και στο θέµα. Όταν τον Ιούνιο του 2021 το νοµοσχέδιο
είχε έρθει στην Βουλή είχα βρει την οµιλία µου που έλεγα ότι ζη-
τούσα 110 εκατοµµύρια ενίσχυση για το «Ελευθέριος Βενιζέλος»
και µάλιστα τότε λέγαµε ότι επειδή έχει συµµετοχή το δηµόσιο,
ήµασταν λίγο πιο διαλλακτικοί σε σχέση µε την «AEGEAN», «FRA-
PORT» κ.λπ.. Τα 100 εκατοµµύρια που έγιναν 130 εν τέλει, αν δο-
θούν να γίνει υπό τον όρο ότι σε µελλοντική µεγάλη κερδοφορία
θα επιστραφούν εξολοκλήρου από την εταιρεία στο δηµόσιο. Όχι
ότι περιµέναµε ποτέ πως η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
θα το κάνει, αλλά το δηµόσιο έβαλε πλάτη όταν χρειάστηκε. 

Και σήµερα που έχει αποκατασταθεί και µετακινήθηκαν είκοσι
οχτώ εκατοµµύρια επιβάτες -τα νούµερα των κερδών προ φόρων
463 εκατοµµύρια, χωρίς φόρους 188- όχι µόνο η εταιρεία δεν
επέστρεψε τα χρήµατα στο δηµόσιο, αλλά χάνεται τελείως διά
παντός ο δηµόσιος έλεγχος στο Διεθνή Αερολιµένα των Αθηνών. 

Επίσης -παρένθεση- γιατί τότε στους µικροµεσαίους δίνατε
επιστρεπτέα προκαταβολή και καµµία µέριµνα δεν έχει ληφθεί
για τα ευάλωτα αεροδρόµια σε όλη τη χώρα, καµµία απολύτως,
που επίσης είχαν πρόβληµα στις επιδόσεις τους. Μετά λοιπόν
από ΔΕΗ, ΕΛΤΑ, «HELLENIC TRAIN» χωρίς βάσει µνηµονίων ή
κάποιον καταναγκασµό, έρχεστε και κάνετε τον Όµιλο «AVI AL-
LIANCE» κυρίαρχο σήµερα έχει το 40%, µετά θα έχει 50%, το
υπόλοιπο θα διατεθεί µέσω Χρηµατιστηρίου. Και δεν µας έχετε
εξηγήσει ακόµα το λόγο που το δηµόσιο χάνει ένα τόσο πολύτιµο
περιουσιακό στοιχείο. Και προσπαθήσατε, κύριε Υπουργέ, να
µας πείτε ούτε λίγο ούτε πολύ ότι είναι υπέρ του δηµοσίου συµ-
φέροντος και όχι µόνο στο συµφέρον του καναδικού fund. Όσο
ψηλό και να είναι το τίµηµα, γιατί να χάσει το δηµόσιο ένα τέτοιο
asset που του αποφέρει κέρδη; Και τι θα γίνει στο µέλλον; Μια
απάντηση πρέπει να µας δώσετε, να προσπαθήσετε να µας πεί-
σετε. Είπαµε 41% διά πάσα νόσο. Υπάρχουν  πάρα πολλά ερω-
τήµατα, όµως δεν έχω χρόνο, γιατί όπως είπαµε η διαδικασία
έτσι όπως έχει επιλέξει η Κυβέρνηση να γίνει, δεν θα πούµε και
πολλά πράγµατα µε τα πεντάλεπτα. Είναι σίγουρο όµως ότι
έχουν εφαρµογή κανόνων εταιρικής διακυβέρνησης, τις παρε-
νέργειες τις οποίες έχουµε δει στην περίπτωση των πρώην
ΕΛΠΕ. 

Σε κάθε περίπτωση παραµένει το γεγονός ότι µε την πώληση
του ποσοστού του ΤΑΙΠΕΔ, το κράτος αποξενώνεται πλήρως από
την διοίκηση του Αεροδροµίου και µε την είσοδο στο Χρηµατι-
στήριο τον κύριο έλεγχο πλέον θα έχει η διαχειρίστρια εταιρεία. 

Ρωτάω όµως πάλι, το ρώτησα και στην επιτροπή, τι θα γίνει µε
την ΥΠΑ, την ΑΠΑ, την Αστυνοµία, τα τελωνεία, τις δηµόσιες δη-
λαδή υπηρεσίες που στήριζαν το δηµόσιο αεροδρόµιο; Θα συ-
νεχίσουν να στηρίζουν µια ιδιωτική επιχείρηση χωρίς να
λαµβάνουν οφέλη που µέχρι σήµερα λάµβανε το κράτος; Δη-
λαδή η διαχειρίστρια εταιρεία θα έχει µόνο κέρδη, καθόλου
έξοδα; Απαντήστε µου. 

Προχωράω στην επόµενη σύµβαση. Τι να πούµε; Τα είχαµε πει
και τότε. Θα µπορούσα να σας πω ακριβώς στην οµιλία που εί-
χαµε κάνει τότε µε την «AEGEAN», όπου είχε επιλέξει βέβαια τότε
η κυβέρνηση αντί να πάρει µετοχές, όπως κάνουν όλες οι ευρω-
παϊκές χώρες που παίρνουν µετοχές και θα τα πω στη συνέχεια
να πάρει τα warrants. 

Μας κάνει όµως εντύπωση σήµερα ότι το Γενικό Λογιστήριο
του Κράτους, στην έκθεση που συνοδεύει αυτήν την κύρωση,
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δεν βλέπει πουθενά πρόβληµα στο γεγονός ότι από αυτή την ενί-
σχυση, το κράτος θα πάρει πίσω µόνο 85,4 εκατοµµύρια. Και µά-
λιστα γίνεται και µια αµήχανη -θα έλεγα- προσπάθεια να φανεί
ότι υπάρχει και όφελος στο δηµόσιο, γιατί η µετοχή που τότε είχε
5,5 ευρώ της «AEGEAN», σήµερα έχει 11,43, ανέβηκε. Άρα, αντί
να χάσουν 70 εκατοµµύρια θα χάσουµε 35 εκατοµµύρια. Και
αυτό θεωρείται επιτυχία. Περίεργα µαθηµατικά και περίεργη πο-
λιτική αντίληψη για το δηµόσιο συµφέρον, κύριε Υπουργέ. Δεν
είπαµε εµείς να µην στηριχθεί ο µεγαλύτερος αεροµεταφορέας
της χώρας τότε. Είπαµε µε όρους και προϋποθέσεις. 

Μας είπε επίσης ο κύριος Υφυπουργός ότι το χρηµατικό ποσό
που εισπράχθηκε είναι πολύ υψηλότερο από αυτό που περίµενε
η Κυβέρνηση µε τα 40 εκατοµµύρια και τόνισε ότι αυτό δεν ήταν
δάνειο, ήταν grant οπότε δεν αναµέναµε την επιστροφή όλου του
ποσού. Κάπως έτσι απαντήσατε, ότι ήταν grant. Πρέπει να χα-
ρούµε πάρα πολύ ότι δεν ήταν δάνειο και ήταν grant και δεν πε-
ριµέναµε πολλά, πήραµε και κάτι παραπάνω. 

Και δεν µπορούµε να γνωρίζουµε το πότε η µετοχή θα ανέ-
βαινε στα 12 ευρώ για να πουλήσουµε τότε. Εκεί ακριβώς είναι
η διαφωνία µας, ότι εξαιτίας των επιλογών της Κυβέρνησης,
πλέον ασχολούµαστε µε τον χρονισµό της συναλλαγής. Ο καθέ-
νας µπορεί να επιχειρηµατολογεί για το αν είναι σωστός ή όχι. 

Αυτό που λέγαµε εµείς όταν δόθηκε η κρατική ενίσχυση στην
«AEGEAN» ήταν ότι η συµφωνία της Κυβέρνησης είχε υψηλό
ρίσκο και σε καµµία περίπτωση δεν εξασφαλίζονται τα συµφέ-
ροντα του δηµοσίου. Υπεραµυνθήκατε για την επιλογή των war-
rants και δεν µας λέτε ότι το ελληνικό δηµόσιο έδωσε ζεστό
χρήµα στην εταιρεία για να λάβει warrants αντί για απευθείας µε-
τοχές που θα του εξασφάλιζε µερίδιο στην επιχείρηση, δικαίωµα
σε µέρισµα και λόγο στις αποφάσεις της εταιρείας. 

Ανέλαβε, λοιπόν, το χρέος της «AEGEAN», χωρίς επαρκή δια-
σφάλιση των κρατικών κεφαλαίων και χωρίς να µπορεί να βάζει
όρια σε τυχόν µπόνους σε στελέχη, να ελέγχει εσωτερικά και να
έχει λόγο στις αποφάσεις της. Και φυσικά χωρίς καµµία εξασφά-
λιση για τους εργαζόµενους, αφού η συµφωνία δεν είχε καν
ρήτρα απασχόλησης. 

Και ξέρετε αν η χώρα µας είχε προχωρήσει σε όλα αυτά δεν
θα ήταν κάτι πολύ πρωτότυπο, όταν την ίδια ώρα στην Ευρώπη
γίνονταν αυτά, διεθνώς κιόλας. Όπου δόθηκε κρατική ενίσχυση
συνοδεύτηκε µε συµµετοχή του κρατικού παράγοντα στο διοικη-
τικό συµβούλιο. Και θα αναφέρω και περιπτώσεις: Γερµανία
«LUFTHANSA» πακέτο διάσωσης 9 δισεκατοµµύρια, αντάλλαγµα
25% των µετοχών, εκπροσώπηση στο Εποπτικό Διοικητικό Συµ-
βούλιο και δικαίωµα βέτο αρνησικυρίας. «AIR FRANCE» «KLM».
Γαλλία και Ολλανδία που κατέχουν το 14% της εταιρείας έκαστη,
προσέφεραν οικονοµική ενίσχυση περίπου 11 δισεκατοµµύρια,
µε συγκεκριµένες, όµως, εγγυήσεις για πιο οικολογική πολιτική
µε το πάγωµα να δίνονται µερίσµατα και µπόνους στα στελέχη
κ.λπ.. 

Δεν αναφερθήκατε στην Πορτογαλία και στην Ιταλία που
πράγµατι έδωσαν κι αυτές κάποια χρήµατα. Θέλω να σας πω ότι
εκείνη την περίοδο εξέταζαν πολύ σοβαρά την κρατικοποίηση
της «ALITALIA» και του «TAP», ο οποίος «TAP» 50% είναι δηµό-
σιος. 

Και επίσης, θα το πω και αυτό και νοµίζω έχω ένα λεπτό ακόµα.
Είπατε ότι πέραν των 120 εκατοµµυρίων ευρώ, η «AEGEAN» δεν
πήρε τίποτα άλλο. Λάθος! Είχαν δοθεί οριζόντια µέτρα τότε από
την Κυβέρνηση στις µεταφορές, που προφανώς είχε εκµεταλ-
λευτεί και η «AEGEAN» και αρχίζω και υπενθυµίζω: Νοµοθέτησε
η Κυβέρνηση για χορήγηση κουπονιών voucher ως µόνη εναλλα-
κτική του επιβάτη σε περίπτωση µαταίωσης της πτήσης, δηλαδή,
νοµοθετήθηκε δανεισµός της αεροπορικής εταιρείας από τους
επιβάτες. Δάνειο 150 εκατοµµυρίων ευρώ από το Ταµείο Εγγυο-
δοσίας Επιχειρήσεων COVID 19, µείωση του ΦΠΑ 13%, αποζη-
µίωση 20 ευρώ ανά θέση συν ΦΠΑ, ειδικός συντελεστής 15% για
το πτητικό που δεν ωφελήθηκαν οι εργαζόµενοι, µείωση των κρα-
τικών τελών, µείωση των τελών στα καύσιµα, επιδότηση του συ-
νόλου των ασφαλιστικών εισφορών για τον χρόνο που δεν
απασχολούνται οι εργαζόµενοι και το 40% στα ενοίκια. Ποια από
τα παραπάνω δεν αποτελούν, δηλαδή, κρατική βοήθεια; 

Και ξαναλέω δεν είπαµε να µην στηριχθεί ο διεθνής αεροµε-

ταφορέας, ο µεγαλύτερος αεροµεταφορέας της χώρας, αλλά µε
όρους και προϋποθέσεις. Εδώ προσέφερε η Κυβέρνηση κρατική
στήριξη, χωρίς καµµία εγγύηση αφαίρεσε τον έλεγχο του κρά-
τους από τα αεροδρόµια, ξέρετε τι είναι αυτή η ιστορία µε την
ΑΠΑ κ.λπ., που λέµε κάθε φορά και δέχθηκε και τις απολύσεις
της εταιρείας.

Να ολοκληρώσω, κύριε Πρόεδρε. Οι δύο συµβάσεις που περι-
γράφονται στο νοµοσχέδιο είναι παραδείγµατα της συνηθισµέ-
νης πολιτικής που µας έχει συνηθίσει αυτή η Κυβέρνηση, που
έχει πάντα γνώµονα την εξυπηρέτηση των ιδιωτικών συµφερόν-
των εις βάρος του δηµοσίου συµφέροντος. 

Και καταψηφίζουµε αλλά και καταγγέλλουµε τον τρόπο µε τον
οποίο πάτε να κρύψετε αυτό το σκάνδαλο που ψηφίζεται σήµερα
από αυτή τη Βουλή. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τον λόγο έχει από

την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νίκης, ο ειδικός αγορητής κ.
Σπυρίδων Τσιρώνης.

Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επί της διαδικασίας τα είπαν

όλα οι προηγούµενοι. Πραγµατικά, είναι απαράδεκτο να έρχεται
µια κύρωση τόσο σηµαντική κατ’ αυτόν τον τρόπο και να µη µπο-
ρεί να συζητηθεί στην ολοµέλεια όπως πρέπει, µε όλους τους
Βουλευτές.

Θα ήταν, όµως, παράλειψη να µην αναφερθώ στο θέµα των
ηµερών, στο θέµα που ο Πρωθυπουργός επέλεξε να είναι θέµα
των ηµερών, ειδικά µετά τις χθεσινές του δηλώσεις. Και επι-
τρέψτε µου να πω πως σε µια χρονική περίοδο που η ελληνική
κοινωνία παραπαίει, σε µια περίοδο που η µυστική διαχείριση των
εθνικών θεµάτων τουλάχιστον προκαλεί φόβο και η ακρίβεια καλ-
πάζει, φτωχοποιώντας τους Έλληνες µε σταθερά βήµατα, σε ση-
µείο που να χάνουν ετούτη τη στιγµή από funds ξένα τα σπίτια
τους, η σπουδή της Κυβέρνησης να φέρει το νοµοσχέδιο για τον
γάµο των οµοφυλοφίλων, όπως ακούσαµε χθες, επιβεβαιώνει
πλήρως αυτά που έλεγε η Νίκη.

Με το µεγαλύτερο µέρος των ψηφοφόρων της Νέας Δηµοκρα-
τίας, αλλά και ολόκληρης της κοινωνίας να διαφωνεί και της ιε-
ραρχίας σύσσωµης να διαφωνεί, η σπουδή του Πρωθυπουργού
αποδεικνύει πως η woke ατζέντα δεν έρχεται ούτε ως κοινωνική
ανάγκη ούτε ως δικαίωµα, αλλά έρχεται ως επιβολή.

Επιτέλους, ποια είναι αυτή η δύναµη που αναγκάζει τον Πρω-
θυπουργό µιας χώρας, από τη µία, να µη θέτει θέµα κοµµατικής
πειθαρχίας και από την άλλη, να κλείνει το µάτι, φτιάχνοντας «µα-
ξιλαράκι συνείδησης»; Διότι, όταν λέµε κοµµατική πειθαρχία, επι-
καλείται τη βουλευτική συνείδηση. Πώς µετά έρχεται το
«µαξιλαράκι», ώστε να αλλοιωθεί αυτή η συνείδηση, κλείνοντας
το µάτι να απέχουν. Πού ακούστηκε ξανά αυτό, να καλεί Πρωθυ-
πουργός να απέχουν όσους διαφωνούν; Είναι αυτό ποιότητα Κοι-
νοβουλευτικής Δηµοκρατίας και διαδικασίας;

Αυτοί οι πολιτικοί τακτικισµοί φθείρουν τα θεµέλια της δηµο-
κρατίας. Θα τα πούµε, όµως και για τη συνείδηση, όταν έρθει -
ποτέ να µην έρθει- η ώρα να συζητηθεί αυτό. Μέχρι τότε, όµως,
πρέπει να δηλώσουµε ότι η Νίκη απερίφραστα και χωρίς κανέναν
αστερίσκο θα είναι απέναντι σε οτιδήποτε πληγώνει, πλήττει,
προσβάλλει τον πυρήνα της οικογένειας. Και δεν λέω παραδο-
σιακής οικογένειας, γιατί δεν γνωρίζουµε, δεν αναγνωρίζουµε
κάποιο άλλο είδος τέτοιας οικογένειας.

Σχετικά µε τη σύµβαση, ο Διεθνής Αερολιµένας Αθηνών µόνο
για το 2023 διένειµε µερίσµατα ύψους 680 εκατοµµυρίων ευρώ,
µε το 55% εξ αυτών να κατευθύνεται προς τα δηµόσια ταµεία.
Μόνο για το διάστηµα του πρώτου εννεάµηνου, Ιανουαρίου-Σε-
πτεµβρίου, είχε έσοδα 436 εκατοµµυρίων ευρώ, αυξηµένα κατά
22%, έναντι των 357 εκατοµµυρίων ευρώ την αντίστοιχη περίοδο
του 2022.

Η παραπάνω παρουσίαση οικονοµικών στοιχείων κρίνεται απα-
ραίτητη για να καταλάβουµε όλοι και κυρίως, να καταλάβουν οι
Έλληνες πολίτες τη µεγάλη αξία του Διεθνούς Αερολιµένα Αθη-
νών, που βγαίνει προς πώληση στο 30% του µετοχικού του κε-
φαλαίου.

Η Κυβέρνηση για µια ακόµη φορά επιλέγει την εύκολη λύση
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της πώλησης µιας κερδοφόρας, αλλά και σπουδαίας σηµασίας
εταιρείας. Η εταιρεία του Διεθνούς Αερολιµένα Αθηνών διαχει-
ρίζεται το µεγαλύτερο αεροδρόµιο της χώρας µας και το πιο κερ-
δοφόρο. Είναι πύλη εισόδου και εξόδου για εκατοµµύρια
τουρίστες που επισκέπτονται τη χώρα µας. Η εκχώρησή του είναι
ακατανόητη, ακόµα και µε οικονοµικούς όρους.

Το οικονοµικό επιτελείο, πιστό στις δεσµεύσεις του που µας
επιβλήθηκαν τα δύσκολα χρόνια των µνηµονίων, συνεχίζει να
πουλάει τη δηµόσια περιουσία µέσω του ΤΑΙΠΕΔ, χωρίς να δεί-
χνει διάθεση αναστροφής αυτής της αδιέξοδης και λανθασµένης
πολιτικής, που τα όποια οφέλη της είναι βραχυπρόθεσµα.

Τα οικονοµικά στοιχεία του Διεθνούς Αερολιµένα Αθηνών που
παρουσιάσαµε παραπάνω αποδεικνύουν ότι πρόκειται για µια εύ-
ρωστη εταιρεία, που θα προσέφερε σταθερά έσοδα στον κρα-
τικό προϋπολογισµό και µάλιστα, µε αυξητική, όπως είδαµε,
τάση.

Αντιθέτως, η πώληση που επιλέγει η Κυβέρνηση θα φέρει ένα
πρόσκαιρο έσοδο στα δηµόσια ταµεία για το 2024, χάνοντας τη
δυνατότητα να έχουµε πολλαπλάσια οικονοµικά οφέλη τα επό-
µενα χρόνια.

Η θέση του κόµµατός µας είναι ξεκάθαρα κατά της πώλησης
περιουσιακών στοιχείων του δηµοσίου µε καίρια σηµασία για την
εθνική οικονοµία, όπως είναι ο Διεθνής Αερολιµένας. Με λίγα
λόγια, τα µελλοντικά κέρδη του αεροδροµίου, αφού πάνε στο
συγκεκριµένο fund του Καναδά, θα χρηµατοδοτούν τις συντάξεις
των Καναδών δηµοσίων υπαλλήλων. Η Κυβέρνηση δεν εξέτασε
την περίπτωση αυτή να γίνει µε τα αποθεµατικά κεφάλαια των
ασφαλιστικών ταµείων, ειδικά του ΕΦΚΑ.

Για τους λόγους που αναφέραµε, τη συγκεκριµένη σύµβαση
την καταψηφίζουµε.

Ως προς την κύρωση του ιδιωτικού συµφωνητικού, είχε προ-
ηγηθεί στην εταιρεία καταβολή επιχορήγησης ποσού 120 εκα-
τοµµυρίων ευρώ από το ελληνικό δηµόσιο για την αποκατάσταση
των ζηµιών που υπέστη η εταιρεία λόγω των περιοριστικών µέ-
τρων της πανδηµίας. Να θυµίσουµε ότι από τα 120 εκατοµµύρια
ευρώ κρατικής επιχορήγησης τα 60 εκατοµµύρια ήταν η µη επι-
στρεπτέα προκαταβολή και τα υπόλοιπα 60 εκατοµµύρια ευρώ
αύξηση µετοχικού κεφαλαίου, µε την έκδοση δικαιωµάτων άνω
των 10 εκατοµµυρίων µετοχών. Η τιµή που έλαβε το ελληνικό δη-
µόσιο µε το ιδιωτικό συµφωνητικό ανέρχεται στα 85 εκατοµµύρια
περίπου ευρώ. Αν η συναλλαγή είχε γίνει µε τιµή κλεισίµατος στις
5-1-2024, το τίµηµα θα ανερχόταν στα 119 εκατοµµύρια ευρώ ή
µε τη µέση τιµή του τελευταίου τριµήνου, θα ήταν στα 114 εκα-
τοµµύρια ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Η’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ)

Με βάση τα οικονοµικά στοιχεία της εταιρείας, το µεγάλο
επενδυτικό πρόγραµµα και την κερδοφορία, την ανοδική τάση
της µετοχής, αποδεικνύεται ότι η Κυβέρνηση βιάστηκε για την εν
λόγω συναλλαγή, χωρίς να µελετήσει στοιχειωδώς την ανοδική
τάση της µετοχής.

Από τα παραπάνω αποδεικνύεται ότι δεν επιλέχθηκε η κατάλ-
ληλη περίοδος για την άσκηση του δικαιώµατος του δηµοσίου.
Εκτιµούµε ότι το ελληνικό δηµόσιο θα είχε επιπλέον όφελος µε-
ταξύ 25 και 35 εκατοµµυρίων ευρώ.

Για όλους τους παραπάνω λόγους η Νίκη καταψηφίζει και τις
δύο κυρώσεις.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νίκης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Τσιρώνη.

Πριν καλέσω στο Βήµα τον κ. Καζαµία, έχω να κάνω µια ανα-
κοίνωση προς το Σώµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, πενήντα δύο µαθήτριες και µαθητές και τέσσε-
ρις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 5ο Γενικό Λύκειο Αχαρνών.

Καλώς ήλθατε στη Βουλή, παιδιά!

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Καλείται στο Βήµα ο κ. Αλέξανδρος Καζαµίας, εισηγητής της

Πλεύσης Ελευθερίας.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

Βουλευτές, προτού ξεκινήσω, θα ήθελα να εκφράσω τη λύπη µου
για τον θάνατο της ποιήτριας, συγγραφέας και µεταφράστριας
Ολυµπίας Καράγιωργα, που έφυγε από τη ζωή στις 5 Ιανουαρίου.
Η Υπουργός Πολιτισµού εξέδωσε ανακοίνωση στην οποία ανα-
φέρθηκε δεόντως στο πολύπλευρο έργο και στις διακρίσεις της.

Η Ολυµπία Καράγιωργα ήταν συµµαθήτρια του πατέρα µου
από την Αίγυπτο και προσωπική µου φίλη. Ως Βουλευτής από τον
Ελληνισµό της διασποράς, θα ήθελα να τονίσω ότι ο θάνατός της
συνιστά απώλεια για όλους τους Αιγυπτιώτες και για τη σηµαν-
τική λογοτεχνία τους.

Είναι, επίσης, απώλεια για όλους τους ανθρώπους του πνεύ-
µατος στην Ελλάδα και ιδίως, για όσους υπερασπίστηκαν τη δη-
µοκρατία και τα δικαιώµατα των γυναικών.

Περνώ τώρα, κύριε Πρόεδρε, στο νοµοσχέδιο που καλούµα-
στε να συζητήσουµε και το οποίο αφορά στην κύρωση των δύο
συµβάσεων του δηµοσίου, χωρίς να αναφερθώ στα διαδικαστικά
ζητήµατα, για τα οποία διατύπωσε τις απόψεις της Πλεύσης
Ελευθερίας µε πλήρη επάρκεια η Πρόεδρός µας λίγο πριν.

Η πρώτη σύµβαση είναι η αναθεώρηση της συµφωνίας του
1995 ανάµεσα στο ελληνικό δηµόσιο και τον Διεθνή Αερολιµένα
Αθηνών, που υπεγράφη στις 7 Δεκεµβρίου του 2023. Ως τώρα,
το ελληνικό δηµόσιο κατέχει το 55% των µετοχών του αεροδρο-
µίου «Ελευθέριος Βενιζέλος». Σκοπός της συµφωνίας είναι να εκ-
ποιήσει το 30% των µετοχών του δηµοσίου που ελέγχει το
ΤΑΙΠΕΔ, δίνοντας το 10% εξ αυτών στο καναδικό fund, για να
αποκτήσει συνολικά την πλειοψηφία των µετοχών. Το υπόλοιπο
19% θα εισαχθεί στο Χρηµατιστήριο και το 1% θα δοθεί στον
όµιλο Κοπελούζου.

Η Πλεύση Ελευθερίας είναι αντίθετη προς αυτή τη σύµβαση
για τρεις βασικούς λόγους:

Πρώτον, διότι πρόκειται για µια σύµβαση που ιδιωτικοποιεί
πλέον το 75% του αερολιµένα Αθηνών, µια πετυχηµένη επιχεί-
ρηση, τα τεράστια κέρδη της οποίας µέχρι τώρα πήγαιναν κατά
πλειοψηφία στο δηµόσιο. Όταν οι νεοφιλελεύθερες κυβερνήσεις
καθιέρωσαν τις ιδιωτικοποιήσεις ως µία αµφιλεγόµενη και συχνά
καταστροφική πολιτική, το έκαναν στη βάση κάποιας λογικής: να
απαλλάξουν το κράτος από τις λεγόµενες «προβληµατικές επι-
χειρήσεις», δηλαδή δηµόσιες εταιρείες που είχαν ζηµιά και την
οποία αδίκως επωµίζονταν οι φορολογούµενοι πολίτες. Η ιδιωτι-
κοποίηση, όµως, ακόµη και για τους συνεπείς νεοφιλελεύθερους
δεν είναι µια πολιτική που αποβλέπει στο να πουλά τις πλέον κερ-
δοφόρες επιχειρήσεις του δηµοσίου, όπως δυστυχώς κάνει διαρ-
κώς η Κυβέρνηση, υπακούοντας στις εντολές της τρόικα. 

Ο «Αερολιµένας Αθηνών», τους πρώτους εννέα µήνες του
2023, είχε κέρδη 188 εκατοµµύρια ευρώ. Από αυτά το δηµόσιο
εισπράττει σήµερα πάνω από τα µισά και όλο το 2023 θα λάβει
130 εκατοµµύρια ευρώ. Η εισηγήτρια της Νέας Δηµοκρατίας
στην επιτροπή τόνισε ότι µε την πώληση του 30% των µετοχών
θα εξοικονοµηθούν χρήµατα τα οποία σήµερα υπολογίζονται πε-
ρίπου στα 800 εκατοµµύρια ευρώ. Εµείς ρωτούµε την Κυβέρ-
νηση: Γιατί στερείτε από το δηµόσιο τα τεράστια κέρδη των 130
εκατοµµυρίων ετησίως και τα χαρίζετε σε µεγάλα ξένα funds και
σε εγχώριους ολιγάρχες, όπως ο όµιλος Κοπελούζου, τη στιγµή
που σε πέντε-έξι χρόνια θα έχετε µαζέψει όλο το ποσό το οποίο
θα εισπράξετε από την ιδιωτικοποίηση σήµερα και θα συνεχίσει
το κράτος να έχει εσαεί την ιδιοκτησία της πλειοψηφίας των µε-
τοχών του αεροδροµίου, εισπράττοντας και τα τεράστια κέρδη
του στο µέλλον. 

Κατά τη γνώµη µας, αυτό που κάνετε µε την ιδιωτικοποίηση
του «Ελευθέριος Βενιζέλος» δεν είναι καν µια θατσερική πολιτική.
Είναι µια παράλογη απόφαση που συνιστά κακοδιαχείριση και
διασπάθιση της δηµόσιας περιουσίας, µε σκοπό να εξυπηρετή-
σετε τους ντόπιους ολιγάρχες και το καναδικό fund που διαχει-
ρίζεται το αεροδρόµιο. 

Δεύτερον, η Πλεύση Ελευθερίας είναι ριζικά αντίθετη προς την
ιδιωτικοποίηση του αερολιµένα Αθηνών διότι αυτή πραγµατοποι-
είται µέσα από σχεδόν αποικιακές, µνηµονιακές διαδικασίες και
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θεσµούς, δηλαδή το ΤΑΙΠΕΔ που δρα για λογαριασµό της
τρόικα, δηλαδή για να εξοικονοµηθούν όπως-όπως κάποια χρή-
µατα από την αποπληρωµή του παράνοµου και µη βιώσιµου χρέ-
ους στους δανειστές. 

Τρίτον, θεωρούµε πως η απώλεια της πλειοψηφίας των µετο-
χών του αεροδροµίου δηµιουργεί συνθήκες αυξηµένου κινδύνου
για την ασφάλεια των αεροµεταφορών. Πριν τα Χριστούγεννα
στην Εξεταστική Επιτροπή για το έγκληµα των Τεµπών ο διοικη-
τής της αρχής Πολιτικής Αεροπορίας έκρουσε τον κώδωνα του
κινδύνου για τη χαµηλή ασφάλεια των δεκατεσσάρων περιφερει-
ακών αεροδροµίων της χώρας που ιδιωτικοποιήθηκαν µε τα µνη-
µόνια, λέγοντας ότι φοβάται να µην έχουµε συντόµως και «Τέµπη
του αέρα». Αντί η Κυβέρνηση να ταρακουνηθεί από αυτές τις
προειδοποιήσεις και να επανεξετάσει σοβαρά την πολιτική των
ιδιωτικοποιήσεων στα αεροδρόµια, συνεχίζει ακάθεκτη µε νέες
ιδιωτικοποιήσεις, ακριβώς όπως ο κ. Καραµανλής και άλλοι
Υπουργοί της Κυβέρνησης εκώφευαν στις συγκλονιστικές προ-
ειδοποιήσεις ειδικών και συνδικαλιστών µέχρις ότου σκοτώθηκαν
πενήντα επτά άνθρωποι πέρυσι στα Τέµπη.

Περνώ τώρα στο δεύτερο µέρος του νοµοσχεδίου που αφορά
το συµφωνητικό ανάµεσα στο δηµόσιο και την αεροπορική εται-
ρεία «AEGEAN». Το 2021 εν µέσω της πανδηµίας του κορωνοϊού
η Κυβέρνηση έδωσε επιχορήγηση 120 εκατοµµυρίων ευρώ προς
την εταιρεία «AEGEAN» και ζήτησε ως αντάλλαγµα warrants (ή εν-
τάλµατα στα ελληνικά), δηλαδή µετοχές της εταιρείας, αξίας πε-
ρίπου 40 εκατοµµυρίων ευρώ. Τότε η µετοχή της «AEGEAN» είχε
αξία κοντά στα 5,5 ευρώ, ενώ στις 4 Ιανουαρίου το δηµόσιο πού-
λησε τις µετοχές που είχε στην εταιρεία προς 11,5 εκατοµµύρια
ευρώ τη µετοχή, επιφέροντας ένα έσοδο 85 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Η Πλεύση Ελευθερίας θεωρεί πως οι κινήσεις αυτές ήταν
εσφαλµένες. Κάποιος θα µπορούσε να πει επιπλέον «ύποπτα
εσφαλµένες», διότι εν τέλει στοίχισαν στον Έλληνα φορολογού-
µενο 35 εκατοµµύρια ευρώ. Δώσαµε 120 εκατοµµύρια και πή-
ραµε πίσω 85 εκατοµµύρια. Αυτό το δηµόσιο χρήµα δόθηκε ως
επιχορήγηση σε µία υπερβολικά κερδοφόρα ιδιωτική επιχείρηση
και δυστυχώς δεν πρόκειται ποτέ να επιστραφεί. Το 2022 η
«AEGEAN» είχε κέρδη 141 εκατοµµύρια ευρώ και το 2023 ανα-
µένεται να έχει κέρδη περίπου 300 εκατοµµύρια ευρώ. Γι’ αυτό
ζητούµε από την Κυβέρνηση να εξηγήσει στους πολίτες: Γιατί
µια εταιρεία που έχει κέρδη τη διετία 2022-2023 σχεδόν µισό δι-
σεκατοµµύριο ευρώ, κύριε Υφυπουργέ, θα πρέπει να λάβει επι-
πλέον επιχορήγηση 35 εκατοµµυρίων από το δηµόσιο;

Η Πλεύση Ελευθερίας θεωρεί πως και εδώ υπάρχει σκάνδαλο
εξυπηρέτησης των γνωστών ολιγαρχών, διότι είναι φίλοι της Κυ-
βέρνησης. Θεωρούµε πως η Κυβέρνηση Μητσοτάκη όταν έδινε
επιχορήγηση στα 120 εκατοµµύρια ευρώ στην «AEGEAN» το
2021 είχε πολλές επιλογές που θα της επέτρεπαν να λάβει πίσω
το πλήρες ποσό των 120 εκατοµµυρίων, αντί να χαρίσει στους
ολιγάρχες ένα δώρο 35 εκατοµµυρίων ευρώ για την Πρωτοχρο-
νιά. Αν αυτό έγινε εσκεµµένα ή όχι απαιτεί έρευνα άλλης τάξεως.
Το ότι όµως υπήρξε σκανδαλώδης κακοδιαχείριση αυτό είναι
κατά τη γνώµη µας σαφές.

Στη σελίδα 18 του νοµοσχεδίου η συµφωνία λέει ότι σε αντάλ-
λαγµα της επιχορήγησης των 120 εκατοµµυρίων το ελληνικό δη-
µόσιο έλαβε 11,5% των µετοχών της «AEGEAN» στην τότε τιµή,
που ισοδυναµεί µε µετοχές αξίας 40 εκατοµµυρίων. Θεωρούµε
ότι ένα κράτος που σέβεται τον εαυτό του και δεν είναι υπηρέτης
των ολιγαρχών θα έπρεπε να είχε λάβει το 2021 περισσότερες
µετοχές για να είναι βέβαιο ότι θα πάρει πίσω όλα τα λεφτά του,
προσαυξηµένα µάλιστα σύµφωνα µε το ύψος του πληθωρισµού,
δηλαδή να εισπράξει κοντά στα 140 εκατοµµύρια ευρώ. 

Η Πλεύση Ελευθερίας θεωρεί πως µέσα από µία σωστή δια-
χείριση η κυβέρνηση θα είχε σήµερα δύο επιλογές: ή να πάρει
πίσω 140 εκατοµµύρια κάτι που θα απαιτούσε να είχε πάρει το
2021 το 20% και όχι το 11,5% των µετοχών της εταιρείας ή να
διατηρήσει εσαεί αυτό το 20% των µετοχών της «AEGEAN» µε
καινούργιο συµφωνητικό, δεδοµένου ότι πρόκειται για µια εται-
ρεία µε τεράστια κέρδη. Και η Ελλάδα, κακώς κατά τη γνώµη
µας, λόγω της κακοδιαχείρισης του παρελθόντος µε την «Ολυµ-
πιακή», στην οποία εµπλέκεται και ο κ. Χατζηδάκης, είναι µια
χώρα χωρίς εθνικό αεροµεταφορέα. 

Δυστυχώς, η Κυβέρνηση άφησε µε ανευθυνότητα, ενδεχοµέ-
νως και εσκεµµένα, να µην υπάρξουν επαρκείς εγγυήσεις για να
χάσει το δηµόσιο σηµαντικά ποσά προς όφελος των ολιγαρχών. 

Για τους λόγους αυτούς, κύριε Πρόεδρε, η Πλεύση Ελευθε-
ρίας θα καταψηφίσει και τις δύο συµβάσεις που περιέχονται σε
αυτό το νοµοσχέδιο. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Καζαµία.
Καλείται στο Βήµα η κ. Άννα Καραµανλή εισηγήτρια της Νέας

Δηµοκρατίας.
ΑΝΝΑ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το πρώτο

άρθρο του νοµοσχεδίου κυρώνουµε την από 7 Δεκεµβρίου 2023
σύµβαση τροποποίησης της Σύµβασης Ανάπτυξης Αεροδροµίου
του 1995 αναφορικά µε την τροποποίηση συγκεκριµένων άρ-
θρων της εν λόγω σύµβασης, εν όψει της επικείµενης εισαγωγής
της εταιρείας µε την επωνυµία «Διεθνής Αερολιµένας Αθηνών
Α.Ε.» στο Χρηµατιστήριο Αθηνών.

Ανοίγει ο δρόµος µε τις αλλαγές που συµφωνήθηκαν να εισαχ-
θεί η εταιρεία στο Χρηµατιστήριο και καταργούνται οι περιορι-
σµοί ως προς το ποσοστό συµµετοχής των µετόχων εκτός του
ελληνικού δηµοσίου στο µετοχικό κεφάλαιο του αερολιµένα που
έθετε η αρχική σύµβαση. 

Η σηµερινή εικόνα των µετόχων του αερολιµένα έχει ως εξής:
Το Υπερταµείο κατέχει το 25%, το ΤΑΙΠΕΔ το 30%, η εταιρεία
«AVI ALLIANCE» το 40% συν εξήντα µετοχές που πρόκειται για
µία εταιρεία συµφερόντων του καναδικού ασφαλιστικού ταµείου
PSP πίεση και η οικογένεια κολαούζου το 5% µείον εξήντα µετο-
χές. Μετά την κύρωση από τη Βουλή αυτής της σύµβασης το
30% που κατέχει σήµερα το ΤΑΙΠΕΔ θα διατεθεί σε θεσµικούς
επενδυτές και στο επενδυτικό κοινό, καθώς και στους υφιστάµε-
νους ιδιώτες µετόχους µέσω ιδιωτικής τοποθέτησης. Το Υπερ-
ταµείο θα διατηρήσει τη συµµετοχή του 25%. 

Είναι ένα σηµαντικό βήµα για το «Ελευθέριος Βενιζέλος». Ο
αερολιµένας ως εταιρεία θα λειτουργεί σύµφωνα µε το νοµοθε-
τικό πλαίσιο που διέπει τις εισηγήσεις. Ήταν παράδοξο, και θα
πρέπει να συµφωνήσουµε όλοι σ’ αυτό, να διοικείται µία εταιρεία
από τη µειοψηφία. Η κίνηση αυτή από την πλευρά της Κυβέρνη-
σης είναι απόλυτα µελετηµένη και δοµηµένη. Πρόκειται για µία
στρατηγική επιλογή µας, µία επιλογή που δίνει φτερά σε µια µε-
γάλη εταιρεία να αναπτυχθεί ακόµη περισσότερο και τους επεν-
δυτές να επενδύσουν σε αυτή. Δηµιουργούνται όλες εκείνες οι
προϋποθέσεις για περαιτέρω ανάπτυξη του µεγαλύτερου αερο-
δροµίου της χώρας µας και επιπλέον υπεραξίες και όλα αυτά σε
µια χρονιά κατά την οποία η επιβατική κίνηση σε αυτόν -και ανα-
φέροµαι στο 2023- κατέγραψε ρεκόρ. 

Δεν θα µπω σε αριθµούς, στους οποίους αναφέρθηκα κατά τη
συζήτηση του νοµοσχεδίου προχθές στην αρµόδια επιτροπή. Το
µόνο που θα αναφέρω είναι ότι ο αριθµός των διακινηθέντων επι-
βατών είναι αυξηµένος σε σύγκριση, τόσο µε το 2022, όσο και
µε το 2019, έτος που ο τουρισµός έχει φτάσει σε ιστορικά υψηλά. 

Από εκεί και πέρα ρυθµίζονται ζητήµατα και επέρχονται αλλα-
γές που απορρέουν από τη νοµοθεσία περί εταιρικής διακυβέρ-
νησης. Με το σηµερινό καθεστώς ο γενικός διευθυντής της
εταιρείας δεν είναι µέλος του Δ.Σ.. Μετά την εισαγωγή στο Χρη-
µατιστήριο ορίζεται ότι ο γενικός διευθυντής αναλαµβάνει καθή-
κοντα διευθύνοντος συµβούλου και ανώτατου εκτελεστικού
διευθυντή και θα είναι παράλληλα µέλος του διοικητικού συµ-
βουλίου. 

Επιπλέον, τροποποιείται η διαδικασία µε την οποία η εταιρεία
συνάπτει διαφόρων ειδών συµβάσεις µεγάλης διάρκειας µε ηµε-
ροµηνία λήξης µεταγενέστερη από τη λήξη της σύµβασης ανά-
πτυξης του αεροδροµίου µετά από έγκριση του Υπουργού
Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών. Η αλλαγή που επέρχεται
είναι ότι από δω και στο εξής αυτό µπορεί να συµβαίνει εφόσον
πιστοποιείται από ανεξάρτητο χρηµατοοικονοµικό σύµβουλο ότι
οι εν λόγω συµβάσεις είναι προς όφελος του αεροδροµίου και από
τη φύση τους δεν θα µπορούσαν να είναι µικρότερης διάρκειας. 
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Κατοχυρώνονται οι επενδυτές που θα εισέλθουν στο µετοχικό
κεφάλαιο της εταιρείας «Διεθνής Αερολιµένας Αθηνών Α.Ε.»,
καθώς θα γνωρίζουν τους όρους και τις προϋποθέσεις µε τις
οποίες η εταιρεία θα µπορεί να συνάπτει τέτοιου είδους συµφω-
νίες.

Επιπρόσθετα, µεγιστοποιεί την αξία της συναλλαγής, καθώς
διευκολύνει την εκ µέρους της εταιρείας βέλτιστη αξιοποίηση
των περιουσιακών της στοιχείων και για χρονικό διάστηµα πέραν
της λήξης της διάρκειας της σύµβασης ανάπτυξης αεροδροµίου. 

Τέλος, συνυπολογίζουµε στο όφελος του δηµοσίου και τη µεί-
ωση του δηµοσίου χρέους και τον αντίστοιχο περιορισµό των
τόκων που προκύπτει µέσα από την πώληση των µετοχών του
ΤΑΙΠΕΔ.

Με το δεύτερο άρθρο του νοµοσχεδίου κυρώνεται το από 4-
1-2024 ιδιωτικό συµφωνητικό µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και της ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία «Αεροπορία Αιγαίου
Ανώνυµη Αεροπορική Εταιρεία».

Ειδικότερα και κατά κύριο λόγο, επιβεβαιώνεται η καταβολή του
προβλεπόµενου σύµφωνα µε το άρθρο 30 του ν.4772/2021 ποσού,
που ανέρχεται στα 85,4 εκατοµµύρια ευρώ, στο ελληνικό δηµόσιο
έπειτα από την άσκηση του δικαιώµατος προαίρεσης από την εται-
ρεία για την εξαγορά του συνόλου των τίτλων παραστατικών δι-
καιωµάτων κτήσης κοινών µετοχών του ελληνικού δηµοσίου επί
αυτές, µετοχών που εκδόθηκαν το 2021 στο πλαίσιο του σχεδίου
στήριξης της εταιρείας κατά την περίοδο της πανδηµίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ζητώ την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε, όπως κάναµε και στους
προηγούµενους συναδέλφους.

Με τη συµφωνία αυτή το ελληνικό δηµόσιο εισέπραξε 85,4
εκατοµµύρια ευρώ εκµεταλλευόµενο την υψηλότερη τιµή στην
οποία είχαν φτάσει οι µετοχές της εταιρείας µετά τη χορήγηση
της ενίσχυσης. 

Να σας θυµίσω στο σηµείο αυτό ότι όπως και οι άλλες χώρες
έδωσαν επιχορηγήσεις στις αεροπορικές µεταφορές, οι οποίες
είχαν κλείσει µε κρατική εντολή, έτσι και το ελληνικό κράτος
έδωσε κατά το πρώτο -µόνο κατά το πρώτο κύµα, τονίζω- κύµα
της πανδηµίας επιχορήγηση στην «AEGEAN» 120 εκατοµµύρια
ευρώ και δεν ήταν δάνειο ήταν κρατική επιχορήγηση κατά τα δύο
τρίτα. Αυτό που υπολογίζαµε ήταν να λάβουµε πίσω µόνο τα 40
εκατοµµύρια και λάβαµε από 85,4. Για να γίνει κατανοητό το όφε-
λος του δηµοσίου, επισηµαίνουµε ότι η τιµή της µετοχής της
«AEGEAN» από το 2021, όταν συµφωνήθηκε το σχέδιο στήριξης
της εταιρείας, ήταν 5,5 ευρώ. Η τιµή που ελήφθη υπόψη για τον
υπολογισµό του τιµήµατος που εισέπραξε το δηµόσιο, που είναι
η µέση τιµή της µετοχής κατά την περίοδο 11 Αυγούστου 2023 -
3 Νοεµβρίου 2023, ήταν 11,43 ευρώ. Έτσι το ελληνικό δηµόσιο
εισέπραξε ένα χρηµατικό ποσό πολύ υψηλότερο από αυτό που
ανέµενε όταν έγινε η συµφωνία διάσωσης. 

Σηµειώστε ότι κατά την περίοδο µετά τις αρχές Νοεµβρίου η
τιµή της µετοχής κινήθηκε µεσοσταθµικά σε χαµηλότερα επί-
πεδα. Έτσι, αν η διαδικασία αντί για τις αρχές Νοεµβρίου γινόταν
σήµερα, το δηµόσιο θα εισέπραττε µικρότερο τίµηµα κατά 2,8
εκατοµµύρια ευρώ. Το αναφέρω αυτό για να καταδείξω πόσο ση-
µαντικό ήταν και το timing στην όλη διαδικασία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι δύο αυτές κυρώσεις επιβε-
βαιώνουν εν τοις πράγµασι ότι το ελληνικό δηµόσιο έχει τη
γνώση, τη διορατικότητα και την ευελιξία να λειτουργεί προς
όφελος των πολιτών, στηρίζοντας παράλληλα και την ελεύθερη
αγορά, αξιοποιώντας την περιουσία των Ελλήνων φορολογουµέ-
νων µε σύνεση και σοβαρότητα και πάντα µε γνώµονα το δηµό-
σιο συµφέρον. Γι’ αυτό, έστω και την τελευταία στιγµή, καλώ όλα
τα κόµµατα πρέπει να τις υπερψηφίσουν. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
την κ. Καραµανλή.

Πριν ξεκινήσουµε µε τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους
έχει ζητήσει τον λόγο η κ. Ζωή Κωνσταντοπούλου, Πρόεδρος της
Πλεύσης Ελευθερίας.

Κυρία Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Καλή χρονιά πρώτα απ’ όλα! 

Εµείς ξεκινάµε υλοποιώντας αυτά που είπαµε στην τελευταία
συνεδρίαση, ότι ένα πράγµα δεν θα αλλάξει για το 2024 και αυτό
είναι η σταθερή, διεκδικητική, αγωνιστική, επίµονη, ενοχλητική,
συνεπής παρουσία της Πλεύσης Ελευθερίας εδώ στη Βουλή και
έξω στην κοινωνία.

Κύριε Καζαµία, κύριε Μπιµπίλα, κυρία Κεφαλά και κύριε Καρα-
ναστάση, νοµίζω ότι µπορούµε να προκαλέσουµε µια ψηφοφορία
τώρα στη Βουλή, γιατί µε δύο Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας
παρόντες δεν ψηφίζεται το νοµοσχέδιο! Αυτό είναι το µόνο σί-
γουρο. Και πρέπει να εξηγήσετε οι της Νέας Δηµοκρατίας πού
είναι οι υπόλοιποι εκατόν πενήντα έξι ή εκατόν πενήντα πέντε -
γιατί «παίζει» µετά τη στάση του κ. Σαµαρά- πού είναι οι υπόλοι-
ποι. Δεν θα πω «οέο»! Πού είναι η Κοινοβουλευτική Οµάδα της
Νέας Δηµοκρατίας; 

Φέρνετε ουσιαστικά στη ζούλα ένα νοµοσχέδιο µείζον το οποίο
αφορά τη λειτουργία του Διεθνούς Αερολιµένα «Ελευθέριος Βε-
νιζέλος». Αφορά επίσης τις αεροµεταφορές στη χώρα. Το κάνετε
µε µία διαδικασία η οποία είναι άκυρη εντελώς. Τη Βουλή την
άνοιξε σχεδόν ο θυρωρός και όχι η Διάσκεψη των Προέδρων. Τη
Βουλή την άνοιξε ο Ειδικός Γραµµατέας της Βουλής, που είναι
υπάλληλος της Βουλής, υψηλόβαθµος µεν, προσκείµενος στον
Πρόεδρο της Βουλής, αλλά δεν έχει αρµοδιότητα να αποφασίσει
ότι νοµοθετεί το Κοινοβούλιο. Δεν έχει γίνει Διάσκεψη των Προ-
έδρων, δεν έχει ορισθεί ηµερήσια διάταξη και στη ζούλα φέρνετε
ένα νοµοσχέδιο για να κυρωθεί όπως κυρώνονται τα απλά ανώ-
δυνα νοµοσχέδια που οι πιο πολλοί τα στηρίζουν, όπως είναι τα
νοµοσχέδια πολιτιστικών ανταλλαγών, εκπαιδευτικών ανταλλα-
γών, διεθνών συνθηκών, που δεν προκαλούν αντιδικία και αντι-
µωλία και που δεν αλλάζει το περιεχόµενό τους.

Κύριε Υφυπουργέ, καταλαβαίνω πόσο άσχηµα αισθάνεστε
τώρα εκεί µόνος σας, γιατί ο κ. Χατζηδάκης καταθέτει στην Επι-
τροπή για τα Τέµπη µε δύο µέρες καθυστέρηση και δίνει τις εξη-
γήσεις του. Την ίδια ώρα, όµως, που είναι όλοι επικεντρωµένοι
στο τι λέει ο Χατζηδάκης για τα Τέµπη και για τους σιδηροδρό-
µους, την ίδια ώρα περνάει εδώ ένα νοµοσχέδιο που µπορεί να
έχει ίση απαξία µε όλα όσα κάνατε όλοι οι συνυπαίτιοι και φτά-
σατε τους σιδηροδρόµους εκεί που τους φτάσατε, µε το ξεπού-
ληµα του ΟΣΕ για 45 εκατοµµύρια ευρώ σε µάλλον «ηµέτερους»,
µε την απουσία ελέγχου της ασφάλειας των σιδηροδροµικών µε-
ταφορών που όλοι τις θεωρούσαµε τις πιο ασφαλείς και κρά-
δαινε το δάχτυλό του από κυβερνητικών εδράνων ο κ.
Καραµανλής και έλεγε: «Ντροπή σας να αµφισβητείτε την ασφά-
λεια των σιδηροδρόµων!». 

Ελπίζω πραγµατικά -το είπα και πριν στην παρέµβασή µου που
δεν ήταν διαδικαστική ήταν συνταγµατική, κοινοβουλευτική δη-
µοκρατική- να µην δείχνουµε πλάνα από τη σηµερινή συνεδρίαση
στο µέλλον για να λέµε ότι σε µια άδεια Βουλή χωρίς διαδικασία
ψηφίστηκε πρώτον ότι χάνει τον έλεγχο της πλειοψηφίας του
«Ελευθέριος Βενιζέλος» το δηµόσιο µε σύµβαση η οποία υπο-
γράφτηκε και δεν το είπατε πουθενά στις 7 Δεκεµβρίου του 2023.

Και δεύτερον, ότι δίνετε πίσω µετοχές που αγοράσατε -το ελ-
ληνικό δηµόσιο- αντί τιµήµατος 120 εκατοµµυρίων ευρώ, µετο-
χές της «AEGEAN», του µοναδικού ελληνικού αεροµεταφορέα,
απεµπολείτε τη συµµετοχή δηλαδή του ελληνικού δηµοσίου στον
αεροµεταφορέα για τίµηµα µικρότερο από αυτό που καταβάλατε
για το ελληνικό δηµόσιο. Καταβάλατε 120 εκατοµµύρια ευρώ και
αυτή είναι η αξία των µετοχών σύµφωνα µε τη δική σας αποτί-
µηση και τις δίνετε πίσω παίρνοντας 85 εκατοµµύρια ευρώ, δη-
λαδή παίρνοντας 35 εκατοµµύρια ευρώ λιγότερα. 

Χτες είπα στον κ. Μητσοτάκη µε µήνυµά µου -θα το επανα-
λάβω- ότι είναι η έναρξη της χρονιάς, έχουµε 11 Γενάρη, είναι
µια θαυµάσια ευκαιρία να αφήσετε τις κακές σας συνήθειες, την
κακή συνήθεια να περιφρονείτε το Κοινοβούλιο, την κακή συνή-
θεια να µην έρχεστε στη Βουλή, την κακή συνήθεια να µην απαν-
τάτε σε ερωτήσεις. Δεν έχει έρθει ούτε σε µια επίκαιρη ερώτηση
να απαντήσει ο κ. Μητσοτάκης εδώ και εξίµισι µήνες. Του έχω
καταθέσει δεκαέξι και δεν µου απάντησε. Θα προσέλθει αύριο
για να απαντήσει για τις γυναικοκτονίες ή θα κάνει µόνο βίντεο
και συνεντεύξεις µε ανώδυνες απαντήσεις;
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Θα προσέλθει αύριο για να απαντήσει γι’ αυτά που είπε ο κ.
Βενιζέλος στη συνέντευξή του στον Γιώργο Κουβαρά; Ο κ. Βενι-
ζέλος περιέγραψε ότι διαπραγµατευόταν σε σκοτεινά υπόγεια
µε απειλητική ατµόσφαιρα και πρώτον, την ίδια περίοδο υπήρχε
άλλη επίσηµη αποστολή της ελληνικής κυβέρνησης, εκείνος κυ-
κλοφορούσε µε ένα βαν σε συνθήκες παρανοµίας, δεύτερον δεν
µπορούσε στην Ελλάδα ούτε καφέ να πιει σε εξωτερικό χώρο και
γι’ αυτό χάρηκε που βρήκε ένα ωραίο ξενοδοχείο στην αλλοδαπή
να πιει καφέ σε εξωτερικό χώρο και τρίτον, αυτές τις απειλές που
δεχόταν από τον Σόιµπλε δεν τις είπε στους πολίτες, διότι δεν
ήθελε να διαταράξει και το κλίµα. Αυτά είναι ήσσονα πράγµατα
που δεν θα τα συζητήσουµε; 

Διότι µε αυτές τις διαδικασίες χρεώσατε κάθε νεογέννητο
µωρό 40.000 ευρώ. Αυτή είναι η αναλογία κάθε νεογέννητου
στην πρώτη αναπνοή που παίρνει και το λέµε καθαρά γιατί κά-
νετε εξαγγελίες για την ακρίβεια. Θα τη µειώσετε κάποτε –δεν
ξέρει κανείς πότε- την τιµή του βρεφικού γάλακτος, θα µειώσετε
την τιµή και θα πατάξετε την ακρίβεια; Μα, γιατί δεν απαλλάσ-
σετε τους πολίτες από αυτό το χρέος και τα νεογέννητα µωρά
από αυτό το χρέος που αντί να το αµφισβητείτε, ενώ έχετε επι-
χειρήµατα, επιλέγετε όχι απλώς να το αποπληρώνετε, αλλά και
να το προπληρώνετε;

Οµόφυλα ζευγάρια. Θα συνεχιστεί για καιρό αυτή η κοροϊδία,
κύριε Πλεύρη; Θα συνεχιστεί για καιρό ή θα φέρετε νοµοθετική
πρωτοβουλία που θα λέει ότι όλα τα ζευγάρια και όλοι οι άνθρω-
ποι έχουν τα ίδια δικαιώµατα και το δικαίωµα στον γάµο και το
δικαίωµα στην τεκνοθεσία, ό,τι δικαίωµα έχει το ετερόφυλο ζευ-
γάρι, έχει και το οµόφυλο ζευγάρι, γιατί αυτό θα πει προστασία
των ανθρωπίνων δικαιωµάτων; 

Θα το φέρετε ή θα παίζετε µε τα κοµµατικά ακροατήρια και
από τη µία, η κ. Μπακογιάννη και ο κ. Μητσοτάκης θα λένε: «Ναι
το κάνουµε για τα παιδιά» και από την άλλη ο κ. Πλεύρης, ο κ.
Βορίδης, ο κ. Γεωργιάδης θα λένε: «Εµείς δεν θα ψηφίσουµε τε-
κνοθεσίες και τέτοια πράγµατα»; Και εκ τρίτου θα έρχεται ο κ.
Μητσοτάκης και θα λέει: «Είναι µια αξιοπρεπής στάση να µην εµ-
φανιστούν». 

Μα, τότε ποια υπεράσπιση των δικαιωµάτων πρεσβεύει και
υπερασπίζεται; Αυτά είναι κάποια δικαιώµατα που είναι «ok» κά-
ποιοι να τα αµφισβητούν; Είναι «ok» δηλαδή στην Κοινοβουλευ-
τική σας Οµάδα κάποιοι να µην είστε πολύ άνετοι µε τα
δικαιώµατα κάποιων ανθρώπων;

Έχω να πω στον κ. Μητσοτάκη ότι αυτό δεν είναι φιλελευθερι-
σµός ούτε είναι νεωτερισµός. Αυτό είναι ό,τι πιο παλαιοκοµµα-
τικό, αντιδραστικό, συντηρητικό και είναι και κοροϊδία απέναντι
στους ανθρώπους που υποτίθεται ότι θέλει να αναγνωρίσει τα
δικαιώµατά τους ο κύριος Πρωθυπουργός.

Εγώ από αυτό το Βήµα τον καλώ να καταθέσει το νοµοσχέδιο
άµεσα, να διαβουλευθούµε και να συζητήσουµε µε άνεση, όχι
στο γόνατο, αλλά να πάρει την ευθύνη και να πάψει την κοροϊδία.
Διότι ακόµη και από αυτά τα οποία είπε χθες, που δεν είχε καλο-
αποφασίσει τι θα πει τελικά για Βουλευτές και Υπουργούς, εσείς,
κύριε Πλεύρη, από ό,τι κατάλαβα, αν και κοινοβουλευτικός εκ-
πρόσωπος είναι «οκ» να απουσιάζετε, για τον κ. Βορίδη δεν είναι
πολύ «ok», αλλά µπορεί να γίνει και «ok» και σε κάθε περίπτωση,
εάν εµείς το επισηµαίνουµε, εµείς φταίµε. Αν εµείς επισηµαί-
νουµε την υποκρισία αυτή και την κοροϊδία, που στα αλήθεια ση-
µαίνει ότι δεν πιστεύετε στα δικαιώµατα και δεν πιστεύει ούτε ο
ίδιος ο κ. Μητσοτάκης, φταίµε εµείς.

Φέρτε το νοµοσχέδιο άµεσα, όχι µε τη διαδικασία του κατεπεί-
γοντος ούτε χωρίς συζήτηση, αλλά µε άνετη συζήτηση. Εµείς θέ-
λουµε να σας ακούσουµε, να ακούσουµε γιατί νοµίζετε ότι
κάποιοι άνθρωποι είναι υποδεέστεροι, να ακούσουµε γιατί νοµί-
ζετε ότι κάποιοι δεν πρέπει να έχουν τα ίδια δικαιώµατα που
έχετε εσείς και εγώ, να ακούσουµε την επιχειρηµατολογία σας
και να σας κρίνει ο κόσµος. 

Γυναικοκτονίες. Έγινε άλλη µία. Είναι η εικοστή; Δεν ξέρω. Κά-
ναµε έναν απολογισµό και καταγράφηκε ότι εγώ έχω κάνει εκα-
τόν ενενήντα τέσσερις οµιλίες στη Βουλή το 2023 και ο
Πρωθυπουργός δεκαπέντε, ο κ. Φάµελλος τριάντα µία, ο κ. Αν-
δρουλάκης τριάντα δύο, ο κ. Κουτσούµπας εννέα. Για γυναικο-
κτονίες υπολογίζω είκοσι-τριάντα φορές ότι έχω παρέµβει

προσωπικά και άλλες τόσες και άλλες τόσες οι Βουλευτές µας.
Θα φέρετε πρωτοβουλία νοµοθετική σε αυτή τη ζωή ή θα λέτε

«Ναι η έµφυλη βία, τα θύµατα», θα κάνει ο κ. Μητσοτάκης βίντεο
µε θύµατα κακοποίησης, θα δίνει συνεντεύξεις και δεν θα παίρνει
µέτρα; Πόσες ακόµη γυναίκες; Πόσες ακόµη γυναίκες πρέπει να
δολοφονηθούν από συντρόφους, συγγενείς, πρώην συντρό-
φους, ανθρώπους που πιστεύουν ότι µπορούν να ασκούν εξου-
σία ζωής ή θανάτου επάνω τους; Πόσες ακόµη για να
ενεργοποιηθεί µια κυβέρνηση που υποτίθεται ότι λέει ότι υπο-
στηρίζει τα θύµατα; Πού είναι η υποστήριξή σας; 

Είπε χθες ο Πρωθυπουργός στη συνέντευξή του ότι πάρα πολ-
λές γυναίκες έχουν πια πρόσβαση στο panic button. Δεν γνωρίζει
ότι και γυναίκες που έχουν πρόσβαση έχουν δολοφονηθεί; Δεν
γνωρίζει ότι και γυναίκες που πήγαν στον εισαγγελέα, στην αστυ-
νοµία, έκαναν ασφαλιστικά µέτρα έχουν δολοφονηθεί; Δεν τα ξέ-
ρετε αυτά; Μόνο εγώ τα ξέρω; Μόνο εµείς; Μόνο η Πλεύση
Ελευθερίας; Όχι, τα ξέρει όλη η κοινωνία και εσείς κάνετε ότι δεν
τα ξέρετε. 

Είναι µια µέρα κρίσιµη γιατί κινητοποιούνται σε όλη τη χώρα
τα παιδιά, οι µαθητές. Και βλέπω και µαθητές τώρα στα άνω δυ-
τικά θεωρεία που θα σας ανακοινώσει σε λίγο ο Πρόεδρος, παι-
διά. Είναι µια ηµέρα που οι µαθητές παίρνουν για άλλη µια φορά
τα πράγµατα στα χέρια τους, τη ζωή τους στα χέρια τους, υπε-
ρασπίζονται τα δικαιώµατά τους, υπερασπίζονται το δικαίωµά
τους στην παιδεία, υπερασπίζονται το δικαίωµά τους στην αξιο-
πρέπεια, συναντούν αντιδράσεις ακόµα και από εκπαιδευτικούς
και από διευθυντές σχολείων. Έχω πληροφορηθεί πολλά ονειδι-
στικά περιστατικά ακόµα και εδώ στην Αθήνα. Ελπίζω να µην συ-
ναντήσουν καταστολή.

Θα ζητήσουµε να πληροφορηθούµε γιατί χθες µετέβη η Αστυ-
νοµία στο Γεννάδειο Λύκειο, γιατί δώσατε εντολή να πάνε αστυ-
νοµικοί σε ένα λύκειο. Έτσι θα αντιµετωπίσετε τη νέα γενιά; Με
αστυνοµικούς, µε φόβητρο, µε καταστολή; Και αυτόν τον ρόλο
επιφυλάσσετε στην Αστυνοµία; Του αντιπάλου των πολιτών, αντί
του συµµάχου και προστάτη των πολιτών;

Ο κ. Χατζηδάκης, κύριε Υφυπουργέ, δεν είναι εδώ. Είναι, όµως,
εκείνος που ευθύνεται ως Υπουργός της κυβέρνησης Καρα-
µανλή τότε για αντίστοιχες πρακτικές µε αυτή που φέρνετε εδώ. 

Τι έκανε ο κ. Χατζηδάκης το 2008; Πούλησε τις µετοχές του
ΟΤΕ στον Βγενόπουλο. Μακαρίτης τώρα ο Βγενόπουλος, αλλά
δεν αλλάζουν τα πράγµατα. Πούλησε σε έναν εκλεκτό τις µετο-
χές του ΟΤΕ, του Εθνικού Οργανισµού Τηλεπικοινωνιών, µε τη
δέσµευση, υποτίθεται, ότι δεν θα τις µεταβιβάσει ο Βγενόπου-
λος. Και ξαναπούλησε και ξαναπούλησε και ξαναπούλησε. 

Και τι έκανε ο Βγενόπουλος µετά; Τις µεταβίβασε, αυτό που
δεν θα έκανε, αυτό που διαβεβαίωνε ο κ. Χατζηδάκης ότι δεν θα
γίνει. Και µεταβιβάζοντάς τες στην «DEUTSCHE TELEKOM» και
κάνοντας τις τηλεπικοινωνίες µας πια γερµανικές, έβγαλε ο κ.
Βγενόπουλος πάνω από 100 εκατοµµύρια ευρώ κέρδος µέσα σε
λίγους µήνες. Κέρδος! 

Και στη συνέχεια ο κ. Χατζηδάκης ως Υπουργός πούλησε την
«Ολυµπιακή». Και πόσο την αγόρασε ο κ. Βγενόπουλος, τον
εθνικό αεροµεταφορέα; 95 εκατοµµύρια ευρώ! Λιγότερο από
όσα είχε βγάλει από τη µεταβίβαση των µετοχών του ΟΤΕ µέσα
σε λίγους µήνες από το 2008 στο 2009. Έκανε, δηλαδή, ο κ. Χα-
τζηδάκης δώρο την «Ολυµπιακή» στον Βγενόπουλο, µε διακηρύ-
ξεις ότι τώρα θα έχουµε µια καταπληκτική «Ολυµπιακή», όπως
είχαµε µια καταπληκτική «AEGEAN», γιατί αυτή είναι µια κατα-
πληκτική πολιτική.

Σε αυτή την καταπληκτική πολιτική οµνύατε. Και σήµερα, πρώ-
τον, δεν έχουµε «Ολυµπιακή», δεν υπάρχει ούτε εθνικός αεροµε-
ταφορέας ούτε Ολυµπιακή ως ιδιωτικός αεροµεταφορέας και η
«AEGEAN», η οποία υπάρχει, συναλλάσσεται µαζί σας µε ανάλο-
γες πρακτικές. Δώσατε 120 εκατοµµύρια ευρώ, πήρατε µετοχές,
δίνετε πίσω τις µετοχές, παίρνετε 85 εκατοµµύρια ευρώ. Άρα
έχετε χαρίσει 35 εκατοµµύρια ευρώ και δεν έχετε µετοχές, δεν
έχει το ελληνικό δηµόσιο πάλι συµµετοχή στον αεροµεταφορέα. 

Και το κάνετε αυτό µε ένα ιδιωτικό συµφωνητικό! Ειλικρινά
απορώ ποιοι σας συµβουλεύουν; Απορώ. Η Ελληνική Δηµοκρατία
έκανε ιδιωτικό συµφωνητικό µε χειρόγραφες; Στο πόδι το κάνανε;
Πήγαν και βρήκαν τον κ. Χατζηδάκη, του βάλαν το πιστόλι στον
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κρόταφο και του είπαν «υπόγραψε»; Έχετε δει την υπογραφή του
στο συµφωνητικό; Με το χέρι! Ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας
και Οικονοµικών! Που το υπέγραψε µε το χέρι και ούτε σφραγίδα
ούτε τίποτε; Ενώ ο κ. Βασιλάκης το είχε τυπωµένο. Μάλλον είναι
γραµµένο από την «AEGEAN» το συµφωνητικό. 

Αυτά είναι πράγµατα προκλητικά και προσβλητικά. Είναι η
πρώτη πράξη που φέρνετε και το πρώτο που κάνετε. 4 Γενάρη
κάνατε αυτή την εκταµίευση, 85 εκατοµµύρια ευρώ. 17 Δεκέµβρη
που µιλάγατε και µίλησε ο κ. Χατζηδάκης για τον προϋπολογισµό
µάς το είπε, που έλεγε από πού θα πάρει, από πού θα φέρει; Γιατί
τότε έλεγε ότι θα τα πάρει από τους δικηγόρους, από τους ελεύ-
θερους επαγγελµατίες και τους φοβερούς φοροφυγάδες. Αυτοί
είναι το πρόβληµα και πρέπει να τους καταδιώξει. Αυτά δεν
έλεγε; Τώρα του περίσσευαν 35 εκατοµµύρια ευρώ και τα χαρίζει
στην «AEGEAN»; 

Και αυτό που έκανε για την «AEGEAN» και λέει «µου έδωσες
120, σου δίνω 85 και είµαστε πάτσι», γιατί δεν το κάνει µε τους
πολίτες; Αλλά λέει έχουµε φορολογούµενους που χρωστάνε
πέντε χρόνια; Γιατί δεν το κάνετε µε τους πολίτες; Να τους πείτε,
χρωστάτε 120, αλλά εµείς τα 120 τα λογίζουµε 85. Διαγραφή
χρέους. Δεν πρέπει να το κάνετε; Γιατί ονειδίζετε τους ελεύθε-
ρους επαγγελµατίες και τους λέτε φοροφυγάδες;

Κύριοι, κλείνοντας, το νοµοσχέδιο δεν είναι αστείο, όπως δεν
είναι και οι αεροµεταφορές στη χώρα. Και την ώρα που εξετά-
ζουµε το έγκληµα των Τεµπών δεν έπρεπε να φέρετε τέτοιο νο-
µοσχέδιο. 

Γιατί; Γιατί στις αρχές Δεκεµβρίου αποκαλύφθηκε ότι δεν είχε
διοίκηση η Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας από τον Σεπτέµβρη.
Σεπτέµβρη µε Δεκέµβρη. Το ξέρουν οι πολίτες που µπαίνουν στα
αεροπλάνα ότι η Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας δεν είχε διοί-
κηση και έφερε ο κ. Σταϊκούρας πρόταση διοίκησης στην Επι-
τροπή Θεσµών και Διαφάνειας τον Δεκέµβρη; Το ξέρουν, επίσης,
ότι ο διοικητής της αρχής πολιτικής αεροπορίας λέει να µην
έχουµε «Τέµπη του αέρα»; 

Εµείς στην Πλεύση Ελευθερίας θα συνεχίσουµε να σας ενο-
χλούµε. Θα συνεχίσουµε να αντιδρούµε. Θα συνεχίσουµε να υπε-
ρασπιζόµαστε τα δικαιώµατα των πολιτών, τα δικαιώµατα των
παιδιών, τα δικαιώµατα των νέων ανθρώπων, τα δικαιώµατα των
ταξιδιωτών, τα δικαιώµατα των οµόφυλων ζευγαριών. Δεν θα µας
σταµατήσετε από το να το κάνουµε και κάποια στιγµή εµείς θα
καταφέρουµε να σας σταµατήσουµε από το να ενδίδετε διαρκώς
σε αυτές τις κακές συνήθειες, που έχουν τελικά τόσο πολύ υπο-
βαθµίσει τη δηµοκρατία, τη χρονιά που συµπληρώνονται πενήντα
χρόνια από την αποκατάσταση της δηµοκρατίας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

την Πρόεδρο της Πλεύσης Ελευθερίας. 
Πριν ξεκινήσουµε µε τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους,

έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θε-
ωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» τριάντα πέντε µαθήτριες και µαθη-
τές και τέσσερις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το Ιδιωτικό Ηµερήσιο
Γενικό Λύκειο «Νέο Σχολείο Αργολίδας». 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει, παιδιά.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα ξεκινήσουµε µε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, όπως ξεκινήσαµε και µε τους εισηγητές.

Κύριε Παππά, έχετε τον λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Καλή

χρονιά σε όλους. 
Είναι πάρα πολύ ενδιαφέρουσα η χρονική καµπή που διεξάγε-

ται αυτή η συζήτηση, διότι σήµερα έχουµε τη γενικευµένη δια-
µαρτυρία, τον γενικευµένο ξεσηκωµό του µαθητικού και
φοιτητικού κόσµου απέναντι στην προσπάθεια ιδιωτικοποίησης
και της ανώτατης παιδείας και υπάρχουν δύο, κατά τη γνώµη
µου, κόµβοι της δηµόσιας συζήτησης που αξίζει κάποιος να ση-
µειώσει. 

Ο πρώτος είναι ότι έχει καταρρεύσει το µόνιµο επιχείρηµα,
µέσα στην υπερδεκαετή προσπάθειά σας κατασυκοφάντησης
του δηµόσιου πανεπιστηµίου, πως είστε υπέρ της αριστείας και
όλα τα επιχειρήµατα µε τα οποία ντύσατε την πρωτοβουλία σας
για την ελάχιστη βάση εισαγωγής στα πανεπιστήµια. Διότι η ελά-
χιστη βάση εισαγωγής για τα δηµόσια πανεπιστήµια θα υπάρχει,
ελάχιστη βάση εισαγωγής για τα εκπαιδευτήρια στα οποία µπο-
ρείς να εξαγοράσεις µία θέση και θα έχουν και ισοτιµία από εδώ
και µπρος δεν πρόκειται να υπάρχει.

Ο δεύτερος κόµβος αυτής της συζήτησης είναι το σηµείο στο
οποίο «γράφετε» το ίδιο το Σύνταγµα και είναι «τα παλαιότερα
των υποδηµάτων σας». Διότι το Σύνταγµα απαγορεύει ρητά την
ιδιωτικοποίηση της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης και έχετε µε ακρο-
βατισµούς σερβίρει µια επιχειρηµατολογία η οποία ισχυρίζεται
ακριβώς το αντίθετο. 

Χαίροµαι, κύριε Πρόεδρε, που µιλώ πριν από τον Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί θα ήθελα το
σχόλιό του. Μπορεί να γελάνε και τα µουστάκια του κ. Πλεύρη
σήµερα…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ήρθα ξυρισµένος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ναι, µεταφορικά το είπα, αλλά ξέρετε

κάτι; Εδώ έχει ξεκινήσει και έχει φουντώσει η συζήτηση για το
νοµοσχέδιο του γάµου των οµόφυλων ζευγαριών και διαµορφώ-
νεται ένα πρωτοφανές πολιτικό προηγούµενο. Εχθές το βράδυ
ο κ. Μητσοτάκης είπε στους Υπουργούς του και στους Βουλευ-
τές του: «Μπορείτε να πάτε βολτούλα την ώρα της ψηφοφορίας. 

Δεν ξέρω αν είναι συµβατή η θέση του Υπουργού µε την υπερ-
ψήφιση του νοµοσχεδίου. Οι Υπουργοί ψηφίζουν µε τη βουλευ-
τική τους ιδιότητα.». Προσέξτε τι προηγούµενο διαµορφώνεται
και βγάλτε από το µυαλό σας ότι αυτή η πολιτική συνθήκη αφορά
µόνο στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. 

Διότι στους επόµενους µήνες -µπορεί να χαίρεται η ακραία
δεξιά πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας- θα έχουµε κι άλλες πρω-
τοβουλίες φαντάζοµαι, ας πούµε µια ελληνοτουρκική συµφωνία
-λέω εγώ, παράδειγµα- ή κάτι άλλο που να άπτεται της ευαίσθη-
της ατζέντας της συγκεκριµένης οµάδας, η οποία φαίνεται ότι
είναι σε θέση να κάνει τον, κατά τ’ άλλα υποτίθεται παντοδύναµο,
κ. Μητσοτάκη να λέει πράγµατα τα οποία είναι ανήκουστα για
άνθρωπο ο οποίος κατέχει τη θέση του Πρωθυπουργού, δηλαδή
να λέει στους Βουλευτές του «µπορείτε να ψηφίσετε οτιδήποτε
και να υπονοεί ότι το ίδιο ισχύει και για τους κοινοβουλευτικούς
Υπουργούς».

Είναι ένα µείζον πολιτικό ζήτηµα το οποίο δεν αφορά στο νο-
µοσχέδιο του γάµου των οµοφύλων. Αφορά στην αυτονόητη πο-
λιτική υποχρέωση του κυβερνώντος κόµµατος να διασφαλίζει ότι
έχει την πλειοψηφία. Διαµορφώνετε ένα πολιτικό προηγούµενο,
το οποίο θα το βρούµε µπροστά µας τις επόµενες ηµέρες. 

Η πρόσφατη πανδηµία, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, απέδειξε
ότι ο ιδιωτικός τοµέας από µόνος του, τουλάχιστον, στις µεγάλες
κρίσεις δεν µπορεί και είναι κατάλληλος για να διαχειρίζεται τις
µεγάλες υποδοµές. Και σας παρακαλώ, κάντε µια προσπάθεια κι
εσείς να βελτιώσουµε το επίπεδο της συζήτησης µέσα στην Αί-
θουσα του Κοινοβουλίου. Υπάρχουν κρατικές εταιρείες άλλων
χωρών που έχουν επενδύσει στις µεγάλες υποδοµές µας. Και
στους σιδηροδρόµους είναι η ιταλική κρατική εταιρεία και στις
τηλεπικοινωνίες είναι εταιρεία στην οποία το γερµανικό δηµόσιο
έχει 40% συµµετοχή και βεβαίως, εν προκειµένω στο αεροδρό-
µιο, στο «Ελευθέριος Βενιζέλος», έχουµε ένα καναδικό fund, το
οποίο εκπροσωπεί τα συµφέροντα των Καναδών ασφαλισµένων.
Άκουσα και µε πολύ ενδιαφέρον την εισηγήτρια της Νέας Δηµο-
κρατίας να λέει ότι είναι πολύ κερδοφόρα επιχείρηση. Γιατί απο-
χωρεί το δηµόσιο τότε; Δηλαδή, έχει δώσει σε µερίσµατα
-επιτρέψτε µου να συµβουλευτώ τις σηµειώσεις µου- 685 εκα-
τοµµύρια ευρώ σε µερίσµατα για τη χρήση του 2022, προµέρι-
σµα για το 2023 και µείωση κεφαλαίου. Στη συµµετοχή του
δηµοσίου αναλογούν 200. Και εκτιµάται ότι από την πώληση των
µετοχών, κύριε Πετραλιά, θα πάρετε λιγότερο από 1 δισεκατοµ-
µύριο ευρώ, κοντά σε αυτό το ποσό. Δηλαδή, σε έναν χρόνο το
δηµόσιο εισπράττει το ένα πέµπτο του συνολικού τιµήµατος που
θα πάρετε από την πώληση των µετοχών. 

Πείτε µας, ποια οικονοµική λογική επιβάλλει να κάνουµε κάτι
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τέτοιο; Και επειδή το θεωρείτε αυτονόητο ότι ο Καναδός συντα-
ξιούχος µπορεί να επωφελείται από την τοποθέτηση του ασφα-
λιστικού του ταµείου στο µεγαλύτερο αεροδρόµιο της χώρας,
γιατί να µην µπορεί ο Έλληνας συνταξιούχος να επωφεληθεί;
Γιατί δεν διερευνήσατε τη δυνατότητα συµµετοχής του ΕΦΚΑ
στο αεροδρόµιο; Γιατί πρέπει να πωληθεί στο καναδικό fund το
αεροδρόµιο µας;

Θα µπορούσα να µιλήσω πάρα πολύ. Θέλω να σταθώ λίγο και
στο θέµα της «AEGEAN». Εκεί, δεν κατάλαβα τι είναι αυτό. Παί-
ζουµε στα όρια που το δηµόσιο µονίµως χάνει; Τι κόλπο είναι
αυτό; Το 2020 δεν ήσασταν Υπουργός, κύριε Πετραλιά. Τους εί-
παµε κάντε αυτό που κάνει η Γερµανία. Η Γερµανία ενίσχυσε τη
«LUFTHANSA» και πήρε µετοχές. Δεν το κάνατε. Πήραµε war-
rants, προσέξτε, όµως, όχι δικαίωµα κτήσης µετοχών. Πήραµε
ως δηµόσιο warrants, τα οποία µπορεί αµέσως να τα ενεργοποι-
ήσει η εταιρεία. Οπότε αυτόµατα πωλούνται στην τιµή που πω-
λούνται και χάνει το δηµόσιο 35 µε 40 εκατοµµύρια ευρώ.
Συγχαρητήρια. Όλες οι προβλέψεις λένε ότι θα ανέβουν οι µε-
τοχές των αεροπορικών, διότι έρχονται από την κεκτηµένη ταχύ-
τητα της κρίσης της πανδηµίας, όπου περιορίστηκαν οι
µετακινήσεις. Και κάνετε µια επιλογή η οποία και εδώ ζηµιώνει
το ελληνικό δηµόσιο. 

Τι είστε; Οι υλοποιητές ζηµιών; Εντάξει έχετε µια εµµονή ιδε-
ολογική ότι το δηµόσιο δεν πρέπει να συµµετέχει πουθενά. Αυτά
που ετοιµαζόσασταν να κάνετε -θέλω να θυµίσω στο Σώµα- στην
ΕΥΔΑΠ και στην ΕΥΑΘ και σκοντάψατε πάλι στο Σύνταγµα και
στο Συνταγµατικό Δικαστήριο. Όµως, κάπου πρέπει να υπάρχει
ένα έργο και στοιχειωδώς, να τονίζετε τα επιχειρήµατα τα οποία
έχουν νόηµα. 

Θυµήθηκα -ήµουν αρκετά µικρός- ότι είχε ανοίξει η συζήτηση
για την ιδιωτικοποίηση της «ΑΓΕΤ-ΗΡΑΚΛΗΣ» και είχε δώσει ο κ.
Ανδριανόπουλος µια συνέντευξη στον κ. Χατζηνικολάου. Η επι-
χειρηµατολογία της Νέας Δηµοκρατίας ήταν ότι ιδιωτικοποιούµε
µόνο τις προβληµατικές δηµόσιες επιχειρήσεις. Του αντέτεινε ο
δηµοσιογράφος ότι η «ΑΓΕΤ-ΗΡΑΚΛΗΣ» είναι κερδοφόρα. Και
απάντησε ο κ. Ανδριανόπουλος ότι µόνο σε κερδοφόρα θα έρθει
ο επενδυτής. Εντάξει ευχαριστούµε πάρα πολύ. 

Εδώ πέρα, λοιπόν, έχουµε τοποθετήσεις του ελληνικού δηµο-
σίου από τις οποίες µπορούσε ο Έλληνας φορολογούµενος να
δει εισπράξεις. Τα ίδια κάνετε και στις τράπεζες. Και κλείνω µε
αυτό.  Είστε στο οικονοµικό επιτελείο, κύριε Πετραλιά, δεν θα
κουραστούµε να το λέµε και θα απευθυνθούµε και στην αρµόδια
επιτροπή ξανά. Έχουµε ζητήσει ειδική συνεδρίαση της Επιτρο-
πής Οικονοµικών Υποθέσεων για το ζήτηµα της αποχώρησης του
δηµοσίου από τις τράπεζες. Το δηµόσιο χάνει 40 δισεκατοµµύρια
ευρώ µε τις επιλογές σας. Έχετε κάποια πληροφόρηση σε σχέση
µε την ηµεροµηνία της συνεδρίασης; Το ζητάµε έναν µήνα, ενά-
µισι πριν από τις γιορτές. Μπήκε το νέο έτος. Μας λέει ναι ο Χα-
τζηδάκης. Έχει δεσµευτεί και ο Πρόεδρος της επιτροπής µας ότι
θα συµβεί αυτό. Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, πιέστε την Κυβέρ-
νηση να δοθεί ηµεροµηνία. Δεν είναι αστείο. Εδώ συζητάµε ότι
το δηµόσιο έχασε 35 εκατοµµύρια ευρώ για τον κ. Βασιλάκη, ο
οποίος παίρνει κι άλλα 150 από το Ταµείο Ανάκαµψης κι άλλα 23
για την «Olympic Air» και κοντεύουµε να ξεχάσουµε ότι χάνει ο
Έλληνας φορολογούµενος 40 δισεκατοµµύρια ευρώ, επειδή επι-
λέγετε να αποχωρήσετε από τις τράπεζες, που κάθε µία από
αυτές βγάζει 1 δισεκατοµµύριο ευρώ τον χρόνο, γιατί χρεώνει 2
ευρώ για να κάνεις την µεταφορά χρηµάτων από τον έναν λογα-
ριασµό στον άλλο. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία, λοιπόν, θα είναι εδώ και
θα τα αναδείξει αυτά τα ζητήµατα, όπως θα αναδείξει και µε
πάρα πολύ τεκµηριωµένες προτάσεις τα ζητήµατα της ακρίβειας,
στα οποία εθελοτυφλείτε. Και  εθελοτυφλείτε γιατί την ακρίβεια,
την έχετε εργαλειοποιήσει. Μαζεύετε ΦΠΑ ασύστολα, υποτίθεται
για να τιθασεύσετε τα δηµόσια οικονοµικά, αλλά δεν το κάνετε
γι’ αυτόν τον λόγο. Το κάνατε για να υλοποιήσετε το συµπαγές
και επίµονο σχέδιό σας για τη συγκέντρωση της οικονοµικής
δραστηριότητας στα χέρια των πολύ λίγων. 

Είναι ένα σχέδιο το οποίο οι δηµοκρατικές προοδευτικές δυ-
νάµεις, µε πρώτο τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία, θα στα-
θουν απέναντι και θα το ανατρέψουν. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ – Προοδευτική

Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Παππά. 
Καλείται στο Βήµα ο κ. Κωνσταντίνος Χήτας, Κοινοβουλευτι-

κός Εκπρόσωπος της Ελληνικής Λύσης. 
Αν µου επιτρέπετε θα κάνω πρώτα µία ανακοίνωση στο Σώµα. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», είκοσι επτά µαθήτριες και µαθητές και
τέσσερις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 26ο Δηµοτικό Σχολείο Πά-
τρας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακαλώ, κύριε Χήτα, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Καλή

χρονιά σε όλους. 
Κύριε Υφυπουργέ, υπερβολές. Υπερβολική η Αντιπολίτευση.

Σιγά τι κάνατε; Επειδή ξεπουλάµε ένα αεροδρόµιο και χαρίζουµε
30 και 40 εκατοµµύρια ευρώ φωνάζει η Αντιπολίτευση; Απαρά-
δεκτη. Δεν µπορεί µια κυβέρνηση µε την ησυχία της να ξεπου-
λήσει ένα αεροδρόµιο και να χαρίσει 40 και 50 εκατοµµύρια ευρώ
σε έναν µεγάλο επιχειρηµατία; Τι ενοχλητικοί τύποι είναι αυτοί
εδώ όλοι; Πραγµατικά απίστευτο. Από το πρωί παρακολουθώ και
λέω έχει δίκιο ο Υπουργός. Είναι φοβερό. Δεν µπορεί µια κυβέρ-
νηση µε την ησυχία της να ξεπουλήσει έναν εθνικό αερολιµένα
και να χαρίσει 40 εκατοµµύρια ευρώ σε έναν επιχειρηµατία; Επι-
τρέπεται η Αντιπολίτευση να κάνει φασαρία αντί να ψηφίσουµε
αυτό το «κόσµηµα» που φέρνετε σήµερα; Και µας δώσατε και
πέντε λεπτά να µιλήσουµε. Ευχαριστούµε πάρα πολύ. Έχετε λέει
και από πέντε λεπτά. Η διαδικασία είναι γρήγορη, εξπρές. Δεν
χρειάζεται να πείτε και  πολλά-πολλά. Τελειώνετε. Βάρος είστε
ούτως ή άλλως εδώ µέσα. Αυτό κάνετε. Αυτή είναι η απλή µετά-
φραση του «τι ζούµε εδώ µέσα». Είµαστε περιττοί. Δεν υπάρχει
δηµοκρατία, δεν υπάρχει κοινοβουλευτισµός. Κάνετε ό,τι θέλετε.
Στα καπό των αυτοκινήτων υπογράφετε. Κάνετε ό,τι θέλετε
εσείς. Θα µου πείτε, λογαριασµό θα δώσετε πουθενά; Ξέρω 41%.
Σιγά µωρέ. Άκου εδώ, το αφεντικό τρελάθηκε. Έτσι µου είπε
ένας να πω. Δεν µου αρέσει ο τίτλος αυτός. 

Κοιτάξτε, αυτά δεν είναι σοβαρά πράγµατα, κύριε Υφυπουργέ
και βάζουν εσάς µπροστά να βγάλετε τώρα τη δύσκολη αυτή
µέρα. Τι να πω πραγµατικά; Επειδή είναι θέµα συζήτησης, κύριε
Πρόεδρε και ειπώθηκαν για τις συµβάσεις αυτές αρκετά. Πραγ-
µατικά είναι πολύ σοβαρή υπόθεση, αλλά πραγµατικά στερείται
σοβαρότητας ο τρόπος µε τον οποίο αντιµετωπίζετε την υπό-
θεση αυτή και θέλω να κάνω µια αναφορά σε κάποια άλλα θέ-
µατα. 

Επειδή γίνεται πολλή συζήτηση τις τελευταίες ηµέρες, θα δια-
φωνήσουµε εδώ και νοµίζω θα κουβεντιάσουµε πάρα πολύ, αλλά
νοµίζω πρέπει να σέβεται ο ένας την άποψη του άλλου. Διαφω-
νούµε, όµως, έτσι. Εµείς, λοιπόν, λέµε, όχι, πολύ ξεκάθαρα µε
πολύ γεµάτη την καρδιά µας. Λέµε όχι, λοιπόν, στην αναγνώριση
του γάµου των οµοφυλοφίλων, καθώς το ιερό µυστήριο του
γάµου, κατά την ορθόδοξη πίστη µας δεν επιδέχεται οποιασδή-
ποτε αλλοίωσης τελεία και παύλα!

Λέµε «όχι» στην υιοθεσία παιδιών από οµοφυλόφιλους. Είναι
αδιανόητη η αντικατάσταση της µητέρας και του πατέρα. Είναι
αδιανόητο να στερήσεις από ένα παιδί τη λέξη «µητέρα». Τελεία
και παύλα.

Θα πολεµήσουµε µε όλες µας τις δυνάµεις για να διαφυλά-
ξουµε, ως Ελληνική Λύση, τον ιερό θεσµό της οικογένειας, τον
θεσµό που κράτησε όρθιο το έθνος µας µέχρι και σήµερα.

Και να δούµε και κάτι άλλο: Θεωρούµε ότι είναι πολιτικά ανή-
θικο, κύριοι της Κυβέρνησης, αυτό που κάνει ο Πρωθυπουργός
και αυτό που κάνει η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. Πριν
από πολύ λίγους µήνες, πριν από περίπου εκατόν σαράντα µε
εκατόν πενήντα ηµέρες είχαµε εκλογές. Τα ίδια κάνατε και µε
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τους λαθροµετανάστες, τους παράνοµους µετανάστες. Δεν ανα-
κοινώσατε προεκλογικά ότι είχατε σκοπό να νοµιµοποιήσετε χι-
λιάδες παράνοµους µετανάστες, για να «ζυγιστείτε» από τον
κόσµο και να δουν οι πολίτες αν σας ψηφίσουν ή όχι.

Το ίδιο κάνετε και τώρα. Δεν αναφέρατε τίποτε, ότι έχετε
σκοπό να προχωρήσετε σε αυτά που κάνετε τώρα, για τα οποία
και εσείς ψάχνετε τρόπο διαφυγής. Φανταστείτε πού έχετε φτά-
σει; Την πολιτική κατάντια εννοώ για εσάς, τους Βουλευτές της
Νέας Δηµοκρατίας.

Δεν είπατε στον κόσµο «εµείς θα φέρουµε τον γάµο των οµο-
φύλων, να µπορούν να υιοθετούν και παιδιά και όλα καλά, ψηφί-
στε µας». Θα σου πω εγώ µετά για το 41%! Θα τα πούµε τώρα,
γιατί έχει και ευρωεκλογές. Από την άλλη, µιλάµε για δικαιώµατα,
δικαιώµατα, δικαιώµατα, δικαιώµατα.

Συγγνώµη, αλλά µπορούµε να ρωτήσουµε κάτι; Δικαίωµα τι θα
πει; Δικαίωµα θα πει κάτι το οποίο έχω, το δικαιούµαι και δεν
θέλω να µου το στερήσεις. Αυτό δεν είναι το δικαίωµα; Είναι το
δικαίωµά µου. Δηλαδή, όταν δεν το έχεις και δεν σου το στερεί
κάποιος, για τι δικαίωµα µιλάµε ακριβώς;

Είναι γνωστό ότι οι οµοφυλόφιλοι δεν µπορούν να κάνουν παι-
διά. Τι να κάνουµε; Αυτή είναι η φύση. Άρα, για ποιο δικαίωµα µι-
λάµε ακριβώς; Τι τους στερεί, δηλαδή, αυτή τη στιγµή η
νοµοθεσία, η κοινωνία ή το οτιδήποτε άλλο; Δεν υπάρχει κάποιο
δικαίωµα που τους στερεί κάποιος. Δεν έχουν τη δυνατότητα
αυτή, άρα δεν έχουν και το δικαίωµα αυτό. Τόσο απλά.

Και βλέποντας και τη συνέντευξη του Πρωθυπουργού εχθές,
λέµε ότι είναι -εντός εισαγωγικών;- «πολιτική απατεωνιά» αυτό
που πάτε να κάνετε. Και τι βγαίνει και λέει εχθές;

Κατ’ αρχάς, σας δίνει ρεπό. Την ηµέρα που θα ψηφίζεται το
νοµοσχέδιο αυτό εσείς έχετε ρεπό, κάντε ό,τι θέλετε. Δεν χρει-
άζεται να έρθετε εδώ να ψηφίσετε. Όλα καλά. Εκµεταλλευτείτε
τον χρόνο µε την οικογένειά σας, µε τους ανθρώπους σας. Δεν
χρειάζεται να είστε εδώ να ψηφίσετε. Σιγά τώρα!

Και τι κάνετε τώρα; Στηρίζετε τον ΣΥΡΙΖΑ, που τόσο συµφω-
νείτε τον τελευταίο καιρό! Προχθές είπε ο κ. Παππάς στον Άδωνι
«βάστα, Άδωνι, µην κάνεις βήµα πίσω για τους παράνοµους µε-
τανάστες». Τώρα πείτε πάλι «βαστάτε, να ψηφίσετε µαζί τον γάµο
των οµοφυλόφιλων». Και τα υπόλοιπα κόµµατα της Αριστεράς
έχουν αυτή την άποψη και αυτό προσδοκάτε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εάν έχετε πολιτικό χιούµορ, µην το ψηφίζετε και αφήστε τον
εκεί ξεκρέµαστο, να µείνει µε τους εβδοµήντα Βουλευτές. Πραγ-
µατικά, αν έχετε πολιτικό χιούµορ, µην το ψηφίζετε και αφήστε
τον ξεκρέµαστο µε τους εβδοµήντα Βουλευτές του και τους άλ-
λους ογδόντα σε µέρα ρεπό, να δούµε τι ωραία που είναι!

Πραγµατικά να αναφέρουµε και κάτι ακόµα τη φράση του
Πρωθυπουργού για το ιερό µυστήριο του γάµου. Τι είπε χθες;
Αυτό µε τα ρύζια, µωρέ! Δεν µιλάµε τώρα για ρύζια και τέτοια,
να πετάµε ρύζι! Μίλησε µε τόσο χλευαστικό τόνο και ύφος ο
Πρωθυπουργός για το ιερό µυστήριο του γάµου.

Και το χειρότερο όλων είναι ότι η Εκκλησία µας σιωπά. Σιωπά!
Πού είναι η Εκκλησία µας, επιτέλους, να µιλήσει, να πάρει θέση
και να ορθώσει ανάστηµα; Περιέργως, όµως, σιωπά. Θα µείνετε
µε τα ρύζια! Να το ξέρετε.

Τι άλλο µας είπε ο Πρωθυπουργός εχθές;
Κύριε Πρόεδρε, θα κλείσω.
Είναι φρικτό να ακούς τον Πρωθυπουργό της χώρας σε συ-

νέντευξη ενώπιον όλων των Ελληνίδων και όλων των Ελλήνων να
λέει το εξής φοβερό, ότι δεν θα εµποδίσει την πώληση µαχητικών
F-16 και πυραύλων στην Τουρκία.

Να ρωτήσω κάτι; Πώς λέγεται αυτό το να επιτρέπεις, δηλαδή,
την πώληση όπλων στον εχθρό σου που απειλεί να δολοφονήσει
Έλληνες; Πώς λέγεται αυτό; Είναι ο ορισµός της εθνικής µειοδο-
σίας, ναι ή όχι; Απαντήστε µας εσείς, όταν πάρετε τον λόγο µετά,
που εκπροσωπείτε την Κυβέρνηση σήµερα.

«Όχι», λέει, «δεν θα εµποδίσω εγώ να πάρει η Τουρκία F-16 και
πυραύλους». Αλίµονο! Γιατί να εµποδίσεις; Ένας θεός ξέρει τι
συζητάτε µαζί µε τον Ερντογάν κεκλεισµένων των θυρών. Ένας
θεός ξέρει!

Και τι άλλο ανακάλυψε ο κ. Μητσοτάκης χθες; Αφού µας τρε-

λάνατε δύο χρόνια ότι είναι όλα εισαγόµενα, ότι για όλα φταίει
πόλεµος, όλος ο πλανήτης εκτός από εσάς, ότι η ακρίβεια είναι
εισαγόµενη, όλα είναι εισαγόµενα χθες µας είπατε ότι, τελικά,
δεν είναι εισαγόµενη και για το ότι έχουµε επτά φορές, δέκα
φορές, δεκαπέντε φορές παραπάνω την τιµή στο γάλα, σε όλα
τα προϊόντα, θα κάνουµε ελέγχους και θα επιβάλουµε πλαφόν.

Μα όταν λέγαµε για πλαφόν λέγατε ότι δεν µπαίνει πλαφόν.
Τώρα θα βάλετε πλαφόν και θα το βάλετε και λάθος! Βάζετε πλα-
φόν στο κέρδος δεν βάζετε πλαφόν στη λιανική τιµή. Όµως, άλλο
το πλαφόν στο κέρδος και άλλο το πλαφόν στη λιανική τιµή.

Και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε το καλύτερο. Είναι πραγµατικά
αδιανόητα αυτά που κάνετε!

Κύριε Πλεύρη, σας νύσταξα ή µατιασµένος είστε; Χασµουριέ-
στε! Ήσασταν Υπουργός Υγείας και βάζατε τον κοσµάκη να πλη-
ρώνει πρόστιµα που δεν έκανε τα εµβόλια και βγαίνει τώρα ο
«Διόσκουρός» σας, ο κ. Γεωργιάδης, να σβήσει τα πρόστιµα λέ-
γοντας ότι τα εµβόλια δεν µπορεί να γίνονται µε το ζόρι.

Καλά, πλάκα κάνετε; Δύο χρόνια εδώ µέσα δίναµε µάχη. Κυ-
νηγούσατε τους παππούδες µας και τους πατεράδες να εµβο-
λιαστούν, τους βάζατε να πληρώνουν πρόστιµο. Τους έστελνε ο
Πιτσιλής «ραβασάκια», πρόστιµα στο σπίτι και έρχεστε τώρα και
µας το παίζετε δηµοκράτες και λέτε ότι το εµβόλιο όποιος θέλει
το κάνει; Είστε µε τα καλά σας; Είστε εσείς; Είστε µεταλλαγµέ-
νοι; Είστε άλλοι;

Νοµίζετε ότι εµείς είµαστε χρυσόψαρα ή ότι ο κόσµος δεν θυ-
µάται τι κάνατε εδώ µέσα; Δεν µπορούσαµε να κυκλοφορή-
σουµε, να ταξιδέψουµε, να πάµε να πιούµε καφέ αν ήµασταν
ανεµβολίαστοι; Αν ήταν ανεµβολίαστοι! Σοβαρά µιλάτε;

Και τώρα έρχεται η large Κυβέρνηση και λέει «να σβήσω τα
πρόστιµα τώρα, όποιος θέλει κάνει το εµβόλιο». Καλά είναι απί-
στευτα αυτά που κάνετε. Να ξέρετε κάτι. Ξέρετε για πότε ροκα-
νίζεται το 41%; Έχετε ξανακάνει τη διαδροµή αυτή. Θα την
κάνετε ξανά σύντοµα, προς τα κάτω εννοώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Χήτα.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω να κάνω µια ανακοίνωση

προς το Σώµα. Η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δε-
οντολογίας καταθέτει την έκθεσή της στις αιτήσεις της εισαγγε-
λικής αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης
κατά Βουλευτή.

Επόµενος οµιλητής είναι ο κ. Ιωάννης Κόντης, Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος των Σπαρτιατών.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς, συγγνώµη

για την αλλαγή σειράς. Πρέπει να πάω στη Διάσκεψη που αρχίζει
τώρα.

Βλέποντας το νοµοσχέδιο αυτό το οποίο έφερε, τελείως, ξαφ-
νικά η Κυβέρνηση και απροειδοποίητα -αναφέρθηκαν οι προ-
ηγούµενοι οµιλητές- πραγµατικά, εκφράζω την απορία που
εξέφρασαν όλοι: Για ποιον λόγο δεν υπάρχει η δυνατότητα συµ-
µετοχής των Βουλευτών στη διαδικασία αυτή της ψήφισης, για
να εκφραστούν, πραγµατικά, σε αυτά τα δύο άρθρα τα οποία
αποτελούν καραµπινάτη πολιτική, θα πω -δεν θα πω ποινική- πα-
ράβαση στο πλαίσιο της -πώς να το πω;- της δωρεάς κρατικών
πόρων σε ιδιώτες και αλλοδαπούς. Όπως και να το πούµε δεν
έχει πραγµατικά χαρακτηρισµό!

Ξέρουµε από τα οικονοµικά δεδοµένα που βγάζει κάθε χρόνο
η κάθε εταιρεία ότι το ελληνικό αεροδρόµιο το οποίο πρόσφατα
πανηγύριζε για τη µεγαλύτερη κίνηση όλων των εποχών, για τα
κέρδη-ρεκόρ και για όλα αυτά, το προηγούµενο έτος είχε 680
εκατοµµύρια έσοδα, κέρδη και µέρισµα το δηµόσιο 200 µε 250
εκατοµµύρια και εµείς θα προσπαθήσουµε να πουλήσουµε το
υπόλοιπο ή ένα µέρος του υπόλοιπου το οποίο κατέχει το ελλη-
νικό δηµόσιο και το οποίο πλέον θα καθιστά το ελληνικό δηµόσιο
µειοψηφικό µέτοχο σε όλη τη διαδικασία χωρίς κανένα δικαίωµα
πλέον στο αεροδρόµιο, για ένα ποσό το οποίο θα έβγαζε µετά
κέρδη σε δύο-τρία χρόνια.

Και δεν γνωρίζουµε ποιοι είναι οι λόγοι που ωθούν, αν είναι οι
υπογεγραµµένες συµβάσεις µε τα µνηµόνια, οι οποίοι λένε σε
πέντε χρόνια θα εκχωρήσετε αυτό, σε δέκα αυτό, σε είκοσι
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εκείνο. Βλέπουµε ότι όλες οι κερδοφόρες πηγές εσόδων του δη-
µοσίου πλέον δωρίζονται. Γιατί η «ΛΑΡΚΟ» δίνεται για 9 εκατοµ-
µύρια σε ιδιώτη. Το έχουµε πει δεκάδες φορές η «ΛΑΡΚΟ» θα
µπορούσε να είναι κύριος παράγων εισόδου χρηµάτων στην ελ-
ληνική οικονοµία κι εµείς τη δωρίζουµε επικαλούµενοι ότι είχε
100 εκατοµµύρια ζηµιές τα τελευταία τέσσερα-πέντε χρόνια και
οι οποίες δεν έχουν αναλυθεί και ποτέ, δωρίζουµε αυτόν τον θη-
σαυρό παραγωγής σιδήρονικελίου µε τη δυνατότητα εξόρυξης
διακοσίων εκατοµµυρίων τόνων όπως έχουν υπολογίσει. Και τα
χαρίζουµε σε ιδιώτες οι οποίοι κάθε µέρα γίνονται πιο πλούσιοι. 

Δεν γνωρίζω αν ο κ. Κοπελούζος συµµετέχει, όπως ακούω ή
διάβασα, σε αυτή τη νέα προσπάθεια απόκτησης µετοχών στο
αεροδρόµιο, αλλά το όνοµά του που είναι παντού όπως και το
όνοµα άλλων πέντε-έξι οι οποίοι έχουν πλέον στην κτήση τους
τα πάντα στην Ελλάδα από ενέργεια µέχρι οτιδήποτε µπορούµε
να φανταστούµε. 

Το αεροδρόµιο του Ελληνικού το οποίο εκτός της οικονοµικής
σηµασίας του, εκτός της τουριστικής σηµασίας του, εκτός της
στρατηγικής σηµασίας που έχει είναι και το µεγαλύτερο αερο-
δρόµιο και κόµβος στη Βαλκανική, θα έπρεπε να παραµείνει υπό
το καθεστώς που υπάρχει σήµερα του 52% ή 55% και βέβαια µε
τη δυνατότητα παρέµβασης του ελληνικού δηµοσίου. Γιατί σή-
µερα δεν έχει τη δυνατότητα παρέµβασης σε όλες τις αποφάσεις
ή σχεδόν σε καµµία. 

Δεν θα µπω στην επαίσχυντη αυτή ρύθµιση ή σύµβαση ή οτι-
δήποτε είναι µε την ιστορία της «AEGEAN», στην οποία πλέον
χωρίς να αναµένει περαιτέρω αύξηση των µετοχών το ελληνικό
δηµόσιο προβαίνει σε άµεση πώληση, επειδή ίσως εξάσκησε το
δικαίωµα αγοράς η «AEGEAN» όπως προέβλεπε η σύµβαση ή
επειδή το δηµόσιο θεωρεί ότι έχει ανάγκη από χρήµατα και τα
οποία θα µας αποφέρουν 40 εκατοµµύρια λιγότερα από τα χρή-
µατα που έδωσε το δηµόσιο στο να ενισχύσει την εταιρεία αυτή. 

Και να πω κάτι; Δεν µε ενδιαφέρει, δεν µας ενδιαφέρει ως Έλ-
ληνες εάν ήταν το θέµα του κορωνοϊού ή οτιδήποτε άλλο. Αν δεν
µπορούσε να επιβιώσει η «AEGEAN», ας µην επιβίωνε. Εδώ το
ίδιο είπαµε για την κρατική µας εταιρεία που ίδρυσε ο µεγάλος
Αριστοτέλης Ωνάσης, την «Ολυµπιακή», την οποία διέλυσαν.
Είπαν δεν µας ενδιαφέρει, ας διαλυθεί. Ας διαλυθεί, λοιπόν, και
η εταιρεία του κ. Βασιλάκη, του κάθε κ. Βασιλάκη, αν δεν µπορεί
να επιβιώσει. Το δηµόσιο δεν θα είναι εδώ για να χρηµατοδοτεί
τις ιδιωτικές εταιρείες αεροπλοΐας οι οποίες µάλιστα έχουν ανα-
γάγει σε µονοπώλιο τη µετακίνηση των πελατών τους και βλέ-
πουµε ότι για να πας Θεσσαλονίκη αν πάρεις δύο µέρες εισιτήριο
και να επιστρέψεις θες 500 ευρώ, τα τριπλάσια απ’ όσα θες για
να πας στη Βαρκελώνη αν κλείσεις δυο-τρεις µέρες νωρίτερα. 

Βλέπουµε ότι δεν ασχολείται, δεν ενοχλείται κανείς. Δεν µα-
θαίνει ο κόσµος τι συµβαίνει. Και αυτό σήµερα που ψηφίζεται
εδώ, σε µία άδεια Βουλή, είναι κάτι που δεν θα µάθει ποτέ κανείς
πώς πέρασε. Όλοι θα το θεωρήσουν ότι ήταν απόρροια συµβά-
σεων οι οποίες έπρεπε να ενεργοποιηθούν σήµερα. 

Δυστυχώς, αυτό που γίνεται και θα συνεχίσει να γίνεται είναι
µία συνεχής απώλεια χρηµάτων του ελληνικού λαού. Είναι κα-
ραµπινάτη περίπτωση απιστίας. Και θα την πω πολιτική απιστία.
Απιστία, σύµφωνα µε το ποινικό δίκαιο, διαπράττει αυτός ο
όποιος δεν διαχειρίζεται σωστά, είτε την περιουσία τρίτων που
του ανατεθεί είτε του δηµοσίου, το οποίο δηµόσιο µάλιστα στην
περίπτωση αυτή αποτελεί επιβαρυντικό παράγοντα και επιφέρει
και βαρύτατες ποινές αν πάει σε ποινική κατάσταση. Εγώ παρα-
µένω στην πολιτική απιστία. 

Θεωρώ ότι θα έπρεπε αυτά όλα να έχουν ειπωθεί στους Έλ-
ληνες πριν τις εκλογές. Δεν θα πιάσω τα άλλα θέµατα, γιατί δεν
έχουµε και χρόνο, περί γάµου οµόφυλων ζευγαριών, τεκνοθε-
σιών κ.λπ., είναι πάρα πολλά τα θέµατα. Λυπόµαστε. Σε αυτό
συγκεκριµένα το νοµοσχέδιο είµαστε κάθετα αντίθετοι, όπως και
σε κάθε περίπτωση παραχώρησης περιουσίας του ελληνικού
λαού. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Κόντη.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Ευκλείδης Τσακαλώτος, Κοινοβουλευ-

τικός Εκπρόσωπος της Νέας Αριστεράς. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ο λόγος είναι σήµερα για το δηµόσιο συµφέρον. Πώς ορίζεται

το δηµόσιο συµφέρον; Πώς το ορίζει η Κυβέρνηση το δηµόσιο
συµφέρον µε τη δική της ιδεολογία, µε τη δική της στρατηγική;
Φαντάζοµαι ότι θεωρεί ότι πρέπει να διαχειρίζεται µε καλό τρόπο
τα χρήµατα των φορολογουµένων. Φαντάζοµαι ότι θεωρεί ότι
πρέπει να στηρίζει τον ιδιωτικό τοµέα. Φαντάζοµαι ότι θεωρεί ότι
η αξία της ελευθερίας, που µας λέει ο κ. Βορίδης, είναι κάτι που
πρέπει να το εξασφαλίσει µια κυβέρνηση. 

Δεν πάει πολύ καλά αυτό. Έτσι δεν είναι; Δεν πάει καλά, δη-
λαδή, ότι το δηµόσιο συµφέρον το στηρίζετε µε τη ρύθµιση των
αγορών όταν υπάρχουν τόσα και τόσα µονοπώλια και ολιγοπώλια
στις αγορές κι έχουµε αυτή την ακρίβεια που έχουµε. Δεν πάει
πάρα πολύ καλά το δηµόσιο χρήµα. Θα έρθουµε σε αυτό. Και
δεν πάει πολύ καλά η ελευθερία, όταν καταλαβαίνουµε ότι η
ελευθερία δεν είναι για όλους και µπορούν οι Βουλευτές της
Νέας Δηµοκρατίας να πάρουν ένα πάσο και να µην ψηφίσουν για
το νοµοσχέδιο για τον πολιτικό γάµο. 

Ξέρετε, κύριοι Υπουργοί, και είσαστε και οι δύο οικονοµολόγοι,
ότι το αφήγηµα το σκληρό του µονεταρισµού που κυριάρχησε
στον νεοφιλελευθερισµό όταν ήταν κυρίαρχος, έχει πάθει πολύ
µεγάλες ζηµιές. Η ιδέα του Φρίντµαν, για παράδειγµα, ότι το
µόνο που πρέπει µια επιχείρηση να εξασφαλίσει είναι οι αποδό-
σεις των µετόχων, δηλαδή το shareholder value, πια δεν το υπο-
στηρίζουν οι πιο πολλοί οικονοµολόγοι. Καταλαβαίνουν οι
οικονοµολόγοι ότι επιστρέφουµε σε µια εποχή -ότι πρέπει να επι-
στρέψουµε σε µια εποχή όπως πριν την άνοδο του νεοφιλελευ-
θερισµού- όπου η επιχείρηση πρέπει να εµπλέκεται όχι µόνο µε
τα συµφέροντα των µετόχων της αλλά και µε τα συµφέροντα των
εργαζοµένων, για να συζητήσει µε τους εργαζόµενους και θέ-
µατα και της τεχνολογίας και τις εργασιακές σχέσεις, µε την το-
πική κοινωνία που είναι µέσα µια επιχείρηση, µε το περιβάλλον.
Η ιδέα, δηλαδή, του Φρίντµαν ότι το µόνο που µετράει είναι να
βγάζει κέρδη έχει αλλάξει στο ιδεολογικό επίπεδο. Κρατήστε το
αυτό. Κρατήστε επιπλέον πόσα άλλα πράγµατα έχουν αλλάξει
στο επίπεδο των οικονοµικών θεωριών τα τελευταία χρόνια. 

Για εµάς το δηµόσιο συµφέρον είναι πολύ µεγαλύτερο
πράγµα. Το δηµόσιο συµφέρον είναι να υπάρχει δηµοκρατία κι
ένας χώρος δηµοσίου διαλόγου που µπορούν να τροφοδοτή-
σουν τη συζήτηση και άρα και τις πολιτικές. Το δηµόσιο συµφέ-
ρον είναι να υπάρχουν δικαιώµατα για όλους. Το δηµόσιο
συµφέρον είναι να έχουµε πολιτικές που αντιµετωπίζουν τα µε-
γάλα προβλήµατα όπως η πράσινη µετάβαση ή πώς αντιµετωπί-
ζουµε τις νέες τεχνολογίες και µε τις δυνατότητες που µας
δίνουν και τα προβλήµατα που θα προκύπτουν. Δηµόσιο συµφέ-
ρον είναι να µπορούµε να εξασφαλίσουµε έναν πλουραλισµό, όχι
µόνο ο ιδιωτικός τοµέας αλλά και ο δηµόσιος τοµέας, ο κοινωνι-
κός τοµέας, η αλληλέγγυα οικονοµία. Όλα αυτά είναι στη δική
µας ερµηνεία τι σηµαίνει δηµόσιο συµφέρον. 

Και φτάνουµε τώρα στα δύο άρθρα. Μεγάλη έµφαση έχει
δοθεί στο πρώτο και στο δεύτερο άρθρο, αν τηρείται, µε τη δική
σας ερµηνεία του δηµοσίου συµφέροντος, ότι το κράτος, το δη-
µόσιο παίρνει αυτά που του ανήκουν. Κι έχει γίνει µια συζήτηση
ότι παίρνετε λίγα, θα µπορούσατε να πάρετε περισσότερα, θα
µπορούσατε να το είχατε πουλήσει, να έχετε πάρει αυτά τα
λεφτά αργότερα. 

Από οικονοµικής άποψης το ζήτηµα είναι ότι η δικιά σας κρίση
για τα µελλοντικά επιτόκια, για τη µελλοντική παγκόσµια οικονο-
µία, πραγµατικά, υποστηρίζετε ότι όσον αφορά το αεροδρόµιο,
για παράδειγµα, ότι η καθαρή απόδοση του µειωµένου χρέους
λόγω του επιτοκίου που δεν θα πληρώνουµε είναι ,πραγµατικά,
ίση µε την καθαρά παρούσα αξία των µελλοντικών µερισµάτων
της εταιρείας. 

Αυτή είναι η θέση της Κυβέρνησης, ότι έχει κάνει την ανάλυση
και θεωρεί ότι η καθαρή παρούσα απόδοση του ενός και του
άλλου είναι το ίδιο; Αυτό µας λέτε; Αυτό είναι το ένα θέµα. Όπως
έχετε καταλάβει, το αµφισβητεί σχεδόν όλη η Ολοµέλεια αυτό.
Σας λέει, δηλαδή, η Ολοµέλεια, οι πιο πολλοί -το είπε και ο κ. Γε-
ρουλάνος το είπε και η κ. Πέρκα- ότι δεν είµαστε πεπεισµένοι ότι
σύµφωνα µε τις προβλέψεις για το µέλλον της ελληνικής οικο-
νοµίας, της παγκόσµιας οικονοµίας, τη ροή των επιτοκίων, ισχύει
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αυτό. Πολύ φοβόµαστε ότι αυτό που θα σώσετε από τη µείωση
του χρέους θα είναι πολύ λιγότερο από αυτό που θα κερδίζατε
αν κρατούσατε τα µερίσµατα. Αυτό είναι το οικονοµικό.

Το δηµόσιο συµφέρον, όµως, από τη µεριά της Αριστεράς δεν
είναι µόνο το οικονοµικό. Όταν το δηµόσιο έχει παρουσία σε µια
επιχείρηση δεν είναι µόνο αν κερδίζει λεφτά και τα λεφτά του σε
µια δηµόσια επιχείρηση είναι καλύτερα από το να τα επενδύ-
σουµε σε κάτι άλλο, είναι ότι αλλάζει το εύρος των ζητηµάτων
που παίρνονται υπ’ όψιν στη στρατηγική µιας εταιρείας. 

Γι’ αυτό εµείς θεωρούµε ότι πρέπει να υπάρχει ένας µεγάλος
δηµόσιος τοµέας και στον παραγωγικό τοµέα. Δεν είναι µόνο η
παλιά συζήτηση αν ο δηµόσιος τοµέας είναι περισσότερο ή λι-
γότερο αποτελεσµατικός από τον ιδιωτικό τοµέα, γιατί η αποτε-
λεσµατικότητα στα οικονοµικά ορίζεται σε σχέση µε τον στόχο,
ποιος είναι ο στόχος µιας εταιρείας. Γι’ αυτό σας ανέφερα -µι-
λάγατε µεταξύ σας και δεν ακούγατε, θα σας το πω ιδιωτικά- ότι
η ιδεολογία του Φρίντµαν ή του Στίγκερ ότι το µόνο µε το οποίο
πρέπει να ασχοληθεί µια επιχείρηση είναι το κέρδος, το «share-
holder value» που θα έλεγαν οι Άγγλοι, δεν υποστηρίζεται πια
από τους οικονοµολόγους. Όταν το δηµόσιο έχει µια παρουσία
αλλάζει το εύρος των ζητηµάτων που παίρνει υπ’ όψιν στην επεν-
δυτική και στην άλλη στρατηγική. 

Το ίδιο θέµα µπαίνει και στο δεύτερο άρθρο. Δηλαδή ένα θέµα
είναι το οικονοµικό αν τα 80 εκατοµµύρια είναι αρκετά ή δεν είναι
αρκετά. Έχετε ακούσει τις απόψεις. Νοµίζω ότι δεν είναι υπερ-
βολή να πω ότι δεν ήσασταν πάρα πολύ πειστικοί ή, τουλάχιστον,
δεν µπορούσατε να πείσετε τους Βουλευτές του Κοινοβουλίου. 

Το άλλο ζήτηµα είναι αν µετά από τον COVID, µετά από την
ενεργειακή κρίση, µετά από τη χρηµατοπιστωτική κρίση, µπο-
ρούµε να συνεχίζουµε να δίνουµε δάνεια και επιδοτήσεις χωρίς
ανταλλάγµατα. Αυτό είναι το βασικό ζήτηµα και άρα πώς ορί-
ζουµε το δηµόσιο συµφέρον. 

Το δηµόσιο συµφέρον, όπως το κατανοούµε εµείς, είναι ότι
µπορεί να δώσει να δώσεις επιδοτήσεις και δάνεια -όχι µόνο στον
ιδιωτικό τοµέα, θα λέγαµε εµείς, αλλά και στον δηµόσιο τοµέα
και στον κοινωνικό τοµέα και στην αλληλέγγυα οικονοµία και σε
πολλά άλλα πράγµατα- αλλά πρέπει να πάρεις κάτι, πρέπει να
έχεις µια αναπτυξιακή στρατηγική που λέει: Θα δώσω κάτι στην
«ΑEGEAN» ή θα δώσω κάτι σε µια άλλη επιχείρηση, θα δώσω κί-
νητρα για συγχωνεύσεις -όπως έκανε ο πρώην Υπουργός Οικο-
νοµικών ο κ. Σταϊκούρας µε ένα νοµοσχέδιο που έφερε- αλλά θα
θέλω ανταλλάγµατα γι’ αυτό, επενδύσεις σε νέες τεχνολογίες,
επενδύσεις στην πράσινη ανάπτυξη, κοινωνικά κριτήρια για τους
εργαζόµενους, κάτι. Άρα νοµίζω -και το επαναλαµβάνω επειδή
πιστεύω ότι παρακολουθείτε τη σύγχρονη οικονοµική σκέψη- ότι
η ιδέα ότι µπορεί να συνεχίσουµε όπως µετά από τη δεκαετία
του ‘80 να δίνουµε κάτι χωρίς να πάρουµε τίποτα, έχει τελειώσει,
ασχέτως αν τα 80 εκατοµµύρια είναι αρκετά. Καταλαβαίνετε ότι
δεν θεωρώ ότι είναι αρκετά, αλλά δεν είναι αυτό το κυρίαρχο. Το
κυρίαρχο για να υποστηρίξουµε το δηµόσιο συµφέρον είναι όταν
δίνουµε βοήθεια σε κάποιον τοµέα, να έχουµε άποψη και γι’
αυτόν τον τοµέα, είτε συµµετέχοντας µε µετοχές ή τουλάχιστον
βάζοντας κάποιο κριτήριο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελειώνω την οµιλία µου µε την
εξής σκέψη: Τα επόµενα χρόνια όλη η Αριστερά πρέπει να δου-
λέψει πάνω στο τι σηµαίνει δηµόσιο συµφέρον. Να πείσουµε τον
κόσµο ότι το δηµόσιο συµφέρον είναι κλειδί για την πολιτική, ότι
η Νέα Δηµοκρατία δεν µπορεί να το υπηρετήσει γιατί δεν αγα-
πάει τα κοινά, δεν έχει αυτή τη διευρυµένη ερµηνεία του δηµο-
σίου συµφέροντος και άρα πρέπει να υπάρχει µια Αριστερά που
ξέρει ότι το δηµόσιο συµφέρον είναι κάτι πλούσιο, πολύπλοκο
και δεν αφορά µόνο την οικονοµία αλλά και τα δικαιώµατα και το
κράτος δικαίου και τη δηµοκρατία και τον δηµόσιο χώρο και συ-
ζήτηση. Νοµίζω ότι αν δουλέψει η Αριστερά πάνω σε αυτή την
ερµηνεία να δώσει τον δικό της λόγο, να το κάνει πενηνταράκια
τι σηµαίνει, µπορεί να εµπνεύσει µια µεγαλύτερη αισιοδοξία, ότι
χρειάζεται µια άλλη κυβέρνηση µε διαφορετική προοπτική για να
υπηρετήσει το δηµόσιο συµφέρον.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Τσακαλώτο. 

Ο κ. Ρούντας δεν είναι εδώ ούτε η κ. Καραγεωργοπούλου. 
Καλείται στο Βήµα ο κ. Καραθανασόπουλος, Κοινοβουλευτι-

κός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Υπάρχει µία συζήτηση περί δηµόσιου συµφέροντος, περί κοι-

νού καλού. Αλήθεια, υπάρχει δηµόσιο συµφέρον σε µια ταξική
κοινωνία και σε ένα αστικό κράτος; Υπάρχει κοινό καλό σε µια
ανταγωνιστική κοινωνία αντιθέσεων; Είναι δηλαδή ίδιο το καλό
των επιχειρηµατιών µε το καλό των εργαζοµένων, συµβαδίζουν
και συµπίπτουν ή είναι αντιφατικά και συγκρουόµενα ζητήµατα;

Από αυτή την άποψη είναι φανερό ότι ή θα εξυπηρετείς τα
συµφέροντα των επιχειρηµατικών οµίλων ή τα συµφέροντα των
εργαζοµένων και του λαού, γιατί όπως λέει ο λαός µας «δύο καρ-
πούζια δεν χωράνε κάτω από την ίδια µασχάλη».

Το αστικό κράτος δεν είναι ένα ουδέτερο κράτος, δεν είναι ένα
φιλολαϊκό κράτος, είναι ένα κράτος το οποίο υπερασπίζεται τα
συµφέροντα των επιχειρηµατικών οµίλων, θωρακίζει την εξουσία
της άρχουσας τάξης. Είναι φανερό ότι ως συλλογικός καπιταλι-
στής το αστικό κράτος µε όλες του τις ενέργειες θα εξυπηρετή-
σει τα συµφέροντα των επιχειρηµατικών οµίλων και τις ανάγκες
τους. Και από πότε δεν είναι το κέρδος ο κινητήριος µοχλός µιας
εταιρείας; Οι εταιρείες δουλεύουν για το κέρδος άµεσα αλλά και
µεσοπρόθεσµα. Μόνο αυτό τους ενδιαφέρει. Και το κέρδος δεν
είναι κάποιος τεχνοκρατικός όρος, είναι µια κοινωνική σχέση η
οποία πηγάζει από την εκµετάλλευση των εργαζοµένων. 

Κατ’ αρχάς θα έπρεπε να γίνει µια αναλυτική συζήτηση και όχι
µε τη διαδικασία κύρωσης συµβάσεων γιατί επί της ουσίας δεν
είναι συµβάσεις. 

Είναι όµως πρωτοφανή τα µέτρα τα οποία φέρνει σήµερα η
Κυβέρνηση; Δεν έχουν φέρει άλλες κυβερνήσεις παρόµοια ζη-
τήµατα; Τι κάνει η Κυβέρνηση; Επιβεβαιώνει τον χαρακτήρα της
ότι είναι µια αστική Κυβέρνηση που όλες οι επιλογές της εξυπη-
ρετούν τις ανάγκες του κεφαλαίου. Πού είναι το πρωτοφανές;

Ιστορικά και στη χώρα µας και παντού το κράτος αγοράζει
ακριβά από τους ιδιώτες -πολιτική προµηθειών- ή πουλάει πολύ
φθηνά στους ιδιώτες. Είναι πρώτη φορά που γίνεται αυτό; Οι επι-
χειρήσεις οι οποίες έχουν ιδιωτικοποιηθεί σε όλη τη διάρκεια της
περιόδου την οποία εξετάζουµε ή µπορούµε να εξετάσουµε και
σε βάθος χρόνου τι ήταν; Ήταν επιχειρήσεις οι οποίες ενδιέφε-
ραν τα συµφέροντα των επιχειρηµατικών οµίλων και σχετίζονταν
µε τις στρατηγικές επιλογές της Ευρωπαϊκής Ένωσης για απε-
λευθέρωση των αγορών. Πουλούσε κερδοφόρες επιχειρήσεις,
αλλά πουλούσε και ζηµιογόνες µε επιδότηση. Η πράξη, δηλαδή,
της κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ να ιδιωτικοποιήσει την «ΤΡΑΙΝΟΣΕ»
για 45 εκατοµµύρια δίνοντας ταυτόχρονα κάθε χρόνο στον
ιδιώτη επιχειρηµατία, στην «Ferrovie dello Stato», 50 εκατοµµύρια
ως επιδότηση για τις άγονες γραµµές τι είναι; Παραχώρησε σχε-
δόν δωρεάν την «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» στους Ιταλούς. 

Ή αυτό που έρχεται τώρα, το 30% των µετοχών που θα µπει
στο Χρηµατιστήριο δεν ήταν µέσα στη σύµβαση, στην τροποποί-
ηση που είχε κάνει η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ το 2017, που παρέ-
τεινε για είκοσι χρόνια ακόµη την παραχώρηση του αεροδροµίου
«Ελευθέριος Βενιζέλος» και είχε δεσµευθεί να µεταφέρει το 30%
στο Χρηµατιστήριο;

Για ποιον σκοπό το έκαναν τότε; Και σήµερα την υλοποίηση
αυτής της σύµβασης ολοκληρώνει η Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας, δίνοντας και άλλα κίνητρα και άλλα προνόµια στους επι-
χειρηµατικούς οµίλους, στο fund αυτό το συνταξιοδοτικό που
εκµεταλλεύεται το «Ελευθέριος Βενιζέλος».

Να, λοιπόν τι είναι αυτά τα συνταξιοδοτικά fund. Δεν δου-
λεύουν βέβαια για την ψυχή της µάνας τους, µε το κέρδος σχε-
τίζονται και αυτοί πιέζουν όσο το δυνατόν περισσότερο για να
αποσπάσουν περισσότερα κέρδη. 

Το «Ελευθέριος Βενιζέλος» όπως λειτουργούσε µέχρι τώρα
δεν ήταν ένα ιδιωτικό αεροδρόµιο; Ένα ιδιωτικό αεροδρόµιο που
έχει παραχωρηθεί σε ιδιώτες είναι, ένα πανάκριβο αεροδρόµιο
µε υψηλά τέλη και ταυτόχρονα, µε απάνθρωπες εργασιακές σχέ-
σεις, εντατικοποίηση της εργασίας, εργολαβικοί εργαζόµενοι και
µια σειρά άλλα τέτοια ζητήµατα, που αυτά θα επεκταθούν και το
επόµενο διάστηµα ακόµη περισσότερο. 
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Ποιο είναι, λοιπόν, το περίεργο το οποίο κάνει η Κυβέρνηση
σήµερα; Σήµερα η Κυβέρνηση, στο πλαίσιο της πολιτικής απε-
λευθέρωσης των αεροµεταφορών, ολοκληρώνει ακόµη περισσό-
τερο την ιδιωτικοποίηση των υποδοµών του αεροδροµίου
«Ελευθέριος Βενιζέλος», τα υπόλοιπα αεροδρόµια τα οποία θα
ακολουθήσουν, τα περιφερειακά, που προχωρούν και αυτά σε
ιδιωτικοποίηση, σε παραχώρηση σε ιδιώτες, καθώς επίσης έχει
ιδιωτικοποιήσει και το µεταφορικό έργο. Αυτή είναι η πανευρω-
παϊκή πολιτική η οποία ακολουθείται στα ζητήµατα των αεροµε-
ταφορών.

Βάζει ζητήµατα σε θέµατα ασφάλειας; Βεβαίως βάζει ζητή-
µατα σε θέµατα ασφάλειας. Και το τραγικό δυστύχηµα το οποίο
έγινε στο Τόκιο είναι ένας προάγγελος αυτών των εξελίξεων από
το µέλλον το οποίο θα δούµε, η σύγκρουση των δύο αεροπλάνων
κατά τη διάρκεια της προσγείωσης. 

Γι’ αυτό ακριβώς τον λόγο και εµείς τονίζουµε ότι όλη αυτή η
διαδικασία είναι µια διαδικασία η οποία διαχρονικά εξυπηρετεί
τα συµφέροντα των επιχειρηµατικών οµίλων, είναι σε βάρος των
εργαζοµένων και είναι σε βάρος του λαού και της ασφάλειάς του. 

Αντίστοιχη λογική διέπει το δεύτερο άρθρο της σύµβασης σε
σχέση µε την ενίσχυση της «AEGEAN». Η Κυβέρνηση ισχυρίζεται
ότι κερδίσαµε 25 εκατοµµύρια, γιατί τα 60 ήταν επιδότηση µη
επιστρεπτέα και τα υπόλοιπα 60 ήταν οι αγορές των µετοχών και
πήραµε 85 γι’ αυτά. Τι θέλει να συγκαλύψει µε αυτή τη λογική;
Θέλει να συγκαλύψει µε αυτή τη λογική ότι τα 120 εκατοµµύρια
που δόθηκαν ζεστά στην «AEGEAN» ήταν ακριβώς µια επιχορή-
γηση, για να µπορέσει ακριβώς να διατηρηθεί και να µη χρεοκο-
πήσει την περίοδο της του lockdown. 

Αυτό δεν έκαναν και οι υπόλοιπες ευρωπαϊκές χώρες; Η ίδια
ακριβώς λογική. Και µάλιστα, συνολικά η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει
εγκρίνει αυτή την πολιτική, την πολιτική των επιδοτήσεων και τη
συγκεκριµένη κίνηση της Κυβέρνησης, γιατί ακριβώς και η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση στο σύνολό της σε αυτή την κατεύθυνση κινεί-
ται. 

Και από αυτή την άποψη, µόνο τυχαίο δεν είναι το γεγονός ότι
έχει κρατικοποιηθεί µια σειρά επιχειρήσεις ζηµιογόνες το προ-
ηγούµενο διάστηµα, γιατί αυτή είναι η επιλογή των αρχουσών τά-
ξεων, να σώζουν και να κοινωνικοποιούν τις ζηµιές των
επιχειρήσεων και από την άλλη µεριά, όταν γίνονται κερδοφόρες,
να τις ιδιωτικοποιούν, για να ιδιωτικοποιήσουν τα κέρδη στους
παλιούς µετόχους ή τους νεότερους µετόχους οι οποίοι θα εν-
ταχθούν στα νέα επιχειρηµατικά σχήµατα. 

Από αυτή, λοιπόν, την άποψη, εµείς είµαστε καθαροί ότι συ-
νολικά η Κυβέρνηση υλοποιεί ως οδοστρωτήρας την πολιτική
που εξυπηρετεί τις ανάγκες του κεφαλαίου, βάζει σε προτεραι-
ότητα τα δικαιώµατα των επιχειρηµατικών οµίλων, συνθλίβοντας
τα δικαιώµατα των εργαζοµένων και του λαού και τα νοµοσχέδια
τα οποία φέρνει το επόµενο διάστηµα αυτόν τον χαρακτήρα
έχουν. Όπως για παράδειγµα, το νοµοσχέδιο για τη δηµιουργία
ιδιωτικών πανεπιστηµίων, για το οποίο σήµερα είναι στον δρόµο
δεκάδες χιλιάδες φοιτητές και µαθητές αντιτιθέµενοι στους σχε-
διασµούς τους οποίους κάνει η Κυβέρνηση για τη δηµιουργία
ιδιωτικών πανεπιστηµίων, τα οποία θα οδηγήσουν στην περαι-
τέρω υποβάθµιση των δηµόσιων πτυχίων.

Από αυτή την άποψη, αυτό το οποίο απαιτεί και το ΚΚΕ µαζί
µε τους χιλιάδες φοιτητές που βρίσκονται σήµερα στον δρόµο
και τους µαθητές είναι να αποσυρθεί το συγκεκριµένο νοµοσχέ-
διο και να µην έρθει για να συζητηθεί στη Βουλή. 

Από αυτή την άποψη και ολοκληρώνοντας, η λύση στα προ-
βλήµατα που αντιµετωπίζει ο λαός δεν πρόκειται να έρθει από
έναν δοσµένο συσχετισµό αρνητικό σε επίπεδο Βουλής, αλλά
µέσα από την πάλη του ο ίδιος ο λαός θα µπορέσει να αποκτήσει
ανάσες ανακούφισης και για τα ζητήµατα της ακρίβειας, να επι-
βάλει λύσεις οι οποίες θα οδηγούν σε µια ανακούφιση τους ερ-
γαζόµενους και τα πλατιά λαϊκά στρώµατα και βεβαίως, θα
ανοίγει τον δρόµο στην συνολικότερη ρήξη και ανατροπή. Διέ-
ξοδος από αυτή την κατεύθυνση δεν υπάρχει άλλη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Καραθανασόπουλο. Η κ. Καραγεωργοπούλου δεν θα µι-
λήσει, ο κ. Πλεύρης δεν θα µιλήσει, οπότε τον λόγο έχει ο κύριος
Υφυπουργός για να κλείσει και τη συνεδρίαση. 

Έχετε τον λόγο, κύριε Πετραλιά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΛΙΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας

και Οικονοµικών): Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς να ευχαριστήσω όλους τους οµιλητές για τις πα-

ρεµβάσεις τους και τα χρήσιµα σχόλια.
Αναφορικά µε τη διαδικασία, τα έχουµε ξαναπεί, έπρεπε να κυ-

ρωθεί η σύµβαση, έτσι ορίζει, είτε µε προεδρικό διάταγµα, αλλά
επιλέξαµε µε νόµο για την ενηµέρωση της Βουλής. Επίσης και η
συµφωνία µε την «AEGEAN» δεν ήταν απαραίτητη κύρωση, επι-
λέξαµε τη διαφάνεια και την ενηµέρωση της Βουλής, να γίνει η
συγκεκριµένη συζήτηση. 

Θα ξεκινήσω από το τέλος, αναφορικά µε την «AEGEAN». Τα
έχουµε αναφέρει ξανά στην επιτροπή και στην προηγούµενη επι-
τροπή, αλλά θα τα ξαναπώ. Τον Ιούλιο του 2021, λοιπόν, δόθηκε
κρατική ενίσχυση 120 εκατοµµυρίων στην «AEGEAN», µετά από
έγκριση της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε το άρθρο 107 2β, που ήταν
τα «κορωνόµετρα» που λέµε, τα µέτρα του κορωνοϊού για κρατι-
κές ενισχύσεις. 

Να αναφέρω εδώ ότι αυτή η ενίσχυση αναφερόταν στο διά-
στηµα 23 Μαρτίου µε Ιούνιο του 2020, δηλαδή στο πρώτο lock-
down µόνο. Δεν ξαναδόθηκε µε αυτή τη διαδικασία του άρθρου
107 2β άλλη ενίσχυση στην «AEGEAN». Συµµετείχε στα οριζόντια
µέτρα στο «Συνεργασία», στο «Αναστολές» για τους εργαζόµε-
νους κ.λπ., αλλά µεγάλη ενίσχυση εννοώ σε τέτοια ποσά δεν δό-
θηκε. Άλλες χώρες έδωσαν.

Να πω ότι µε το ίδιο άρθρο 107 2β –direct grant είναι αυτό, έτσι
λέει µέσα, δείτε το- έδωσαν η «ALITALIA», η «SATA» Πορτογα-
λίας, «CROATIA AIRLINES» στην Κροατία, η Δανία, η Κύπρος, η
Σλοβενία, πάρα πολλές χώρες της Ευρώπης ενίσχυση grant στις
αεροπορικές τους χωρίς να πάρουν πίσω. 

Υπήρχαν και άλλες χώρες, παραδείγµατος χάριν στη
«LUFTHANSA», που έδωσε 6 δισεκατοµµύρια. Εκεί είναι άλλα
ποσά. Πήρε κάποιες µετοχές, µετά έχει και θέµατα στα ευρω-
παϊκά δικαστήρια για την ενίσχυση που έδωσε. Υπάρχουν και τέ-
τοιες ιστορίες, λοιπόν. 

Δόθηκε, λοιπόν, τότε, όπως δόθηκε και σε όλες τις επιχειρή-
σεις της χώρας, ενίσχυση. Και όταν λέω σε όλες, να θυµίσω ότι
από την επιστρεπτέα δώσαµε 8,26 δισεκατοµµύρια, βεβαιώθηκαν
για επιστροφή 2,55, το 30%, τα υπόλοιπα ήταν επιχορήγηση, και
σε όλες τις επιχειρήσεις της χώρας. 

Συνολικά, για να έχετε µια εικόνα, από τα 43,5 δισεκατοµµύρια
περίπου που δόθηκαν την περίοδο της πανδηµίας, τα 30 µε 31
ήταν επιχορήγηση, δεν ήταν επιστρεπτέα, ήταν µη επιστρεπτέα.
Διότι είχαµε lockdown µε κλειστή όλη την αγορά και έπρεπε να
στηρίξουµε και τα κεφάλαια των εταιρειών, ώστε να αναπτυχ-
θούν µετά και να έχουν σήµερα τα αποτελέσµατα που έχουν. Δεν
ήξερε κανείς αν δεν τα στήριζες, πού θα ήταν σήµερα η κατά-
σταση των εταιρειών. 

Λοιπόν, δόθηκαν 120 εκατοµµύρια grant. Να θυµίσω -το λέει η
απόφαση της DGCom- είχε απώλεια εσόδων 350 εκατοµµύρια
σε δυόµισι µήνες, 150 εκατοµµύρια καθαρή ζηµιά σε δυόµισι
µήνες και αυτή πολλαπλασιάστηκε το επόµενο διάστηµα επειδή
είχαµε ενάµιση χρόνο lockdown.

Από αυτά τι βάλαµε ως όρο; Υπολογίζαµε τότε περίπου το 1/3
για να συµµετέχει το δηµόσιο σε περίπτωση που ανακάµψει και
πάει καλύτερα η εταιρεία να πάρει πίσω µέρος αυτής της επιχο-
ρήγησης, να βάλουµε τα warrants, 10,3 εκατοµµύρια δικαίωµα
επαναγοράς. Η τιµή της µετοχής πριν την πανδηµία ήταν 7 ευρώ,
µέσα στην πανδηµία ήταν 5,5, άξιζαν 24 εκατοµµύρια τα warrants
όταν ψηφίστηκε νόµος για την «AEGEAN». Λέγαµε ότι αν ξανα-
πάει στα 7 ευρώ, θα εισπράξουµε 40. Τελικά ευτυχώς ανέκαµψε
η ελληνική οικονοµία, τελείωσε η πανδηµία, έφτασε στα 11,5
ευρώ η τιµή της µετοχής, έφτασε σε ιστορικά ρεκόρ. Μάλιστα
κάποια στιγµή έφτασε 13 και µετά έπεσε λόγω του Ισραήλ και ο
µεσοσταθµικός όρος βγήκε 11,5 και θα έβγαινε λίγο λιγότερο αν
το εκτελούσαµε τώρα, τις τελευταίες εξήντα µέρες. 

Λοιπόν, ο µεσοσταθµικός µέσος όρος των εξήντα ηµερών που
λέει η σύµβαση βγήκε 11,5 ευρώ και εισπράττει το δηµόσιο 85,4
εκατοµµύρια αντί για 40 που ήταν να εισπράξει. Τα υπόλοιπα δεν
ήταν στον προϋπολογισµό, θεωρούταν grant, άρα είναι κέρδη
που έρχονται που δεν τα αναµέναµε.
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Επίσης αυτό αντιστοιχεί στο 71% της ενίσχυσης. Να πω ότι
από τις ενισχύσεις που έχουµε δώσει µεσοσταθµικά στην παν-
δηµία το 30% επεστράφησαν. Εδώ επιστρέφεται το 71%. 

Λοιπόν, τώρα ως προς τον χρονισµό προφανώς το ακούω.
Υπάρχουν οι απόψεις που λένε περιµένετε, µην το κάνετε τώρα,
µην το κάνετε στην αρχή, γιατί η αλήθεια είναι ότι τώρα άρχισε
η περίοδος, τους προηγούµενους µήνες, η δυνατότητα εξάσκη-
σης.

Εµείς σκεφτήκαµε, εφόσον έχει χτυπήσει ιστορικό ρεκόρ η
τιµή της µετοχής, λαµβάνει πίσω το δηµόσιο τόσα χρήµατα, να
µη ρισκάρουµε να περιµένουµε. Αν δεν το εκτελέσεις µέχρι τον
Ιούλιο του 2026 το δικαίωµα χάνεται, µετά εισπράττεις µηδέν.
Είναι σαν american option που λέµε. Έχεις µια χρονική περίοδο
τριών ετών πότε θα το εκτελέσεις. Δεν µπορεί κανείς να γνωρίζει
πότε και αν θα µπορούσε να το εκτελέσει, αν θα πάει επάνω η
τιµή της µετοχής ή κάτω, και µπορεί να ανέβει τους επόµενους
µήνες και µετά να ξαναπέσει πιο κάτω. Το γνωρίζετε όλοι, έτσι
δουλεύει το Χρηµατιστήριο. 

Σε κάθε περίπτωση υπάρχει και η χρονική αξία του χρήµατος,
όσο νωρίτερα το εκτελείς, γλυτώνεις τοκοχρεολύσια, δηλαδή
κερδίζεις από τη χρονική αξία του χρήµατος γιατί αποπληρώνεις
χρέος µε αυτό το ποσό και εισπράττεις πίσω το µεγαλύτερο
µέρος της εγγύησης. Οπότε σίγουρα η πιο συνετή λύση για τα
δηµόσια οικονοµικά είναι το εκτελέσεις αυτή τη στιγµή που έχει
αξία. Γιατί µετά, αν έχανε αξία, θα µας λέγατε «γιατί δεν το εκτε-
λέσατε;» -αυτό θα µας λέγατε- «είστε υπόλογοι που δεν το εκτε-
λέσατε». Αυτά τα έχουµε πει και στην επιτροπή και θα δείξει το
µέλλον αν ήταν σωστή ή όχι η απόφαση. 

Τώρα, όσον αφορά τον Διεθνή Αερολιµένα Αθηνών, η εισα-
γωγή στο Χρηµατιστήριο -η κύρωση της σύµβασης είναι για την
εισαγωγή στο Χρηµατιστήριο του Διεθνούς Αερολιµένα Αθηνών-
που όπως ανέφερα και στην επιτροπή είναι µια κίνηση στρατηγι-
κής σηµασίας. Ουσιαστικά, η αλλαγή της σύµβασης αυτό που
κάνει είναι να εναρµονίσει το πλαίσιο εταιρικής διακυβέρνησης
του Διεθνούς Αερολιµένα µε αυτό που πρέπει να ισχύει για ει-
σηγµένες εταιρείες, ώστε να µπορέσει να εισαχθεί στο Χρηµατι-
στήριο Αθηνών. Αυτό κάνει. 

Και τι γίνεται αυτή τη στιγµή; Έχουµε το 30% των µετοχών του
ΤΑΙΠΕΔ, το άλλο 25% παραµένει στην ΕΣΥΠ, στο δηµόσιο, το
οποίο αντί να δοθεί σε funds, που καταλαβαίνετε ότι ήταν η πρό-
θεση από την προηγούµενη κυβέρνηση, πάρθηκε η στρατηγική
απόφαση να γίνει εισαγωγή στο ελληνικό Χρηµατιστήριο, να πάει
δηλαδή σε Έλληνες ιδιώτες επενδυτές και σε ελληνικές εται-
ρείες και να συµβάλει στην ανάπτυξη της κεφαλαιαγοράς. 

Να πω κάτι, επειδή όλη η αγορά την περιµένει τώρα την εισα-
γωγή, τον Φεβρουάριο, και γιατί ανέφερα ότι είναι στρατηγικής
σηµασίας η εισαγωγή των µετοχών στο Χρηµατιστήριο του Διε-
θνούς Αερολιµένα; Πρέπει να δούµε λίγο το συνολικό πλαίσιο
που έχουµε αυτή τη στιγµή για την κεφαλαιαγορά. Ξεκινάµε µε
κάποια µέτρα φορολογικής φύσεως, µείωση του φόρου χρηµα-
τιστηριακών συναλλαγών. Ήταν από τους υψηλότερους στην Ευ-
ρώπη. Είναι πολύ σηµαντικό που µειώνουµε τον φόρο
χρηµατιστηριακών συναλλαγών για να αυξηθεί ο όγκος συναλ-
λαγών στο Χρηµατιστήριο και να µπουν επενδυτές. 

Έχουµε τη µείωση της συγκέντρωσης κεφαλαίου, ακριβώς
όταν κερδίζεις, όταν έχεις όφελος από τις µετοχές, ακριβώς για
να δώσουµε κίνητρο να µπουν και νέοι επενδυτές στο Χρηµατι-
στήριο. Η εισαγωγή του ΔΑΑ έρχεται κάποιους µήνες µετά από
την εισαγωγή της Optima Bank, που ήταν πάρα πολύ σηµαντική.
Έτσι αυξάνεται σηµαντικά η κεφαλαιοποίηση του ελληνικού Χρη-
µατιστηρίου και συνάδει και µε την αποεπένδυση του Ταµείου
Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, όπου έχουµε τα κεφάλαια
των τραπεζών που γίνονται πλέον αντικείµενο διαπραγµάτευσης. 

Όλα αυτά οδηγούν στην ανάπτυξη της κεφαλαιαγοράς µας,
να έχουµε µια αγορά µε µεγαλύτερο βάθος, µε περισσότερες
free float µετοχές προς διαπραγµάτευση, µε µεγαλύτερη κεφα-
λαιοποίηση, όπου να µπορούν τελικά οι ελληνικές επιχειρήσεις
να αντλήσουν περισσότερα κεφάλαια και τελικά να αναπτυχθεί
η οικονοµία µας. Αυτός είναι ο στόχος. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κύριο Υφυπουργό.
Πριν ολοκληρώσουµε τη συνεδρίαση, κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία
παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», σαράντα επτά µαθήτριες και µαθητές και
τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 2ο ΕΠΑΛ Πύργου Ηλείας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει, παιδιά. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της αρχής και των άρθρων του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών: Α) Κύρωση της
από 7.12.2023 τροποποίησης της από 31.7.1995 Σύµβασης Ανά-
πτυξης Αεροδροµίου µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου και της
ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία «Διεθνής Αερολιµένας Αθη-
νών Α.Ε.» - Β) Κύρωση του από 4.1.2024 Ιδιωτικού Συµφωνητικού
µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου και της ανώνυµης εταιρείας µε
την επωνυµία «Αεροπορία Αιγαίου Ανώνυµη Αεροπορική Εται-
ρεία». 

Προχωρούµε στην ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου και η ψήφισή τους θα γίνει χωριστά.

Σας επισηµαίνω ότι η ψηφοφορία περιλαµβάνει την αρχή του
νοµοσχεδίου, δύο άρθρα, το ακροτελεύτιο άρθρο και το σύνολο
του νοµοσχεδίου.

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφο-
ρίας.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Παρακαλώ να κλείσει

το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας. 
(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Οι θέσεις των κοµµά-

των, όπως αποτυπώθηκαν κατά την ψήφιση µε το ηλεκτρονικό
σύστηµα, καταχωρίζονται στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης και έχουν ως εξής:

8638 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Α) Κύρωση της από 7.12.2023 τροποποίησης της από
31.7.1995 Σύµβασης Ανάπτυξης Αεροδροµίου µεταξύ του Ελ-

ληνικού Δηµοσίου και της ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία
«Διεθνής Αερολιµένας Αθηνών Α.Ε.» - Β) Κύρωση του από

4.1.2024 Ιδιωτικού Συµφωνητικού µεταξύ του Ελληνικού Δηµο-
σίου και της ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία «Αεροπορία

Αιγαίου Ανώνυµη Αεροπορική Εταιρεία»

Επί της Αρχής     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: OXI
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: OXI

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
Ν. ΑΡΙΣΤΕΡΑ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: OXI

Άρθρο πρώτο ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: OXI
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: OXI

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
Ν. ΑΡΙΣΤΕΡΑ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: OXI

Άρθρο δεύτερο ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: OXI
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: OXI

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
Ν. ΑΡΙΣΤΕΡΑ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: OXI

Ακροτελεύτιο άρθρο ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: OXI
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: OXI

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
Ν. ΑΡΙΣΤΕΡΑ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: OXI

Επί του Συνόλου      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: OXI
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: OXI

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: OXI
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: OXI
Ν. ΑΡΙΣΤΕΡΑ: OXI

ΝΙΚΗ: OXI
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: OXI
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Συνεπώς µετά την
ολοκλήρωση της ψηφοφορίας µε το ηλεκτρονικό σύστηµα, το
σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών: «Α) Κύρωση της από 7.12.2023 τροποποίησης της από
31.7.1995 Σύµβασης Ανάπτυξης Αεροδροµίου µεταξύ του Ελλη-
νικού Δηµοσίου και της ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία
«Διεθνής Αερολιµένας Αθηνών Α.Ε.» - Β) Κύρωση του από
4.1.2024 Ιδιωτικού Συµφωνητικού µεταξύ του Ελληνικού Δηµο-
σίου και της ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία «Αεροπορία
Αιγαίου Ανώνυµη Αεροπορική Εταιρεία»» έγινε δεκτό σε µόνη συ-
ζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου κατά πλει-
οψηφία και έχει ως εξής:

«Α) Κύρωση της από 7.12.2023 τροποποίησης της από
31.7.1995 Σύµβασης Ανάπτυξης Αεροδροµίου µεταξύ του Ελ-
ληνικού Δηµοσίου και της ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία
«Διεθνής Αερολιµένας Αθηνών Α.Ε.» - Β) Κύρωση του από
4.1.2024 Ιδιωτικού Συµφωνητικού µεταξύ του Ελληνικού Δηµο-
σίου και της ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία «Αεροπορία
Αιγαίου Ανώνυµη Αεροπορική Εταιρεία»

Άρθρο πρώτο Κύρωση της από 7.12.2023 τροποποίησης
της από 31.7.1995 Σύµβασης Ανάπτυξης Αεροδροµίου µεταξύ
του Ελληνικού Δηµοσίου και της ανώνυµης εταιρείας µε την επω-
νυµία «Διεθνής Αερολιµένας Αθηνών Α.Ε.»

Άρθρο 1  Τροποποίηση - Ισχύς
Άρθρο 2 Τελικές διατάξεις

Παράρτηµα: Τροποποιήσεις ΣΑΑ
Άρθρο δεύτερο Κύρωση του από 4.1.2024 Ιδιωτικού Συµφω-

νητικού µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου και της ανώνυµης εται-
ρείας µε την επωνυµία «Αεροπορία Αιγαίου Ανώνυµη Αεροπορική
Εταιρεία»

Προοίµιο
Κεφάλαιο Α’ Νοµικό πλαίσιο
Κεφάλαιο Β’ Ενέργειες των συµβαλλοµένων
Κεφάλαιο Γ’ Δηλώσεις των συµβαλλοµένων
Κεφάλαιο Δ’ Κύρωση της παρούσας
Άρθρο τρίτο   Έναρξη ισχύος

Άρθρο πρώτο
Κύρωση της από 7.12.2023 τροποποίησης της από

31.7.1995 Σύµβασης Ανάπτυξης Αεροδροµίου µεταξύ 
του Ελληνικού Δηµοσίου και της ανώνυµης εταιρείας 
µε την επωνυµία «Διεθνής Αερολιµένας Αθηνών Α.Ε.»

Κυρώνεται και έχει την ισχύ νόµου η από 7.12.2023 τροποποί-
ηση της από 31.7.1995 Σύµβασης Ανάπτυξης Αεροδροµίου µε-
ταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου και της ανώνυµης εταιρείας µε την
επωνυµία «Διεθνής Αερολιµένας Αθηνών Α.Ε.», η οποία κυρώ-
θηκε µε τον  ν. 2338/1995 (Α’ 202), καθώς και το συνηµµένο σε
αυτήν Παράρτηµα, τα οποία υπεγράφησαν µεταξύ των ανωτέρω
µερών στην Αθήνα στις 7 Δεκεµβρίου 2023, το κείµενο των
οποίων στην ελληνική και στην αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:
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8654 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο
Κύρωση του από 4.1.2024 Ιδιωτικού Συµφωνητικού 

µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου 
και της ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία 

«Αεροπορία Αιγαίου Ανώνυµη Αεροπορική Εταιρεία»

Κυρώνεται και αποκτά ισχύ νόµου το από 4.1.2024 ιδιωτικό
συµφωνητικό, το οποίο υπεγράφη µεταξύ του Ελληνικού Δηµο-
σίου, εκπροσωπούµενου από τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας
και Οικονοµικών, και της ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία
«Αεροπορία Αιγαίου Ανώνυµη Αεροπορική Εταιρεία», το κείµενο
του οποίου έχει ως εξής:
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Άρθρο τρίτο
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του παρόντος αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Αθήνα,................................2024

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο
για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την
ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου. 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 13.47’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο, ηµέρα
Παρασκευή 12 Ιανουαρίου 2024 και ώρα 9.00’, µε αντικείµενο ερ-
γασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαί-
ρων ερωτήσεων.

8670 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

1. ΕΘΝΙΚΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ
ΚΑΙ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

2. ΥΠΟΔΟΜΩΝ
ΚΑΙ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ

3. ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ».

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


